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Αθήνα, σήµερα στις 22 Ιουλίου 1999, ηµέρα Πέµπτη και ώρα 10.50'
συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτηρίου το
Τµήµα ∆ιακοπής Εργασιών της Βουλής (Β' σύνθεση), για να
συνεδριάσει υπό την προεδρία του Α' Αντιπροέδρου αυτής κ.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗ Ν. ΚΡΗΤΙΚΟΥ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.
(ΕΠΙΚΥΡΩΣΗ ΠΡΑΚΤΙΚΩΝ: Σύµφωνα µε την από 21-7-1999
εξουσιοδότηση του Τµήµατος, επικυρώθηκαν µε ευθύνη του
Προεδρείου τα Πρακτικά της Ι∆' συνεδριάσεώς του, της Τετάρτης 21
Ιουλίου 1999 σε ό,τι αφορά την ψήφιση στο σύνολο του σχεδίου
νόµου: "Εκδιδόµενα µε αµοιβή πρόσωπα και άλλες διατάξεις").
Εισερχόµαστε στην ηµερήσια διάταξη της

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ
Συνέχιση της συζήτησης επί των άρθρων και του συνόλου του
σχεδίου νόµου του Υπουργείου Εργασίας και Κοινωνικών
Ασφαλίσεων: "Στεγαστικά Προγράµµατα Οργανισµού Εργατικής
Κατοικίας (Ο.Ε.Κ.) και άλλες διατάξεις".
Βρισκόµαστε στο τελευταίο στάδιο, δηλαδή στο άρθρο 12 και στη
συνέχεια έχουµε τις τροπολογίες.
Θα συζητηθεί πρώτα µόνο του το άρθρο 12 και µετά οι
τροπολογίες.
Κύριε Υπουργέ, έχετε να κάνετε κάποια παρατήρηση επί του
άρθρου 12;
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ (Υφυπουργός Εργασίας και
Κοινωνικών Ασφαλίσεων): 'Οχι, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο κ. Κουράκης,
εισηγητής της Πλειοψηφίας, έχει το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΟΥΡΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, δεν έχω να πω πολλά
πράγµατα για το άρθρο 12.
Προσωπικά θεωρώ ότι είναι θετικό το άρθρο. Αναφέρεται σε ειδικές
πολεοδοµικές ρυθµίσεις και ρυθµίζονται διάφορα θέµατα του
οργανισµού που αφορούν για παράδειγµα τη διαδικασία έκδοσης
οικοδοµικών αδειών, τον έλεγχο των αναγειροµένων οικοδοµών
από τον οργανισµό, τα ρυµοτοµικά σχέδια των εργατικών κατοικιών
και επίσης αναφέρεται στην χρήση του αυξηµένου συντελεστή,
καθώς και σε µία σειρά άλλα θέµατα, οικιστικά, συναρµοδιότητας
του Υπουργείου Χωροταξίας, Περιβάλλοντος και ∆ηµοσίων 'Εργων.
Ψηφίζουµε το άρθρο και δεν έχω να προσθέσω τίποτε άλλο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο εισηγητής της

Νέας ∆ηµοκρατίας, κ. Ελευθέριος Παπαγεωργόπουλος, έχει το
λόγο.
ΛΕΥΤΕΡΗΣ ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Η αναφορά είναι µόνο για το άρθρο 12. Ο οικιστικός νόµος 2508
είναι γεγονός ότι προέβλεπε σε περιοχές που πολεοδοµούνται µε
τις διατάξεις του 1337, να µπορεί να καθορίζεται συντελεστής µέχρι
και 2. ∆ηλαδή, τα 1.000 στρέµµατα να µπορούν να αποδώσουν
µέχρι και 2.000 στρέµµατα δοµηµένη έκταση. 'Οµως οι
προϋποθέσεις ήταν αυστηρές, τα κριτήρια επίσης αυστηρά, γιατί
ratio του νόµου ήταν να διασφαλισθεί η χρησιµοποίηση του
επιπλέον συντελεστή σε ωφέλεια που θα κατοχυρώνεται υπέρ του
κοινωνικού συνόλου µέσω των Ο.Τ.Α. ή του ∆ηµοσίου. Γι' αυτό,
λοιπόν, προβλέπεται αυτός ο συντελεστής, ο πολύ ηυξηµένος.
Σηµειωτέον ότι ο συντελεστής αυτός είναι σαράντα φορές
περισσότερος από το συνήθη συντελεστή που είναι 00,5. ∆ηλαδή,
αυτός ο συντελεστής είναι ο συνήθης, ο προβλεπόµενος για την
οικοδόµηση εκτός σχεδίου πόλεως.
Εδώ, αυτήν την πολλαπλάσια ωφέλεια -είπαµε ότι είναι σαράντα
φορές περισσότερη- την παίρνει ο Ο.Ε.Κ. µε το άρθρο 12. Την
καρπούται ουσιαστικά ο εργολάβος, ο κατασκευαστής. ∆ηλαδή
έχουµε ουσιαστικά µία παρέκκλιση, µία φαλκίδευση του πνεύµατος
του νόµου, του 1337, δεν ωφελείται τίποτα το δηµόσιο και αν άλλοι
παίρνουν αζηµίως και αφορολογήτως την ωφέλεια η οποία
προοριζόταν για το δηµόσιο και κοινωνικό συµφέρον.
'Ετσι, λοιπόν, αυτή η διάταξη είναι επικίνδυνη όπως εισάγεται και
µας βάζει σε σκέψεις, αν η καθυστέρηση και το παζάρι των
Ολυµπιακών, οι χωροθετήσεις κλπ. είχαν τέτοιου είδους
υπονοούµενα.
'Ετσι, λοιπόν, αυτήν τη διάταξη, την πραγµατικά επικίνδυνη για το
δηµόσιο συµφέρον, δεν είναι δυνατόν να την εµπιστευθούµε για
εφαρµογή στους αξιότιµους κύριους του Ο.Ε.Κ. Πρέπει να
υπάρξουν εγγυήσεις και διασφαλίσεις, αλλιώς δεν θα είναι ένα
σύνηθες φαγοπότι, θα είναι ένα ρωµαϊκό συµπόσιο. Γι' αυτό την
καταψηφίζουµε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο κ. Κανταρτζής έχει
το λόγο.
ΑΧΙΛΛΕΥΣ ΚΑΝΤΑΡΤΖΗΣ: Με το άρθρο 12 δίνεται η δυνατότητα
να  συσταθούν  κοινές  επιχειρήσεις  µε  τους  ιδιώτες,  µε  σκοπό
την  εκµετάλλευση  των  ακινήτων  και  την  ανέγερση  των
κατοικιών.  Με  άλλα  λόγια  έρχεται  να  βάλει  στο  παιχνίδι  ιδιώτες
στα  µεγάλα  συµφέροντα.  ∆εν  ξέρω  κατά  πόσο  αυτή  η
τροποποίηση  η  οποία  γίνεται,  όσον  αφορά  τον  συντελεστή
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δόµησης συνδέεται µε την εξυπηρέτηση κυρίως αυτών των
µεγάλων συµφερόντων.
Εµείς δεν µπορούµε να συµφωνήσουµε σε µία τέτοια διάταξη και
δεν την ψηφίζουµε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο κ. Τσαφούλιας έχει
το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΣΑΦΟΥΛΙΑΣ: Πιστεύουµε ότι η διάταξη αυτή ενέχει
λειτουργία εξυπηρέτησης συµφερόντων. Πείτε µας, πώς θα
εξυπηρετηθούν τα συµφέροντα. Ποιες είναι οι συγκεκριµένες από
τώρα καταγγελίες; Αλλιώς πηγαίνετε στον εισαγγελέα.
Το επιχείρηµα της υπόδειξης του να πηγαίνουµε στον εισαγγελέα
να λύνουµε τα προβλήµατα που δηµιουργούν οι πολιτικές µας
σκέψεις για την αντιµετώπιση διατάξεων που φέρνετε εδώ είναι
έωλο, είναι απολίτικο, χωρίς θέση, χωρίς τοποθέτηση.
Το άρθρο αυτό δηµιουργεί, κατά την πεποίθησή µου, λειτουργία
εξυπηρέτησης συµφερόντων και µάλιστα κοµµατικών
συµφερόντων. Είναι κοµµατικό άρθρο.
Πρέπει να πάω στον εισαγγελέα, κύριε Πρωτόπαπα, επειδή
πιστεύω ότι θα λειτουργήσει η συναλλαγή, επειδή πιστεύω ότι αυτό
το άρθρο ενέχει τη λειτουργία εξυπηρέτησης; ∆εν λέω ότι εσείς στη
συναλλαγή θα έχετε αντίκρυσµα. 'Οχι. Θα έχετε πολιτικό
αντίκρυσµα, διότι εκείνοι που θα εξυπηρετηθούν θα δικαιώσουν
εσάς πολιτικά, χωρίς να είναι ιδεολογική έκφραση της απονοµής
του δικαίου για τη ρύθµιση του θέµατος.
Εποµένως, για ποια κατηγορία µου λέτε ότι θα σας πω; Εγώ λέω
ότι αυτό το άρθρο είναι έξω από ηθική σκοπιµότητα, ότι είναι άρθρο
που έχει σχέση µε την ηθική λειτουργία της πολιτικής και κοινωνικής
ζωής. Αυτό είναι απάντηση και στη χθεσινή σας δήλωση ότι
σκανδαλολογούµε. ∆εν σκανδαλολογούµε. Αγωνιζόµαστε να
προλάβουµε καταστάσεις που ενδεχοµένως, χάριν της
εξυπηρέτησης πολιτικών συµφερόντων και στο διαγωνισµό και στην
υπερβολή του αγώνα που κάνετε, ξεφεύγει από τα χέρια σας.
∆εν το ψηφίζουµε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Πριν δώσω το λόγο
σε επόµενο συνάδελφο, έχω τη χαρά να ανακοινώσω στο Τµήµα ότι
από τα δυτικά γενικά θεωρεία παρακολουθούν τη συνεδρίασή µας,
αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας
"ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ", πενήντα έξι ανθυπασπιστές και ένας
συνοδός από τη Σχολή ΓΕ1 Κέντρου Εκπαίδευσης Κανελλοπούλου.
Τους καλωσορίζουµε στο Κοινοβούλιο.
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες)
Ο κ. Παπαφιλίππου έχει το λόγο.
ΕΛΙΣΑΒΕΤ ΠΑΠΑ∆ΗΜΗΤΡΙΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, έχω ζητήσει το
λόγο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Προηγείται ο κ.
Παπαφιλίππου στην εγγραφή. Εκτός αν επικαλείστε φεµινιστικούς
λόγους για να σας παραχωρήσει ο κ. Παπαφιλίππου τη σειρά του.
ΕΛΙΣΑΒΕΤ ΠΑΠΑ∆ΗΜΗΤΡΙΟΥ: 'Οχι, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ορίστε, κύριε
Παπαφιλίππου, έχετε το λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΦΙΛΙΠΠΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, πρόκειται για πάρα
πολύ σοβαρές αλλαγές και παρεµβάσεις, οι οποίες µπορεί να
πάρουν προεκτάσεις µη ελεγχόµενες.
Είµαστε συνηθισµένοι και έτσι κατανοούµε εµείς µέχρι σήµερα ότι η
Τοπική Αυτοδιοίκηση πρώτου και δεύτερου βαθµού µπορεί να κάνει
µικτές επιχειρήσεις, λόγω του ότι έχει ορισµένες αδυναµίες για να
ανταποκριθεί σε τέτοιου είδους δραστηριότητες, ακόµα και
επιχειρήσεις που θα διασφαλίσουν ορισµένα οικονοµικά οφέλη στην
Τοπική Αυτοδιοίκηση πρώτου και δεύτερου βαθµού. ∆εν
κατανοούµε όµως µε τίποτα τη δυνατότητα το δηµόσιο να αρχίσει
να συµβάλλεται µε ιδιώτες. Ο ιδιώτης έχει το στόχο του κέρδους.
∆εν εµπλέκεται σε άλλα θέµατα.
∆εν πρέπει να παρασυρθεί βέβαια το κράτος σε µία λογική του
κέρδους. ∆εν είναι, µια τέτοια έννοια, αντιληπτή στον οιονδήποτε
'Ελληνα. Το κράτος έχει χρέος να συµβάλει και να παράσχει
υπηρεσίες για να διευκολύνει τους πολίτες και όχι να µπαίνει σε
τέτοιες διαδικασίες και να συµµετέχει σε επιχειρήσεις που έχουν

στόχο το κέρδος, κύριε Υπουργέ.
'Ετσι εδώ βλέπει κανείς να εκτρέπεται το θέµα παρεµβαίνοντας
στον ν. 1337/83, ο οποίος αναφέρεται στις επεκτάσεις των σχεδίων
πόλεων, στα οικόπεδα τα οποία εντάσσονται στο σχέδιο πόλεως -
διότι αποκτούν µια κάποια αξία- οι ιδιοκτήτες θα συµβάλουν και σε
χρήµα, αλλά και σε έκταση προς την τοπική κοινωνία, προς τους
δήµους δηλαδή, για να µπορέσουν να γίνουν τα έργα υποδοµής,
πλατείες, δρόµοι κλπ.
Εδώ όµως λέει ότι εφόσον είναι το δηµόσιο, δηλαδή ο Οργανισµός
Εργατικής Κατοικίας, τότε η εισφορά σε χρήµα δεν υφίσταται. Τι
δουλειά έχει το δηµόσιο να παρεµβαίνει σε τέτοιες ιστορίες στα
οικιστικά προγράµµατα του ίδιου του δήµου; Οι πολεοδοµικές
υπηρεσίες ανήκουν στους δήµους. Αυτές οι υπηρεσίες που
υπήρχαν παλαιότερα για να εξυπηρετήσουν τα πολλά χωριά στις
νοµαρχίες έφυγαν και σήµερα ο κάθε καποδιστριακός δήµος
αποκτά µία πολεοδοµική υπηρεσία, προκειµένου να διασφαλίσει τα
συµφέροντα και να εξυπηρετήσει τους πολίτες του δήµου.
Συνεπώς, κύριε Υπουργέ, µε τίποτε εµείς δεν κατανοούµε µια τέτοια
λογική.
Βεβαίως θα πάµε και λίγο παραπέρα. Αυτά τα οικόπεδα που έχει ο
Ο.Ε.Κ. από πού τα βρήκε, κύριε Υπουργέ; Κάνετε αναγκαστικές
απαλλοτριώσεις και µετά τα δίνετε προς εκµετάλλευση σε ιδιώτες ή
συνεργάζεσθε για την εκµετάλλευση µε ιδιώτες; Αυτό ξεφεύγει και
από την έννοια του νόµου περί αναγκαστικής απαλλοτρίωσης
ιδιοκτησίας ιδιωτών.
Εγώ νοµίζω, κύριε Υπουργέ, ότι όλο αυτό το άρθρο πρέπει να
φύγει. ∆εν µπορεί να γίνονται τέτοιου είδους παρεµβάσεις,
βάζοντας χέρι σε ουσιαστικούς νόµους, όπως ο 1337/83 του
µακαρίτη του Τρίτση.
Βέβαια εδώ βλέπει κανείς και άλλα πράγµατα τα οποία δεν γίνονται
κατανοητά. Αναφέρεται σε κάποιο σηµείο, ειδικά για στεγαστικά
προγράµµατα του οργανισµού ότι µπορεί να εγκρίνονται από τον
Υφυπουργό -λέει- ή από το νοµάρχη. ∆ηλαδή, είναι διαδικασίες που
µπορούν να περπατήσουν, να εγκρίνει ο νοµάρχης ή να εγκρίνει ο
Υπουργός, είτε προς τη µία κατεύθυνση είτε προς την άλλη; Πρώτη
φορά βλέπουµε τέτοιες διαδικασίες εµείς. ∆ηλαδή, ποιος θα
προλάβει πρώτα ή προς τα πού µας συµφέρει να πάµε, πού έχουµε
τη µεγαλύτερη πρόσβαση; Νοούνται τέτοιες λογικές, κύριε Υπουργέ;
Κύριε Πρόεδρε, καταλήγει κανείς στο ότι όλο αυτό το άρθρο κρύβει
ορισµένες σκοπιµότητες. Πρέπει να περάσουµε ορισµένες
διαδικασίες για να κάνουµε αυτό το οποίο θέλουµε και όπως το
θέλουµε, χωρίς πλέον να το διευκρινίσουµε και κυρίως χωρίς να
µας το διευκρινίζετε εσείς εδώ γιατί κάνετε τέτοιου είδους
παρεµβάσεις.
Κύριοι συνάδελφοι, για µένα είναι ακατανόητα αυτά τα πράγµατα.
Το κράτος, οι νέες σας υπηρεσίες δεν µπορεί να µπουν και να
συµβάλλονται µε ιδιώτες µε στόχο το κέρδος, την εκµετάλλευση.
∆εν νοείται µε τίποτα αυτό.
Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Η κ. Παπαδηµητρίου
έχει το λόγο.
ΕΛΙΣΑΒΕΤ ΠΑΠΑ∆ΗΜΗΤΡΙΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, να ζητήσω ένα,
δύο λεπτά παραπάνω -δεν θα δευτερολογήσω- διότι θεωρώ ότι
είναι σοβαρά αυτά που έχω να πω.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ευχαρίστως.
ΕΛΙΣΑΒΕΤ ΠΑΠΑ∆ΗΜΗΤΡΙΟΥ: Κύριοι συνάδελφοι, δηλαδή από
τον Ιούνιο του '97 που δηµοσιεύθηκε ο οικιστικός νόµος, υπάρχουν
ένα σωρό νοµοσχέδια και άρθρα και τροπολογίες µέσα σε
νοµοσχέδια, που συνθέτουν µια γενική επιδροµή στο λεκανοπέδιο
της Αττικής.
Σε συνδυασµό µε τα άρθρα των νόµων στους οποίους αναφέρεται
αυτό το άρθρο και η παράγραφο αυτού του άρθρου, θέλω να
επισηµάνω τα εξής.
Ρυθµίζονται  ειδικώς  βάσει  του  νόµου  2508,  δηλαδή,  του
οικιστικού  νόµου,  τα  των  ειδικών  στεγαστικών  προγραµµάτων
του  ΟΕΚ  κατά  παρέκκλιση  και  των  προβλέψεων  των  άρθρων.
∆ηλαδή,  ο  νόµος  2508  άρθρο  18  παράγραφος  4  προέβλεπε
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σε περίπτωση που γίνεται πρόγραµµα ενεργού πολεοδοµίας
επέκτασης και ένας οικισµός µε κάποιους όρους, να υπάρχει ένας
δεύτερος συντελεστής µέχρι δύο, να βγαίνει ο µέσος συντελεστής
βάσει κανονικής πολεοδοµικής µελέτης που ελέγχει τις
κατευθύνσεις όλα τα κριτήρια της πολεοδόµησης και επιπλέον να
επιβάλει όπως επέβαλε ο νόµος 1337 κάποια προσφορά για κοινή
ωφέλεια.
Είναι η πρώτη φορά που σ' αυτό το νοµοσχέδιο -και πρόκειται για
το Ολυµπιακό Χωριό- λέτε να µπορεί η Εργατική Εστία να εξαντλεί
το συντελεστή 2. Πού το βρήκατε αυτό γραµµένο; 'Ετσι ξεκίνησε και
το νοµοσχέδιο το τελευταίο για τους Ολυµπιακούς της κ. Παπαζώη,
που στο άρθρο 1 µιλά για ένταξη των έργων στις στρατηγικές
επιλογές του µετροπολιτικού συγκροτήµατος της Αθήνας. Πού το
βρήκατε, επαναλαµβάνω, γραµµένο;
'Εχετε δεσµεύσει τη διπλάσια έκταση γι' αυτό το Ολυµπιακό Χωριό
απ' ό,τι ήταν οι άλλες τέσσερις εκδικήτριες πόλεις. Και όταν τελικά
λέτε την Εργατική Εστία, τι εννοείτε; Την ανώνυµη εταιρεία όπου η
Εργατική Εστία, το ελληνικό δηµόσιο θα έχει 34%; Εγώ δεν είµαι
τουναντίον να χτίσουν οι ιδιώτες και να γίνει η εταιρεία βάσει του
2508 και των άρθρων που προβλέπουν τα της ενεργού
πολεοδόµησης, αλλά δεν είναι δυνατόν να πολεοδοµούν ιδιώτες.
∆εν είναι δυνατόν να µην τηρείται τίποτε από τις κατευθύνσεις αυτής
της δύσµοιρης πόλης.
Πρόκειται περί απάτης, κύριοι συνάδελφοι. Εγώ πιστεύω ότι αυτό το
άρθρο δεν το έχει δει κανένας Υπουργός απ' αυτούς που
συνυπέγραψαν. Πιστεύω ότι το έγραψε κάποιος που έχει ήδη
επιλεγεί ως εργολάβος ηµέτερος της Εργατικής Κατοικίας.
Αυτά δεν µπορούν να συµβούν και δεν είναι στο πνεύµα των άλλων
νόµων που συνηγορούν προς αυτήν την πολύ ελεύθερη µετάφραση
του νόµου.
Θα παρακαλέσω θερµότατα τον κύριο Υπουργό να αποσύρει αυτό
το άρθρο και να το δούµε µε τον κ. Λαλιώτη, µε την κ. Παπαζώη και
µε τους συναδέλφους µηχανικούς πολεοδόµους.
∆εν είναι δυνατόν να συναινέσει, κύριοι συνάδελφοι των άλλων
πτερύγων της Βουλής, αυτή η Βουλή στο να πολεοδοµούµε εµείς µε
συντελεστή 2. Βεβαίως θα µου πει η κ. Παπαζώη ότι θα δώσουµε
0,40. Ναι, αλλά ο νόµος δίνει το δικαίωµα σ' αυτόν τον εργολάβο το
0,40 να το κάνει 2, όταν κυρίως µε το άρθρο 4 του νόµου για τα
ολυµπιακά έργα υπάρχει δυνατότης να χρησιµοποιηθούν οι
κατηγορίες 3 και 4 έργων που είναι τα πάντα εκτός από βιοµηχανία.
∆ηλαδή, δεν θα χτίσουµε µόνο το Ολυµπιακό Χωριό. Το Ολυµπιακό
Χωριό θα είναι το 15% της έκτασης και το υπόλοιπο 85% ό,τι τραβά
η όρεξή τους, µέχρι να καλυφθεί η κολοσιαία αυτή έκταση, που δεν
θα είχαµε αντίρρηση αν η Αθήνα τη σήκωνε. Ούτε όµως η Αθήνα τη
σηκώνει ούτε το περιβάλλον της ούτε το κυκλοφοριακό της τη
σηκώνει.
Ποιοι είναι, δηλαδή, αυτοί οι άνθρωποι που ξαφνικά θα γίνουν
εργολάβοι και ιδιοκτήτες γης, χωρίς να συνεισφέρουν στο δηµόσιο
και χωρίς να πληρούν τελικά την ελληνική υποχρέωση για στέγαση
των αθλητών του Ολυµπιακού Χωριού; Θα κάνουν µια καινούρια
πόλη; Του δίνουµε όλο το συντελεστή σε όλη την έκταση;
Αυτή είναι η κατεύθυνση και τη θεωρώ κατάπτυστη. Αν δεν την έχει
αντιληφθεί το Υπουργείο Εργασίας, παρακαλώ αυτό το άρθρο να
µην αποτελέσει κοµµάτι αυτού του νοµοσχεδίου και να το δούµε µε
τους αρµόδιους Υπουργούς.
Πιστεύω, όπως έγινε και µε την ΠΟΤΑ Μεσσηνίας ότι κάποιος
ιδιοκτήτης έχει βάλει κάποια άρθρα. Τότε δίναµε συντελεστή στο
δάσος, τώρα καταστρατηγούµε, ερµηνεύοντας λάθος τρεις νόµους,
τον οικιστικό, τα των Ολυµπιακών και το σηµερινό, γιατί κάποιος
έχει βαλθεί να κάνει την επένδυσή του όπως θέλει. Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο κ. Σπυριούνης έχει
το λόγο.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΣΠΥΡΙΟΥΝΗΣ: Αναµφισβητήτως στο άρθρο 12
συναντώνται τρείς σκέψεις. Η πρώτη σκέψη, είναι η κοινωνική
πλευρά για τον ΟΕΚ κλπ. µε τις συνέπειες που αυτό συνεπάγεται.
Η δεύτερη σκέψη, τα έργα του 2004. Και η µια σκέψη και η άλλη

καλύπτονται από τις διατάξεις του νοµοσχεδίου και είναι λογικές.
Υπάρχει και µια τρίτη σκέψη που ανησυχεί και εµένα. Είναι ότι µε
66% ο ιδιώτης έρχεται να καρπωθεί µια πρόνοια που γίνεται για
ειδικό λόγο, για ειδικό σκοπό. Οµολογώ ότι µε ανησυχεί. Και εγώ θα
ήθελα να παρακαλέσω αυτή η διάταξη να φύγει από το άρθρο 12
και να το ξανακοιτάξουµε το θέµα ή τουλάχιστον να µας εξηγηθεί,
ώστε να είναι εξασφαλισµένη όχι απλώς η τιµιότητα στον όλο
συλλογισµό, αλλά και να φαίνεται τίµια η απόφαση. Εγώ διατηρώ
επιφυλάξεις. Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο κύριος
Υφυπουργός έχει το λόγο.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ (Υφυπουργός Εργασίας και
Κοινωνικών Ασφαλίσεων): Θα µου επιτρέψετε, κύριε Πρόεδρε, να
διασκεδάσω λίγο τα ερωτηµατικά των κυρίων συναδέλφων επί της
ουσίας µε βάση αυτά που πραγµατικά θέλουµε να κάνουµε και τις
αληθινές προθέσεις που υπάρχουν σ'αυτό το άρθρο του σχεδίου
νόµου.
Είναι αλήθεια ότι µπορεί να χρησιµοποιεί ο Ο.Ε.Κ. αυξηµένο
συντελεστή. Αλλά για ποιον είναι αυτός ο αυξηµένος συντελεστής;
Αυτός ο αυξηµένος συντελεστής είναι για το κοινωνικό σύνολο, είναι
για εργατικές κατοικίες. ∆εν είναι ούτε για εργολάβο ούτε για
συµφέροντα. Αυτό που αναφέρεται στην παράγραφο 2 για τον
αυξηµένο συντελεστή που µπορεί να χρησιµοποιείται, έχει να κάνει
µε τις εργατικές κατοικίες, οι οποίες πρέπει να γίνουν, να καλύψουν
τακτές ανάγκες, να εξυπηρετήσουν το κοινωνικό σύνολο.
Στην περίπτωση του Ο.Ε.Κ., που αναφέρθηκε ο συντελεστής, είναι
σαφές ότι θα είναι 0,3%. Και επειδή θα υπάρχει πλήρης κυριαρχία
του Ο.Ε.Κ. πάνω από 80% σ'αυτές τις συµµαχίες, οι οποίες θα
γίνουν προκειµένου...
ΕΛΙΣΑΒΕΤ ΠΑΠΑ∆ΗΜΗΤΡΙΟΥ: ... (δεν ακούστηκε)
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ (Υφυπουργός Εργασίας και
Κοινωνικών Ασφαλίσεων): Θα υπάρχει 80%. Σας λέω ποιες είναι
οι προθέσεις µας. Αυτό είναι πάγια διάταξη για άλλες περιπτώσεις.
Στην περίπτωση του Ολυµπιακού Χωριού, η κυριαρχία του Ο.Ε.Κ.
θα είναι πλήρης και απόλυτη. Και η πρόθεσή µας και η πρόθεση
του Ο.Ε.Κ. είναι, να κρατήσει το συντελεστή σε 0,3% και αυτό είναι
σαφές.
ΕΛΙΣΑΒΕΤ ΠΑΠΑ∆ΗΜΗΤΡΙΟΥ ...(δεν ακούστηκε)
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ (Υφυπουργός Εργασίας και
Κοινωνικών Ασφαλίσεων): Με συγχωρείτε, σας λέω ποιες είναι οι
προθέσεις του Υπουργείου και όχι οι προσωπικές µου. Από εκεί και
πέρα, προσωπικώς, ούτε είχα ούτε έχω ούτε και θα έχω συµφέρον
από αυτά τα ζητήµατα. Το Υπουργείο Εργασίας το κάνει. Είναι
σαφές ότι µε αυτές τις διατάξεις πράγµατι υπάρχει θέµα για να
διευκολύνει τη συνεργασία η οποία θα γίνει για το Ολυµπιακό Χωριό
και την ανάµειξη του Ο.Ε.Κ. Το µέρος που θα αναµειχθεί ο Ο.Ε.Κ.,
δεν θα είναι κατοικίες. Το κοµµάτι που αφορά η διάταξη δεν θα έχει
να κάνει µε κατοικίες. Αυτό που λέει ότι "έχει ως την αναµόρφωση
και ανάπτυξη ζώνης ενεργούς πολεοδοµίας" και το όλο ζήτηµα που
θα συνδέεται µε τις παραπέρα κινήσεις του Ο.Ε.Κ. εκτός τις
κατοικίες, δείχνει ότι δεν υπάρχει πρόθεση για τέτοιου είδους
συµµαχίες για το κοµµάτι που θα αφορά τις κατοικίες. Το κοµµάτι
που δεν θα αφορά τις κατοικίες, µπορούµε να το εξετάσουµε, αλλά
και εκεί σ'αυτήν τη συνεργασία ο Ο.Ε.Κ. θα κρατήσει το 0,3%.
Βέβαια αυτό δεν µπορεί να ειπωθεί εδώ, να γραφτεί στο άρθρο.
'Οσον αφορά τη γενική διάταξη η οποία περιλαµβάνεται στο άρθρο
2, θέλω να τονίσω και πάλι ότι όντως µπορούµε να χρησιµοποιούµε
περισσότερο  συντελεστή  σε  γενική  διάταξη,  αλλά  ο
περισσότερος  συντελεστής  θα  πάει  για  να  γίνουν  περισσότερες
εργατικές  κατοικίες.  'Αρα  είναι  µία  διάταξη  που  είναι  σαφώς
υπέρ  του  κοινωνικού  συνόλου.  Θέλω  να  πω  σε  αυτό  που
αναφέρθηκε  ο  κ.  Παπαφιλίππου,  δεν  πρόκειται  να  γίνουν
απαλλοτριώσεις,  αλλά  τα  οικόπεδα  που  προέρχονται  κατά
κύριο  λόγο  από  αγορές  ή  παραχωρητήρια.  ∆εν  υπάρχει,
λοιπόν,  καµία  πρόθεση  ούτε  για  απαλλοτριώσεις  ούτε  για
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βίαιες ενέργειες. Το µεγαλύτερο κοµµάτι των ενεργειών του ΟΕΚ
έχει να κάνει µε αγορές και παραχωρητήρια οικοπέδων. 'Οσον
αφορά τη συµµαχία η οποία θα γίνει, τη συνεργασία για το
Ολυµπιακό Χωριό, εκεί θα υπάρχει πλήρης έλεγχος του ΟΕΚ. Και η
πρόθεση, όπως µας διαβεβαιώνει και ο διοικητής του ΟΕΚ, αλλά
και η πρόθεση που σας δηλώνω ως Υπουργείο Εργασίας είναι να
κρατηθεί ο σχετικός συντελεστής στο 0,3. Αυτή είναι και η
ενηµέρωση που έχω από τον ΟΕΚ.
Θεωρώ, λοιπόν, ότι δεν υπάρχει λόγος να δηµιουργούµε τέτοιου
είδους προβλήµατα γύρω από αυτό το άρθρο.
Θέλω δε, κυρία Παπαδηµητρίου, να σας υπενθυµίσω ότι ο
αρµόδιος Υπουργός έχει υπογράψει το νοµοσχέδιο. Και γνωρίζετε
πάρα πολύ καλά ώστε σε τέτοιας ευαίσθητης σηµασίας θέµατα,
όπως είναι τα θέµατα που έχουν να κάνουν µε τους Ολυµπιακούς
Αγώνες και το Ολυµπιακό Χωριό, δεν µπορεί να λένε ότι δεν το
διάβασα ή δεν το διάβασε κάποιος. Η προώθηση που κάνουµε
γίνεται µε προσεκτικά βήµατα, γίνεται µε τρόπο που θα διασφαλίσει
και τα συµφέροντα του ΟΕΚ και τα συµφέροντα του δηµοσίου και
βέβαια θα έχει γενικότερο στόχο τη συνολική ανάπλαση της
περιοχής.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Εισερχόµαστε στο
στάδιο των δευτερολογιών. Να ακολουθήσουµε τη σειρά. Εάν
κανείς εκ των κυρίων εισηγητών και ειδικών αγορητών δεν επιθυµεί
να λάβει το λόγο, βεβαίως έχετε το λόγο.
Ορίστε, κύριε Παπαφιλίππου.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΦΙΛΙΠΠΟΥ: Κύριε Υπουργέ, θα µπορούσα να
κατανοήσω το εξής. Εάν δεν υπάρχει άλλη λύση και προσδιορίζατε
ότι όλη αυτή η παρέµβαση και η εκτροπή από το νόµο 1337, ο
οποίος µελετήθηκε για να εξυπηρετήσει το κοινό όφελος, αλλά
προπαντός να συµβάλει στο να µην επηρεάσουµε το περιβάλλον,
αποσκοπεί στην επίλυση του συγκεκριµένου θέµατος, έτσι όµως
όπως διατυπώνονται τα πράγµατα, το γενικεύουµε. Παρεµβαίνουµε
σε αυτό το νόµο και αφήνουµε ελευθερία σε ολόκληρη τη χώρα. Εάν
υπάρχει ένα ειδικό θέµα, που είναι αυτό το περιβόητο του
Ολυµπιακού Χωριού, ας το κάνουµε συγκεκριµένο για την
περίπτωση, να το κατανοήσουµε, να δούµε πόσο προσβάλλεται το
περιβάλλον, να δούµε αν σηκώνει η περιοχή τέτοια παρέµβαση και
από εκεί και πέρα να το σκεφθούµε. Εφόσον δεν υπάρχει άλλη
λύση, να ψηφίσουµε και εµείς.
'Ετσι όµως, κύριοι συνάδελφοι, όπως έρχεται αυτή η διάταξη εδώ,
τροποποιείται ένας νόµος ο οποίος διήρκεσε από το 1983 µέχρι το
1999, µε ελάχιστες τροποποιήσεις που δεν επηρεάζουν σε τίποτα
το ουσιαστικό. 'Αρα αυτός ο νόµος ο 1337 του µακαρίτη του Τρίτση
επιτέλεσε και επιτελεί ένα κάποιο σκοπό και προπαντός δίνει λύση
στους αστέγους να µπορέσουν να χτίσουν ένα φθηνό σπίτι στις
παρυφές των πόλεων, εφόσον επεκτείνονται τα σχέδια πόλεως,
αλλά ταυτόχρονα προστατεύει το περιβάλλον. 'Ετσι όπως γίνεται
αυτή η τροποποίηση, αφήνουµε µία ελευθερία µεγάλη σε όλες τις
δηµόσιες επιχειρήσεις και στον ΟΕΚ να παρεµβαίνουν και να
τροποποιούν αυτό το οποίο έχει γίνει µε ένα συγκεκριµένο στόχο.
Κύριε Υπουργέ, κάντε συγκεκριµένο και κατανοητό αυτό που
θέλετε, να το µελετήσουµε, να δούµε ότι όλες αυτές οι
τροποποιήσεις γίνονται για το Ολυµπιακό Χωριό, πείτε µας πού
είναι αυτή η περιοχή, να το σκεφθούµε και εµείς, εάν δεν υπάρχει
άλλη λύση, να το ψηφίσουµε.
∆εν µπορούµε όµως να δεχθούµε εάν εσείς ολιγωρήσατε,
καθυστερήσατε και φθάσατε σε αδιέξοδο, να πάµε να κάνουµε και
εκτρώµατα µε τέτοιες διαδικασίες. ∆εν συµφωνούµε µε τίποτα σε
τέτοιες λογικές.
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Η κ. Παπαδηµητρίου
έχει το λόγο.
ΕΛΙΣΑΒΕΤ ΠΑΠΑ∆ΗΜΗΤΡΙΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, πληροφόρησα τον
κύριο Υπουργό τι σηµαίνει η παράγραφος 2 αυτού του άρθρου.
Φαίνεται ότι δεν το κατάλαβε. Και επιτρέψτε µου µετά από έξι
χρόνια σε αυτό το Κοινοβούλιο να πω ότι πρώτη φορά βλέπω

Υπουργό να συµφωνεί ότι είναι κακό ο συντελεστής 2. Εκεί
παραπέµπει το άρθρο που επικαλείσθε του νόµου 2508. Μέχρι 2.
Αλλά µου δίνετε την εγγύησή σας, την πρόθεσή σας ότι ο
συντελεστής θα είναι 0,3, εξήµισι φορές, επτά φορές, λιγότερος.
Τώρα, πώς είναι δυνατόν να ψηφίσει αυτό το Κοινοβούλιο βάσει
των προθέσεών σας, ας το κρίνει ο καθένας που ψηφίζει.
Επαναλαµβάνω, για να καταλάβετε: Το άρθρο 12 αυτού του
νοµοσχεδίου σε συνδυασµό µε το άρθρο 4 των Ολυµπιακών, πέραν
του ότι ζητάτε και τη γνώµη του οικείου Νοµάρχη, που δεν το
προβλέπει -την έχει "γραµµένη" τη Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση τούτο
το νοµοσχέδιο καίτοι είχαµε ζητήσει να µπει µέσα- εδώ προβλέπει
αδειοδότηση από τον Υπουργό και αν δεν υπάρχει γνώµη... Τώρα
ποιος δήµος θα δώσει γνώµη πολεοδοµική, οικιστική σε ένα µήνα;
Αυτά είναι ανύπαρκτα πράγµατα. Κανένας δεν έχει τη γνώση να το
κάνει αυτό σε ένα µήνα. 'Ετσι δεν είναι; Εποµένως ο Υπουργός
µόνος του αδειοδοτεί ό,τι του πάει η εταιρεία όπου ο Ο.Ε.Κ.
συµµετέχει µε 34%, όπως λέει ο νόµος. ∆ύναται να έχει συµµετοχή
µόνο µε 34%. Εσείς πάλι µας λέτε ότι έχετε πρόθεση να έχετε 80%.
Επαναλαµβάνω ότι τη Νέα ∆ηµοκρατία δεν τη νοιάζει το ποσοστό
συµµετοχής σας στην εταιρεία. Μπορεί και να λείπετε, όσον αφορά
τουλάχιστον στη δική µου γνώµη. Εκείνο που δεν πρόκειται να
δεχθώ -και σας διαβεβαιώ, εγώ θα προσφύγω σε αρχιτέκτονα στο
Συµβούλιο της Επικρατείας- αυτήν την πρόβλεψη του άρθρου 12.
Εύχοµαι να καταλάβατε τι εννοώ. Του έχω κάνει υπεραπλούστευση.
∆εν είναι δυνατόν να παραπέµπετε σε άρθρο που προβλέπει
συντελεστή µέχρι 2 -όπου µέχρι 2 συντελεστής µπορεί να είναι σε
µία περιοχή ελάχιστη, κοντά σε πόλεις µε υψηλούς συντελεστές,
ενώ εδώ γνωρίζουµε ότι πρόκειται για περιοχή που είναι πάνω από
τη φέρουσα ικανότητα της Αθήνας- και να ζητάτε την εξάντληση του
µείζονος συντελεστή, του µέγιστου συντελεστή για τον Ο.Ε.Κ. και
την εταιρεία του, όταν ο νόµος των Ολυµπιακών προβλέπει τις
χρήσεις 3 και 4 που είναι όλες οι χρήσεις πλην βαριάς βιοµηχανίας.
∆ηλαδή, κύριοι συνάδελφοι, θέλετε ένα χωριό πέραν του
Ολυµπιακού Χωριού, έναν οικισµό; Πιστεύτε ότι τον σηκώνει η
Πάρνηθα; 'Ολοι τους θέλουµε τους Ολυµπιακούς, αλλά πάµε
τραβώντας τη συνείδησή µας σε επίπεδα που δεν γίνονται πλέον
αποδεκτά. Είναι έτοιµος ο αρχιτεκτονικός σύλλογος, είναι έτοιµοι
ένα σωρό φορείς της κοινωνίας που έχουν όχι τόσο ελαστική
συνείδηση -όπως φαίνεται- όπως έχουµε εµείς εδώ πέρα.
Αποτραβήξτε, λοιπόν, αυτό το άρθρο. 'Ερχεται το χωροταξικό του κ.
Λαλιώτη. Να το λύσουµε µε τον κ. Λαλιώτη.
Τώρα, για το πώς υπογράφουν οι Υπουργοί τα νοµοσχέδια, το
έχουµε δει εδώ µέσα. Σας υπενθυµίζω την ΠΟΤΑ Μεσσηνίας, όπου
όλη µαζί η Συµπολίτευση ψήφισε συντελεστή σε δάσος.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο κύριος Υπουργός
έχει το λόγο.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ (Υφυπουργός Εργασίας και
Κοινωνικών Ασφαλίσεων): Προσπαθώ να εξηγήσω -το είπα και
στην πρωτοµιλία µου- κυρία Παπαδηµητρίου, όχι µόνο τις
προθέσεις µου, αλλά και το γιατί είναι αυτό το άρθρο.
Το άρθρο 12, παράγραφος 2, στο οποίο αναφέρεσθε, δεν αφορά το
Ολυµπιακό Χωριό. Το Ολυµπιακό Χωριό έχει να κάνει και µε τις
συµµαχίες παρακάτω στις οποίες αναφέρθηκα πριν, στις άλλες
παραγράφους. Η παράγραφος 2 του άρθρου αυτού είναι µια πάγια
δυνατότητα του Ο.Ε.Κ. να εκµεταλλεύεται τον αυξηµένο συντελεστή
για να δηµιουργεί περισσότερες εργατικές κατοικίες στις περιοχές
που υπάρχει έλλειψη και στις περιοχές που δεν µπορούµε ή δεν
έχουµε ή δεν έχουν βρεθεί άλλα οικόπεδα προκειµένου να
κατασκευάσουµε τις εργατικές κατοικίες για να καλύψουµε τη
ζήτηση. Αυτός είναι ο πραγµατικός στόχος.
ΕΛΙΣΑΒΕΤ ΠΑΠΑ∆ΗΜΗΤΡΙΟΥ: ... του νόµου 1337. Μη λέτε
πράγµατα που δεν ισχύουν.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ (Υφυπουργός Εργασίας και
Κοινωνικών Ασφαλίσεων): Επιτρέψτε µου, κυρία
Παπαδηµητρίου, σας άκουσα µε προσοχή. ∆εν σας διέκοψα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Σας παρακαλώ,
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κυρία Παπαδηµητρίου, µη διακόπτετε. Να µιλάµε και στα πλαίσια
του Κανονισµού...
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ (Υφυπουργός Εργασίας και
Κοινωνικών Ασφαλίσεων): Αυτός είναι ο πραγµατικός στόχος της
παραγράφου 2 του άρθρου και κανένας άλλος.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): ... επικαλούµενη
πλαίσια-νόµου.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ (Υφυπουργός Εργασίας και
Κοινωνικών Ασφαλίσεων): Θέλω να το καταλάβετε ότι δεν έχει να
κάνει µε τίποτα περισσότερο και τίποτα λιγότερο από την
εξυπηρέτηση του κοινωνικού συνόλου και στη συγκεκριµένη
περίπτωση των εργαζοµένων, των ανέργων που είναι δικαιούχοι
των προγραµµάτων του ΟΕΚ.
'Οσον αφορά το ειδικό θέµα του Ολυµπιακού Χωριού, µπορείτε να
µου πείτε αλλά θεωρητικώς, ότι µπορεί να εφαρµοστεί και στην
περίπτωση του Ολυµπιακού Χωριού, σας είπα και πριν να µην
έχετε πρόβληµα σε σχέση µε την ειδική αυτή περίπτωση, διότι
υπάρχουν ειδικές διατάξεις και ειδικοί νόµοι οι οποίοι καθορίζουν
σαφώς τα ζητήµατα που συνδέονται µε το Ολυµπιακό Χωριό. Για
παράδειγµα ο Οργανισµός της Αθήνας έχει κάνει έγκριση σε σχέση
µε το Ολυµπιακό Χωριό ήδη όπου ρητώς, απ' ό,τι πληροφορήθηκα,
καθορίζει το συντελεστή στο 0,3%. Είναι, δηλαδή, σαφής η
πρόθεση που υπάρχει και όχι κατά δήλωση µόνο, κυρία
Παπαδηµητρίου, αλλά και από διατάξεις -το τονίζω-που υπάρχουν
για το Ολυµπιακό Χωριό ήδη από τους αρµόδιους οργανισµούς, οι
οποίοι ως γνωστό ελέγχονται και από το ΥΠΕΧΩ∆Ε.
Κατόπιν τούτου νοµίζω ότι δεν υπάρχει κανένας λόγος να φοβάστε.
Τα ζητήµατα αυτά έχουν ρυθµιστεί απόλυτα και νοµίζω ότι οι όποιοι
φόβοι εκφράσατε δεν είναι δικαιολογηµένοι.
ΕΛΙΣΑΒΕΤ ΠΑΠΑ∆ΗΜΗΤΡΙΟΥ: Μπορώ να απαντήσω, κύριε
Πρόεδρε;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): 'Οχι, δεν έχετε το
λόγο. Τριτολογία δεν υπάρχει, δια του Κοινοβουλευτικού σας
Εκπροσώπου. ∆εν πάµε εδώ σε ατέρµονες συζητήσεις. Υπάρχουν
πλαίσια της συζήτησης, που προσδιορίζονται από τον Κανονισµό.
Η κ. Αλφιέρη έχει το λόγο.
ΣΤΥΛΙΑΝΗ ΑΛΦΙΕΡΗ: 'Εχουµε και εµείς ενστάσεις στο άρθρο 12
και πιστεύουµε ότι δεν µπορεί να εφαρµοστεί. Ακούγοντας τον
Υπουργό να λέει ότι το δικαίωµα των ανέργων για να καλυφθεί
µπορούµε ακόµα να παραβιάσουµε και περιβαλλοντικούς όρους,
εγώ πιστεύω ότι η ίδια νοοτροπία που υπήρχε πριν από τριάντα
χρόνια οδήγησε στα γκέτο της Φιλαδέλφειας κλπ. Οι άνεργοι πρέπει
να αντιµετωπίζονται σαν πολίτες που έχουν και απαίτηση για
κοινόχρηστους και ελεύθερους χώρους.
Στην προκειµένη περίπτωση, εµείς σαν Συνασπισµός είµαστε
εναντίον της Ολυµπιάδας και θέλω να το πω εδώ. Φαίνεται
καθηµερινά ότι οι επιβαρύνσεις που θα έχουµε στην Αττική θα είναι
τροµακτικές. Το άρθρο αυτό πρέπει να αποσυρθεί, κύριε
Πρωτόπαπα, και πιστεύω ότι δεν έχετε το δικαίωµα να εγγυάστε για
κάποια πράγµατα. Πιστεύω ότι δεν έχουµε το δικαίωµα να
καταστρέψουµε ακόµα την Αθήνα και να γίνεται η χρήση αυτού του
συντελεστή. Ζητώ, λοιπόν, και εγώ να αποσυρθεί αυτό το άρθρο και
να λυθεί το θέµα από τους αρµόδιους Υπουργούς όπως είναι ο
Υπουργός Περιβάλλοντος. Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο κ.
Παπαγεωργόπουλος έχει το λόγο για να δευτερολογήσει.
ΛΕΥΤΕΡΗΣ ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΟΠΟΥΛΟΣ: Από τις διευκρινίσεις του
κυρίου Υπουργού πειστήκαµε ότι η απόφασή µας να
καταψηφίσουµε το άρθρο και το αίτηµά µας να αποσυρθεί είναι η
σωστή. Μας στερεώσατε αυτήν την απόφαση, αφ' ενός µεν µε τη
στενή ερµηνεία που δώσατε στην έννοια κοινωνικό σύνολο και το
εντοπίσατε µόνο στους εργαζοµένους. Γνωρίζετε και συµφωνείτε,
φαντάζοµαι, ότι οι εργαζόµενοι σαν µία ασθενής τάξη του
πληθυσµού έχει ανάγκη πιο µεγάλης κοινωνικής προστασίας
αναµφίβολα, αλλά το κοινωνικό σύνολο αποτελείται και από τον

περίοικο, που προσδοκά και έχει αξίωση για ένα καλό περιβάλλον
και ανθρώπινους όρους ζωής. Εποµένως, η στενή ερµηνεία δεν
είναι παρά επικίνδυνη.
Η δεύτερη απάντηση που δώσατε η οποία µε έπεισε ακόµα
περισσότερο ότι σωστά καταψηφίζουµε αυτήν τη διάταξη, είναι ότι η
επέκταση του συντελεστή µε ό,τι τερατώδες µπορεί να
δηµιουργήσει όταν έχουµε σαράντα φορές πάνω σε δόµηση, δεν
αφορά µόνο το Ολυµπιακό Χωριό, αφορά όλη την επικράτεια. 'Αρα,
είναι χίλιες φορές πιο επικίνδυνο το άρθρο απ' ό,τι στην αρχή το
υπελάβαµε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο κ. Κανταρτζής έχει
το λόγο.
ΑΧΙΛΛΕΥΣ ΚΑΝΤΑΡΤΖΗΣ: Η αιτιολογία που ανέφερε ο κύριος
Υπουργός ότι δήθεν γίνεται µε πρόθεση να χτιστούν περισσότερες
εργατικές κατοικίες δεν ευσταθεί. Χώροι υπάρχουν, δηµόσιες
εκκλησιαστικές εκτάσεις υπάρχουν, για να χτιστούν ανθρώπινες
κατοικίες και όχι φυσικά τα σύγχρονα γκέτο.
Το ζήτηµα όµως εδώ είναι άλλο και συνδέεται µε τη δυνατότητα
σύστασης µικτών επιχειρήσεων µε ιδιώτες έτσι ώστε να
εξυπηρετηθούν τα µεγάλα συµφέροντα. Εµείς επαναλαµβάνω
καταψηφίζουµε αυτό το άρθρο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο κ. Τσαφούλιας έχει
το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΣΑΦΟΥΛΙΑΣ: Το περιβάλλον είναι και για τους
εργαζοµένους, για τους δικαιούχους του ΟΕΚ. ∆ηλαδή, αυτοί τι
είναι; Να τους στοιβάξετε για να τους εξυπηρετήσετε. Να πάτε να
δείτε τις εργατικές κατοικίες του νέου δρόµου της Πάτρας. Τέταρτος
όροφος, χωρίς ανσασέρ, γερόντια να τα σπρώχνουν από κάτω
παπάδες και αστυφύλακες για να τα ανεβάσουν επάνω.
Να πάτε να δείτε τα επιτεύγµατα των εργατικών κατοικιών στις
άλλες περιοχές. Είναι το δράµα του δράµατος. ∆ηλαδή, κάνετε
κοινωνική πολιτική ή φτιάχνετε φυλακές για τους απεγνωσµένους
της ζωής, για τους καταραµένους της ζωής; Και τους βάζετε από
ένα έως δύο χιλιάρικα το µήνα να πληρώνουν ασφάλιση για τους
σεισµούς. ∆ηλαδή, τι είναι αυτοί; Κατοικίδια ζώα; Το φυσικό
περιβάλλον είναι για κατοικίδια ζώα ή για τους δικαιούχους του
ΟΕΚ; Εκεί τους βάλατε και αυτήν την ψυχολογία τους δώσατε.
Εποµένως δεν είναι δυνατόν το φυσικό περιβάλλον να το γράφετε
στα παλιά σας τα παπούτσια εν ονόµατι της ανάγκης ότι προ πάσης
άλλης στροφής, πού θα τους στεγάσουµε, µπάστε τους µέσα στη
φυλακή να ζήσουν.
Εδώ το Λεκανοπέδιο Αθηνών θα καταντήσει κόλαση της ζωής. Το
δε Μετρό θα κάνει τα τέσσερα εκατοµµύρια, έξι. Για ποια
αποκέντρωση µιλάτε; Για τους Θρακοµακεδόνες; Το ορίζετε εδώ;
Λέτε ότι έχετε την πρόθεση κλπ. Η διάταξη είναι γενική και αφορά τα
πάντα. Αύριο το πρωί µπορεί να µην είσθε Υφυπουργός και η
πρόθεσή σας να µείνει δήλωση. Θα έλθει µετά ένας άλλος
Υφυπουργός και θα πει ότι δεν έχει αναλάβει καµία ευθύνη.
Στην παράγραφο 2 λέει για το δηµόσιο για τους ΟΤΑ κλπ. Θα είναι
εταιρείες µικτής οικονοµίας. Θα βάλουν τα λεφτά εκείνοι και εσείς θα
είσθε παρατηρητές και θα ελέγχετε το πορτοφόλι τους; Αν
µπορούσατε να τους κάνετε να διαθέσουν το πορτοφόλι τους όπως
εσείς νοµίζετε για άσκηση κοινωνικής πολιτικής και για δηµιουργία
προϋποθέσεων ζωής δεν θα είχατε ούτε το χρηµατιστηριακό ούτε
το τραπεζικό κεφάλαιο πάνω από το κεφάλι σας. Σήµερα ο
χρηµατιστηριακός και τραπεζικός σοσιαλισµός είναι πάνω από το
κεφάλι σας. Είσθε κάτω απ' αυτόν το σοσιαλισµό. ∆εν είσθε τίποτα.
Εποµένως σβήστε αυτές τις διατάξεις για να είσθε σύµφωνοι µε την
κοινωνική πολιτική. Αλλά ο Σρέντερ σήµερα είπε ότι για την
κοινωνική πολιτική η Ευρωπαϊκή 'Ενωση πήρε απόφαση να έχουµε
µείωση κατά 1%. Στα πλαίσια της σκέψης της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης
για το χτύπηµα της κοινωνικής πολιτικής είναι και αυτό που κάνατε
µε αυτό το νοµοσχέδιο. Λέτε ή θα πάρετε τα διαµερίσµατα ή θα
πεθάνετε. Τέτοιες εκβιαστικές διατάξεις δεν τις ψηφίζουµε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο Κοινοβουλευ-
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τικός Εκπρόσωπος της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. ∆αµιανός έχει το λόγο.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΑΜΙΑΝΟΣ: Τελικώς η παρέµβαση του κυρίου
Υφυπουργού επιβεβαίωσε τις ανησυχίες όλων των πτερύγων ότι
εδώ πάµε να βγάλουµε "και από τη µύγα ξύγκι". Το άρθρο αυτό και
συγκεκριµένα η παράγραφος 2 έρχεται σε αντίθεση µε ήδη
ψηφισθείσα διάταξη. ∆ηλαδή, από τη µία η Κυβέρνηση κόπτεται να
κάνει κοινόχρηστους χώρους εκεί που δεν υπάρχουν και µάλιστα
χωρίς τη σύµφωνη γνώµη των ιδιοκτητών και από την άλλη φέρνει
διάταξη µε την οποία δίνει τη δυνατότητα στον ΟΕΚ να µην κάνει
καθόλου κοινόχρηστους χώρους ενώ υπάρχει συµβατική
υποχρέωση από προηγούµενο νόµο. Η αιτιολογία ότι αυτό γίνεται
για να υπάρξουν περισσότερες εργατικές κατοικίες είναι
τουλάχιστον αστήριχτη.
Το βέβαιο είναι ότι δεν µπορεί µε τη φαιδρή δικαιολογία της
εξυπηρέτησης της συµπαθούς κατηγορίας των δικαιούχων του ΟΕΚ
να καταπατά συνεχώς η Κυβέρνηση νόµους που η ίδια έχει ψηφίσει.
Με το άρθρο αυτό αναιρεί προηγούµενο δικό της άρθρο στο ίδιο
νοµοσχέδιο.
Η πρόταση της Νέας ∆ηµοκρατίας είναι να αποσυρθεί η
συγκεκριµένη διάταξη. Από την ανάγνωσή του δεν δηµιουργεί
άµεσο πρόβληµα στον ΟΕΚ.
Να γίνει δεκτό αυτό που πρότεινε η κ. Παπαδηµητρίου, να το δούµε
και µε τον κ. Λαλιώτη, που είναι καθ'ύλην αρµόδιος Υπουργός για
τα θέµατα αυτά και αν έχει πράγµατι τη σύµφωνο γνώµη να έλθει
εδώ, να αναλάβει τις ευθύνες του και να πει στον ελληνικό λαό "ναι,
κύριοι, εµείς το Υπουργείο Περιβάλλοντος δέχεται να καταπατηθεί
το περιβάλλον, να καταστραφεί το περιβάλλον, να δηµιουργηθεί το
όποιο πρόβληµα δηµιουργεί το συγκεκριµένο αυτό άρθρο,
προκειµένου να αυξήσουµε την απόδοση του ΟΕΚ σε κατασκευές".
Αυτή είναι η πρότασή µας και ελπίζουµε ότι η Κυβέρνηση
θ'αντιληφθεί ότι έχοντας και την πλήρη αντίθεση όλων των
πτερύγων της Βουλής, θα συναινέσει να αποσυρθεί η συγκεκριµένη
διάταξη.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο κύριος
Υφυπουργός έχει το λόγο.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ (Υφυπουργός Εργασίας και
Κοινωνικών Ασφαλίσεων): Κατ'αρχήν φύγαµε από τους φόβους
που είχαν εκφραστεί για το Ολυµπιακό Χωριό και χαίροµαι γι'αυτό.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΣΑΦΟΥΛΙΑΣ: Εσείς φύγατε. Εµείς δεν φύγαµε.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ (Υφυπουργός Εργασίας και
Κοινωνικών Ασφαλίσεων): Απ' ό,τι φαίνεται από τη συζήτηση.
Πάµε τώρα στη γενική διάταξη. Εµείς όντως ζητήσαµε, εφόσον
υπάρχει η κοινωνική αποδοχή -και γι'αυτό βάλαµε τη γνωµοδότηση
του δήµου ή της κοινότητας- να έχουµε δυνατότητα να χτίσουµε
περισσότερες εργατικές κατοικίες σε µία περιοχή, αν έχουµε πάρα
πολλούς δικαιούχους και δεν έχουµε οικόπεδα. ∆εν είναι ούτε γκέτο
ούτε κλουβιά ούτε κακής ποιότητας κατασκευές. Θα παρακαλούσα
τον οποιονδήποτε από τους συναδέλφους επιθυµεί, να επισκεφθεί
τις εργατικές κατοικίες, τουλάχιστον εκείνες που τα τελευταία χρόνια
έχουν γίνει στην περιοχή του, για να δει ποιότητα πολύ καλύτερη
από ιδιωτικές κατοικίες ή από άλλα σπίτια που χτίζονται.
Πέρα από εκεί, µπορούµε -για να διασκεδάσουµε τους φόβους που
εκφράστηκαν και για να διαβεβαιώσουµε και έµπρακτα για τις
προθέσεις µας τους κυρίους συναδέλφους- να προσθέσουµε
"σύµφωνη γνώµη του οικείου δήµου ή της κοινότητας" " εκεί που
λέει "και γνωµοδότηση του οικείου δήµου ή της κοινότητας" ,
ακριβώς για να αποδεχτούµε αυτό που µας παρατήρησε ο κ.
Παπαγεωργόπουλος ότι, δηλαδή, θα πρέπει να φροντίσουµε να
υπάρχει µία γενικότερη κοινωνική αποδοχή σε µία τέτοια
περίπτωση. ∆ηλαδή, να είναι µία πραγµατικά διαπιστωµένη
κοινωνική ανάγκη και όχι µία αυθαιρεσία. Να µπει, λοιπόν "µετά
από σύµφωνη γνώµη του δήµου ή της κοινότητας" οπότε εξ
ορισµού υπάρχει η κοινωνική αποδοχή σε οποιαδήποτε ενέργεια
υπάρχει σχετικά µε το συντελεστή.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): 'Αλλος κύριος
συνάδελφος επιθυµεί να µιλήσει; Κανείς.
Συνεπώς κηρύσσεται περαιωµένη η συζήτηση επί του άρθρου 12.
ΛΕΥΤΕΡΗΣ ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΟΠΟΥΛΟΣ: Να κρατηθεί για λίγο.
ΜΙΛΤΙΑ∆ΗΣ ΠΑΠΑΙΩΑΝΝΟΥ (Υπουργός Εργασίας και
Κοινωνικών Ασφαλίσεων): Να πάµε στις τροπολογίες. Και δείτε

την πρότασή µας "µετά από σύµφωνη γνώµη". Πιστεύω ότι λύνεται
το πρόβληµα. Να συζητήσουµε τις τροπολογίες και να επανέλθουµε
στο τέλος στην ψήφιση του άρθρου.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Θα έλθουµε στις
κατατεθειµένες τροπολογίες, πρώτα του κυρίου Υπουργού και
ύστερα στις εµπρόθεσµες των κυρίων συναδέλφων.
Επί της υπ'αριθµ. 22891/312 τροπολογίας, ποιος επιθυµεί να
µιλήσει;
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΣΑΦΟΥΛΙΑΣ: Ο Κανονισµός δεν επιτρέπει να γίνει
αυτό. Υπάρχει αίτηση ονοµαστικής ψηφοφορίας και µετά να µπούµε
στις τροπολογίες.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): 'Εγινε αποδεκτό.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΣΑΦΟΥΛΙΑΣ: Εγώ δεν το αποδέχοµαι.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): ∆εν είναι θέµα δικό
σας.
ΣΤΥΛΙΑΝΗ ΑΛΦΙΕΡΗ: ∆εν το αποδεχόµαστε ούτε εµείς.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Επί της πρώτης
τροπολογίας....
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΣΑΦΟΥΛΙΑΣ: ∆εν το δεχόµαστε. Γιατί να κρατηθεί;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Στην πρώτη
τροπολογία, που αφορά τη διαδικασία πιστοποίησης αναπηρίας
ατόµων µε ειδικές ανάγκες, ποίος εκ των κυρίων συναδέλφων θέλει
να λάβει το λόγο;
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΣΑΦΟΥΛΙΑΣ: Γιατί να κρατηθεί; ∆εν το δεχόµαστε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Κρατήθηκε η ψήφιση
του άρθρου αυτού.
Κύριε Υπουργέ, θέλετε το λόγο επί της τροπολογίας 2891/312;
Αφορά τη διαδικασία πιστοποίησης της αναπηρίας ατόµων µε
ειδικές ανάγκες από ειδικές υγειονοµικές επιτροπές του ΙΚΑ.
ΛΕΥΤΕΡΗΣ ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ,
το λόγο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο κ.
Παπαγεωργόπουλος έχει το λόγο.
ΛΕΥΤΕΡΗΣ ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΟΠΟΥΛΟΣ: Ας ακολουθήσουµε την
κοινοβουλευτική τάξη. ∆όθηκε η δυνατότητα για µία διαβούλευση,
αλλά τελικά εµµένουµε στην ονοµαστική ψηφοφορία. Ας γίνει η
διαδικασία όπως προβλέπεται.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Εποµένως, κύριοι
συνάδελφοι, έχει υποβληθεί αίτηση ονοµαστικής ψηφοφορίας επί
του άρθρου 12 του νοµοσχεδίου, την οποία υπογράφουν Βουλευτές
της Νέας ∆ηµοκρατίας και του ∆Η.Κ.ΚΙ., της οποίας το κείµενο έχει
ως εξής:
"ΑΙΤΗΣΗ
Ονοµαστικής Ψηφοφορίας στο άρθρο 12 του νοµοσχεδίου
Λ. Παπαγεωργόπουλος
Ε. Παπαδηµητρίου
Αθ. Νάκος
Χρ. Μαρκογιαννάκης
Ν. Παπαφιλίππου
Α. Φούσσας
Γ. Τσαφούλιας
Γ. Αράπης
Αχ. Κανταρτζής"
Θα αναγνώσω και τον κατάλογο των υπογραφόντων την αίτηση της
ονοµαστικής ψηφοφορίας, για να διαπιστωθεί αν υπάρχει ο
απαιτούµενος από τον Κανονισµό αριθµός για την υποβολή της.
Ο κ. Παπαγεωργόπουλος. Παρών.
Ο κ. Νάκος. Παρών.
Η κ. Παπαδηµητρίου. Παρούσα.
Ο κ. Μαρκογιαννάκης. Παρών.
Ο κ. Παπαφιλίππου. Παρών.



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΙΕ' - 22 ΙΟΥΛΙΟΥ 1999 395

Ο κ. Φούσας. Παρών.
Ο κ. Τσαφούλιας. Παρών.
Ο κ. Αράπης. Παρών.
Κύριοι συνάδελφοι, υπάρχει ο απαιτούµενος από τον Κανονισµό
αριθµός υπογραφόντων την αίτηση ονοµαστικής ψηφοφορίας
Βουλευτών.
Συνεπώς διακόπτουµε τη συνεδρίαση για δέκα λεπτά, σύµφωνα µε
τον Κανονισµό.

(∆ΙΑΚΟΠΗ)
(ΜΕΤΑ ΤΗ ∆ΙΑΚΟΠΗ)

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική 'Εδρα καταλαµβάνει ο Πρόεδρος
της Βουλής κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ)
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Επαναλαµβάνεται η
διακοπείσα συνεδρίαση.
Ο κύριος Υπουργός έχει το λόγο.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ (Υφυπουργός Εργασίας και
Κοινωνικών Ασφαλίσεων): Κύριε Πρόεδρε, νοµίζω ότι δόθηκαν οι
αναγκαίες εξηγήσεις προς το Τµήµα, για τις ενστάσεις οι οποίες
ηγέρθησαν και πραγµατικά διαπιστώνεται ότι δεν υπάρχει καµία
πρόθεση να δηµιουργηθεί θέµα µε το περιβάλλον. Απλά πρόκειται
για ειδικά προγράµµατα, που σκοπεύαµε, λόγω ελλείψεως άλλων
οικοπέδων, να γίνουν πιο πολλές εργατικές κατοικίες µε τη
σύµφωνη γνώµη πάντα του δήµου ή της κοινότητας της περιοχής.
'Οµως, επειδή οι συνάδελφοι επιµένουν και επειδή ορισµένοι
επικαλούνται την ανάγκη του να µελετηθεί περισσότερο σε βάθος η
σχετική διάταξη, δεν έχουµε καµία αντίρρηση να µην περιληφθεί στο
νοµοσχέδιο αυτό και να αποσυρθεί προς το παρόν, υπό την έννοια
ότι θα συνεχισθεί ο διάλογος και θα έλθει σε συνεννόηση µε τον κ.
Λαλιώτη σε νοµοσχέδιο του ΥΠΕΧΩ∆Ε, το οποίο, απ' ό,τι ξέρω,
ετοιµάζεται.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Σε λίγες ηµέρες
κατατίθεται νοµοσχέδιο του Υπουργείου Περιβάλλοντος,
Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων, όπου νοµίζω και από πλευράς
ύλης είναι σχετική. Εάν µεν επρόκειτο να καθυστερήσει το
νοµοσχέδιο εκείνο, θα εδικαιολογείτο να προχωρήσετε. Αλλά
εφόσον είναι θέµα ολίγων ηµερών, δεν νοµίζω ότι χρειάζεται να
επιµείνετε να ψηφισθεί σήµερα.
ΜΙΛΤΙΑ∆ΗΣ ΠΑΠΑΪΩΑΝΝΟΥ (Υπουργός Εργασίας και
Κοινωνικών Ασφαλίσεων): Εποµένως η παράγραφος 2 του
άρθρου 12...
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Είναι ολόκληρο το άρθρο
12;
ΜΙΛΤΙΑ∆ΗΣ ΠΑΠΑΪΩΑΝΝΟΥ (Υπουργός Εργασίας και
Κοινωνικών Ασφαλίσεων): 'Οχι. Η παράγραφος 2.
ΛΕΥΤΕΡΗΣ ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΟΠΟΥΛΟΣ: Ολόκληρο το άρθρο.
ΜΙΛΤΙΑ∆ΗΣ ΠΑΠΑΪΩΑΝΝΟΥ (Υπουργός Εργασίας και
Κοινωνικών Ασφαλίσεων): Σας παρακαλώ. Η παράγραφος 2.
ΛΕΥΤΕΡΗΣ ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, το αίτηµά
µας να πάει σε άλλο συναφές νοµοσχέδιο, το οποίο άλλωστε
ακολουθεί...
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Ναι, και εγώ το βρίσκω
λογικό το αίτηµά σας και ο Υπουργός το αντιλαµβάνεται.
ΛΕΥΤΕΡΗΣ ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΟΠΟΥΛΟΣ:...δεν σκοπούσε σε
παρακώλυση του έργου της Βουλής. 'Ηταν αντίρρηση ουσίας. Ας
πάει λοιπόν εκεί, ώστε το ΥΠΕΧΩ∆Ε να το δει καλύτερα.
ΜΙΛΤΙΑ∆ΗΣ ΠΑΠΑΪΩΑΝΝΟΥ (Υπουργός Εργασίας και
Κοινωνικών Ασφαλίσεων): Κύριε Πρόεδρε, να µου επιτρέψει ο
συνάδελφος κ. Παπαγεωργόπουλος να του πω το εξής. Βάλατε ένα
ζήτηµα το οποίο είχε να κάνει µε τη διαδικασία αύξησης του
συντελεστή. Αυτό περιλαµβάνεται στην παράγραφο 2. ∆εν υπάρχει
κανένας άλλος λόγος να στερήσουµε τον Οργανισµό από µία
ευελιξία να κάνει προγράµµατα και να προχωρήσει.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Κυρία Παπαδηµητρίου,
επειδή εγώ δεν παρακολουθούσα και τη συζήτηση, πέστε µου σας
παρακαλώ το πρόβληµα το οποίο έπρεπε να το ξαναδεί και ο
Υπουργός µαζί µε τον Υπουργό Περιβάλλοντος. Αναφέρεται στην
παράγραφο 2;
ΕΛΙΣΑΒΕΤ ΠΑΠΑ∆ΗΜΗΤΡΙΟΥ: Πιστεύουµε ότι το 2 πρέπει να
φύγει, γιατί πιστεύουµε ότι δεν έχει δικαίωµα ο Οργανισµός. Αλλά

ένα λεπτό, κύριε Πρόεδρε, για να αναφερθώ και στις άλλες
παρατηρήσεις.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Εντάξει, περιµένω.
Κύριε Υπουργέ, αν έχετε πρόβληµα, µπορούµε να προχωρήσουµε
και στην ψηφοφορία. Αλλά εάν µπορεί να πάει...
ΜΙΛΤΙΑ∆ΗΣ ΠΑΠΑΪΩΑΝΝΟΥ (Υπουργός Εργασίας και
Κοινωνικών Ασφαλίσεων): Κύριε Πρόεδρε, πιστεύω ότι πρόκειται
για παρανόηση. Είναι ένα µεγάλο ζήτηµα και δεν θέλω να υπάρξουν
πρωτοσέλιδα ότι πάµε να καταστρέψουµε τις πόλεις κλπ. και εγώ
είπα να το δουν καλύτερα οι κύριοι συνάδελφοι, αλλά δεν δέχοµαι
να φύγει όλο το άρθρο.
ΕΛΙΣΑΒΕΤ ΠΑΠΑ∆ΗΜΗΤΡΙΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, η δυνατότητα
δηµιουργίας εταιρείας προβλέπεται και στο νόµο 2508, εποµένως
το 3 µπορεί να µείνει.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Κυρία Παπαδηµητρίου,
σας παρακαλώ, ακούστε µε. 'Οταν σας ρώτησα, µου είπατε σχετικά
µε το συντελεστή κλπ. Αυτό είναι η παράγραφος 2.
ΕΛΙΣΑΒΕΤ ΠΑΠΑ∆ΗΜΗΤΡΙΟΥ: Μάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Με τις άλλες διατάξεις
µπορεί κανείς να συµφωνεί ή να µη συµφωνεί, αλλά δεν είναι λόγος
να αποσυρθούν.
ΕΛΙΣΑΒΕΤ ΠΑΠΑ∆ΗΜΗΤΡΙΟΥ: Σωστά.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Να φύγει λοιπόν η
παράγραφος 2 από εδώ και να πάει στο νοµοσχέδιο του
Υπουργείου ΠΕ.ΧΩ.∆.Ε. που κατατίθεται µεθαύριο και εκεί να
συζητηθούν όλα τα ζητήµατα και στο µεταξύ να ξαναδεί το θέµα η
Κυβέρνηση.
ΕΛΙΣΑΒΕΤ ΠΑΠΑ∆ΗΜΗΤΡΙΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, αν µπορώ να έχω
µια άποψη...
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Παρακαλώ.
ΕΛΙΣΑΒΕΤ ΠΑΠΑ∆ΗΜΗΤΡΙΟΥ: ...το 3 έτσι και αλλιώς
προβλέπεται στο ν.2508 και δεν βλέπω να προστίθεται τίποτε εκτός
της συµµετοχής του 34%, αλλά το 4 που απαλλάσσει την εργατική
κατοικία από οποιαδήποτε υποχρέωση εισφοράς σε γη θεωρώ ότι
είναι αντιδεοντολογικό στο µέτρο που στο ν.1337 και στο ν.2508
που ψήφισαν οι ίδοι οι Βουλευτές της ίδιας Κυβέρνησης και οι
δηµόσιοι φορείς, κύριε Πρόεδρε...
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Ναι, αλλά, κυρία
Παπαδηµητρίου, το θέµα εδώ δεν είναι αν συµφωνούµε ή δεν
συµφωνούµε µε τις διατάξεις αυτές. Το θέµα είναι ότι µία από τις
διατάξεις αυτές προκάλεσε µία άποψη δική σας...
ΕΛΙΣΑΒΕΤ ΠΑΠΑ∆ΗΜΗΤΡΙΟΥ: Θεωρώ ότι είναι συνταγµατικό
θέµα.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης):...την οποία αφού και ο
Υπουργός και όλοι µας κρίνουµε ότι καλό είναι να τη δούµε µε το
νοµοσχέδιο του αρµόδιου Υπουργείου, αυτήν τη διάταξη πρότεινα
στην Κυβέρνηση να την αποσύρει και να τη φέρει στο άλλο της
νοµοσχέδιο και να προχωρήσουµε κανονικά τη συνεδρίασή µας.
ΕΛΙΣΑΒΕΤ ΠΑΠΑ∆ΗΜΗΤΡΙΟΥ: Εντάξει, κύριε Πρόεδρε,
ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Λοιπόν, συµφωνούµε
επ'αυτού.
ΕΛΙΣΑΒΕΤ ΠΑΠΑ∆ΗΜΗΤΡΙΟΥ: Μάλιστα.
ΛΕΥΤΕΡΗΣ ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΟΠΟΥΛΟΣ: Εντάξει, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Κατά συνέπεια από το
άρθρο 12 η παράγραφος 2 αποσύρεται και αναριθµούνται οι
παράγραφοι 3 και 4 ως 2 και 3.
Είµεθα σύµφωνοι;
ΛΕΥΤΕΡΗΣ ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΟΠΟΥΛΟΣ: Εµείς το καταψηφίζουµε,
αλλά αποσύρουµε την αίτηση ονοµαστικής ψηφοφορίας.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Φυσικότατα. Εσείς
αποσύρετε την αίτηση ονοµαστικής ψηφοφορίας και καταψηφίζετε
το υπόλοιπο άρθρο.
Στο σηµείο αυτό, κύριοι συνάδελφοι, τίθεται σε ψηφοφορία το
άρθρο 12 χωρίς την παράγραφο 2, η οποία θα επανέλθει στο
νοµοσχέδιο του συναρµόδιου Υπουργείου Περιβάλλοντος,
Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων.
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Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 12, όπως
τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό ;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΧΙΛΛΕΥΣ ΚΑΝΤΑΡΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Συνεπώς το άρθρο 12
έγινε δεκτό, κατά πλειοψηφία, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο
Υπουργό.
Εισερχόµαστε στη συζήτηση της τροπολογίας µε αριθµό
2891/20.7.99, που αφορά τη διαδικασία πιστωποίησης αναπηρίας
ατόµων µε ειδικές ανάγκες από ειδικές υγειονοµικές επιτροπές του
Ι.Κ.Α.
Ο κ. Παπαγεωργόπουλος έχει το λόγο επί της τροπολογίας αυτής.
ΛΕΥΤΕΡΗΣ ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, µε την
τροπολογία αυτή προβλέπεται ένα είδος ελαστικοποίησης των
διατάξεων, που αφορούν τη λειτουργία των υγειονοµικών
επιτροπών του Ι.Κ.Α. που χορηγούν το πιστοποιητικό, το οποίο
χρειάζεται να προσκοµίσουν πρόσωπα ειδικών κατηγοριών,
προκειµένου να τοποθετηθούν σε θέσεις του δηµοσίου και ιδιωτικού
τοµέα.
Επειδή πολλές φορές έχουν φαλκιδευθεί οι διαδικασίες, έχουν
προµηθευτεί πολλοί, διά της πλαγίας οδού, πιστοποιητικά
αναπηρίας, ενώ όχι µόνο δεν ήταν ανάπηροι αλλά ήταν υγιέστατοι
και αθλητικότατοι. Πιστεύουµε ότι στο όνοµα της όποιας
επιτάχυνσης των διαδικασιών ανοίγουµε πόρτες, που θα
δηµιουργήσουν περισσότερα προβλήµατα.
Πιστεύω ότι τα µέτρα που θα έπρεπε να ληφθούν θα έπρεπε να
ήταν στην αντίθετη κατεύθυνση. Πρέπει να υπάρξουν περισσότερες
εγγυήσεις, κανόνες και αρχές, που να πιστοποιούν το δικαίωµα
αυτών των ανθρώπων που πραγµατικά έχουν ειδικές ανάγκες και
να αποκλείουν όσους προσπαθούν να επωφεληθούν από αυτό.
Η τροπολογία κινείται προς την αντίθετη κατεύθυνση και εµείς δεν
µπορούµε να την ψηφίσουµε.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Ο κ. Κανταρτζής έχει το
λόγο.
ΑΧΙΛΛΕΥΣ ΚΑΝΤΑΡΤΖΗΣ: 'Οπως είναι γνωστό από την ισχύουσα
νοµοθεσία, το ποσοστό της αναπηρίας είναι ένα µεγάλο ποσοστό
στα συνολικά κριτήρια.
'Οταν γινόταν η συζήτηση του ν. 2643/1998, είχαµε επισηµάνει και
είχαµε τοποθετηθεί -και η πράξη µας επιβεβαίωσε- ότι υπήρχαν
προβλήµατα διαβλητότητας όσον αφορά αυτές τις επιτροπές.
Το πρόβληµα για µας είναι πώς θα επιλυθούν και θα
αντιµετωπιστούν αυτά τα ζητήµατα, ώστε να εξασφαλιστούν
εγγυήσεις για αντικειµενικότητα του έργου αυτών των επιτροπών.
∆εν αντιλέγουµε ότι υπάρχει πρόβληµα να προωθηθούν µε πιο
γοργούς ρυθµούς οι συνολικές διαδικασίες, πιστεύουµε όµως ότι η
τροπολογία η οποία έρχεται δεν απαντά στα µεγάλα ζητήµατα, τη
θεωρούµε ανεπαρκή και γι'αυτό δεν µπορούµε να την ψηφίσουµε.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Η κ. Αλφιέρη έχει το
λόγο.
ΣΤΥΛΙΑΝΗ ΑΛΦΙΕΡΗ: Κύριε Πρόεδρε, όταν συζητούσαµε το ν.
2643 είχε µπει ευθέως το ζήτηµα ότι θα πρέπει να προφυλάξουµε
τα άτοµα µε ειδικές ανάγκες. Είναι µια ευαίσθητη οµάδα
συµπολιτών µας και δεν πρέπει να παίζονται παιχνίδια εις βάρος
τους.
Τότε είχαµε συµφωνήσει όλοι ότι θα πρέπει να πάρουµε κάποια
µέτρα κλπ. Είναι τραγικό, ότι ενώ ο νόµος αυτός έχει ψηφιστεί εδώ
και ένα χρόνο, έρχονται τώρα ελαστικότερα µέτρα για την
αντιµετώπιση του θέµατος.
Επίσης, διαγράφονται οι λέξεις "Κοινοποιείται στις κατά τόπους
υγειονοµικές επιτροπές, που αναφέρονται στην επόµενη
παράγραφο". Αυτό το λέω για να µη δηµιουργείται η εντύπωση ότι
δεν λέµε σωστά τα πράγµατα.
Ο Συνασπισµός δεν µπορεί να ψηφίσει αυτόν το νόµο και
επιµένουµε ότι θα πρέπει να δουλέψουµε προς την κατεύθυνση της
περιφρούρησης των δικαιωµάτων των ανθρώπων αυτών και να µην
ανοίγουµε παράθυρα για κακοποίηση των νόµων και να παίζονται

έτσι παιχνίδια σε βάρος αυτών των ανθρώπων.
Εµείς δεν ψηφίζουµε αυτήν την τροπολογία.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Ο κ. Τσαφούλιας έχει το
λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΣΑΦΟΥΛΙΑΣ: Ψηφίζω την τροπολογία, κύριε
Πρόεδρε, διότι υπάρχουν άνθρωποι στερούµενοι των πάντων και
πρέπει να διευκολυνθούν διά της όσο το δυνατόν ταχυτέρας
αντιµετωπίσεως του προβλήµατος.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Ο κ. Κουρουµπλής έχει
το λόγο.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, είναι εκπληκτικό
να γίνονται τοποθετήσεις από συναδέλφους, χωρίς να
επικεντρώνεται το θέµα στην πραγµατικότητα του περιεχοµένου
µιας διάταξης. ∆εν γίνεται κανένα άνοιγµα παραθύρων.
Απλώς, επειδή η διαδικασία δυσκολεύει, δίνεται η δυνατότητα να
δηµιουργηθούν επιτροπές περισσότερες, ώστε να προχωρήσει η
διαδικασία επανεξέτασης όλων των ατόµων µε ειδικές ανάγκες που,
είτε έχουν υποβάλει µέχρι σήµερα δικαιολογητικά µε τις παλαιές
επιτροπές είτε είναι νέες περιπτώσεις, ώστε να υπάρξουν τα νέα
ποσοστά µε βάση τις προδιαγραφές και τα κριτήρια του ΙΚΑ, ότι
πραγµατικά έχει γίνει µία πολύ καλή εργασία και είναι σύγχρονα
πλέον τα κριτήρια πιστοποίησης της αναπηρίας, ώστε να µην
έχουµε φαινόµενα που έχουν παρατηρηθεί στο παρελθόν και µε
αυτήν τη διαδικασία το Υπουργείο επιχειρεί πραγµατικά να δώσει
ένα νέο περιεχόµενο στην πιστοποίηση της αναπηρίας, να
διευκολύνει τις διαδικασίες µέσα από τη σύσταση και νέων
επιτροπών, ώστε πραγµατικά να αρχίσουν να υλοποιούνται οι
διατάξεις του νόµου που ψηφίσαµε το Σεπτέµβριο του '98,
προκειµένου να τοποθετηθούν όσο το δυνατόν περισσότερος
αριθµός ατόµων µε ειδικές ανάγκες στις δηµόσιες και στις ιδιωτικές
υπηρεσίες.
'Ηδη η Κυβέρνηση ανέβασε το ποσοστό από 40% στο 50% και
νοµίζω ότι όλα αυτά είναι µέτρα που ακριβώς προστατεύουν τη
γνησιότητα ενός τέτοιου πιστοποιητικού. Καλό θα είναι, λοιπόν, να
υπάρχει και µία συναίνεση σε ορισµένα ζητήµατα, για τα οποία δεν
υπάρχει λόγος -για όνοµα του Θεού- να υπάρχουν τόσες
αποκλίσεις. Νοµίζω ότι µε αυτόν τον τρόπο γίνεται η πιστοποίηση
καλύτερα και προωθείται µία διαδικασία που εξυπηρετεί µία
ευαίσθητη οµάδα του πληθυσµού.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Ο κ. Σπυριούνης έχει το
λόγο.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΣΠΥΡΙΟΥΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, ότι εξυπηρετεί τον
πολίτη, τα νόµιµα αιτήµατα και δικαιώµατά του, το θέµα του χρόνου
στην εξυπηρέτηση έχει µεγίστη σηµασία. Είναι γνωστό ότι οι
συντάξεις, επικουρικά κλπ. κάνουν δέκα µήνες, ένα χρόνο, δύο
χρόνια, τρία χρόνια. Εξυπηρετήσεις πού;
Εκφράζω την αδυναµία της ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης να ανταποκριθεί σε
δίκαια αιτήµατα των πολιτών. Η ∆ηµόσια ∆ιοίκηση νοσεί λόγω του
γνωστού συστήµατος που θεµελιώσαµε όλοι µας.
Είναι, λοιπόν, επίκαιρο το θέµα της λύσεως της ανταπόκρισης του
κράτους σε χρονικούς περιορισµούς απέναντι στα αιτήµατα των
πολιτών. 'Ενα από αυτά -και εκκρεµεί αδικαιολογήτως- έρχεται να
λύσει τη συζητούµενη τροπολογία. Υπάρχουν επιτροπές, οι οποίες
ή αργούν να συγκροτηθούν ή συγκροτούνται και αργούν να
συνέλθουν, µε αποτέλεσµα αιτήµατα λογικότατα να εκκρεµούν επί
έτη ολόκληρα.
Πιστεύω ότι η τροπολογία λύνει αυτό το θέµα που είναι πολύ
σοβαρό και ψηφίζω την τροπολογία για τους λόγους που εξέθεσα.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Ο κ. Ποττάκης έχει το
λόγο.
ΓΙΑΝΝΗΣ ΠΟΤΤΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, υπάρχουν δύο θέµατα που
πρέπει να σκεφθούµε. Το ένα είναι να διευκολυνθούν τα άτοµα µε
ειδικές ανάγκες να προσληφθούν στο δηµόσιο, να αποκτήσουν
εργασία, να καλύψουν έτσι και τις ανάγκες της ζωής, η οποία τους
στέρησε από όλες τις ικανότητες. Σ' αυτό είµαστε όλοι σύµφωνοι.
Το δεύτερο θέµα που πρέπει να σκεφθούµε είναι να
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ικανοποιούνται µόνο τα άτοµα µε ειδικές ανάγκες µε αυτήν τη
διαδικασία και να µην ικανοποιούνται πρόσωπα τα οποία δεν έχουν
αυτήν την ιδιότητα. Το φαινόµενο έχει παρουσιαστεί, έχει
απασχολήσει τη Βουλή, έχει απασχολήσει τον Τύπο, έχει
απασχολήσει τα δικαστήρια και έχουµε δει στατιστικές µε κατανοµή
ψευδών βεβαιώσεων στους διάφορους νοµούς της χώρας και
ξέρουµε τώρα σε ποιους νοµούς και σε ποιες εποχές έγιναν
περιστατικά αντίθετα µε την ηθική τάξη και αντίθετα µε το νόµο.
Αυτά τα δύο διαφορετικά ενδιαφέροντα πρέπει να τα λύσουµε µε
τον καλύτερο δυνατόν τρόπο. Το Υπουργείο προτείνει στις
υπάρχουσες επιτροπές να προστεθούν και άλλες. ∆ιότι µε αυτόν
τον τρόπο θα εξυπηρετηθούν καλύτερα τα άτοµα µε ειδικές
ανάγκες. Να την ψηφίσουµε την τροπολογία, δεν έχω αντίρρηση, το
Υπουργείο όµως να λάβει όλα εκείνα τα µέτρα που είναι
απαραίτητα, ώστε να καλυφθεί και η δεύτερη ανάγκη.
Στην πορεία, στην εξέλιξη του πράγµατος, θα ήθελα να προτείνω
στο Υπουργείο να σκεφθεί και µία άλλη διαδικασία. Τώρα τι
κάνουµε; Σε επιτροπές που έχουν ένα κύριο έργο προσθέτουµε και
ένα δεύτερο έργο, µε αποτέλεσµα να µην µπορούν να
ανταποκριθούν στις υποχρεώσεις τους και να παρουσιάζεται αυτή η
βραδύτητα.
Το δεύτερο που µπορούµε να παρατηρήσουµε και να
ξανασκεφθούµε είναι ότι όσο αυξάνονται οι επιτροπές τόσο
δηµιουργούνται περισσότερες δυνατότητες, για να χαρακτηρισθούν
άτοµα µε ειδικές ανάγκες πρόσωπα που δεν είναι.
Θα πρότεινα στην πορεία εξέλιξης του θέµατος και µε τις εµπειρίες
που θα προκύψουν και από αυτήν τη λύση που προτείνει το
Υπουργείο, να σκεφθεί και µία άλλη διαδικασία, µια επιτροπή, η
οποία θα έχει αποκλειστικά αυτό το αντικείµενο. Μόνο έτσι θα
έχουµε ίδια µέτρα και ίδια σταθµά και αυστηρή εφαρµογή του
νόµου. Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Αποστολος Κακλαµάνης): ∆εν έχει ζητήσει άλλος
συνάδελφος το λόγο.
Κηρύσσεται περαιωµένη η συζήτηση επί της τροπολογίας.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτή η τροπολογία µε γενικό αριθµό
2891 και ειδικό 312 της 20-7-1999;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτή, δεκτή.
ΑΧΙΛΛΕΥΣ ΚΑΝΤΑΡΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Αποστολος Κακλαµάνης): Συνεπώς η τροπολογία
µε γενικό αριθµό 2891 και ειδικό 312 της 20-7-1999 έγινε δεκτή,
κατά πλειοψηφία.
Συζητείται στη συνέχεια η τροπολογία µε γενικό αριθµό 2894 και
ειδικό 314 της 20-7-1999 του κυρίου Υπουργού, µε αντικείµενο
"ρυθµίσεις οφειλών από δάνεια µε την εγγύηση του ελληνικού
δηµοσίου σε οµογενείς 'Ελληνες παλιννοστούντες στην περιοχή της
Θράκης".
Ο κ. Παπαγεωργόπουλος έχει το λόγο.
ΛΕΥΤΕΡΗΣ ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΟΠΟΥΛΟΣ: Εµείς την ψηφίζουµε, κύριε
Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Αποστολος Κακλαµάνης): Φαντάζοµαι ότι δεν θα
έχει αντίρρηση και ο κ. Σγουρίδης, ο κ. Τσετινές ή ο κ.
Λυµπερακίδης και οι υπόλοιποι Βουλευτές της Θράκης.
Υπάρχει κανείς που να έχει αντίρρηση; Κανείς.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτή η τροπολογία µε γενικό αριθµό
2894 και ειδικό 314 της 20-7-1999 του κυρίου Υπουργού;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτή, δεκτή.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Αποστολος Κακλαµάνης): Συνεπώς η τροπολογία
µε γενικό αριθµό 2894 και ειδικό 314 της 20-7-1999 του κυρίου
Υπουργού έγινε δεκτή οµοφώνως.
Ακολουθεί η τροπολογία µε γενικό αριθµό 2895 και ειδικό 315 της
20-7-1999 του κυρίου Υπουργού, µε θέµα τον επαναπροσδιορισµό
της σύνθεσης των επιτροπών που είναι αρµόδιες για τη χορήγηση
της περίφηµης πράσινης κάρτας.
'Εχουν ζητήσει το λόγο ο κ. ∆αµιανός, ο κ. Παπαγεωργόπουλος, ο
κ. Κανταρτζής, η κ. Αλφιέρη, ο κ. Τσαφούλιας, ο κ.
Μαρκογιαννάκης, ο κ. Φούσας, ο κ. Κουναλάκης. Παρακαλώ,

βάλετε τις κάρτες σας, για να µην µπλέξουµε.
Ορίστε, κύριε ∆αµιανέ, έχετε το λόγο.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΑΜΙΑΝΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, η Νέα ∆ηµοκρατία
ζητάει να αποσυρθεί αυτή η τροπολογία. Είναι τουλάχιστον
αντιδεοντολογικό, για να µην πω τίποτα άλλο, όταν αύριο ο
Πρωθυπουργός θα δει δύο Αρχηγούς κοµµάτων και τη ∆ευτέρα
άλλους δύο, µε θέµα ακριβώς τους λαθροµετανάστες, εµείς θα
ψηφίζουµε σήµερα τροπολογία που αφορά το θέµα των
λαθροµεταναστών.
Θεωρώ, λοιπόν, ότι θα πρέπει να αποσυρθεί, να κρατηθεί και αν
µεν µετά από τις συνεννοήσεις που θα έχουν οι Αρχηγοί των
κοµµάτων µε τον Πρωθυπουργό καταλήξουν σε κάποια συµφωνία,
να επανέλθει. Τώρα, όµως, είναι τουλάχιστον ακαιρο και
αντιδεοντολογικό µια µέρα πριν να δεσµεύσουµε µε ψήφιση
τροπολογίας µέρος της συζήτησης, η οποία θα γίνει σε επίπεδο
Αρχηγών.
(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική 'Εδρα καταλαµβάνει ο Β'
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΣΓΟΥΡΙ∆ΗΣ)
Γι'αυτό ζητάµε να αποσυρθεί η συγκεκριµένη τροπολογία, και
πιστεύουµε ότι η Κυβέρνηση πρέπει να το καταλάβει και να το
κάνει.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ.
Παπαγεωργόπουλος έχει το λόγο.
ΛΕΥΤΕΡΗΣ ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, πριν
αναφερθώ στην τροπολογία, έχω να πω ότι αυτήν τη στιγµή µας
διανεµήθηκαν τρεις τροπολογίες του Υπουργείου Εργασίας, τρεις
υπουργικές τροπολογίες.
Η συζήτηση γενικά πήγε καλά και νοµίζω ότι υπήρξε συνεννόηση
σε αυτά που έπρεπε να συνεννοηθούµε διαδικαστικά. Αλλά την
ώρα που µιλάµε για τροπολογίες, όταν µας φέρνετε άλλες τρεις, δεν
προλαβαίνουµε να τις διαβάσουµε.
ΜΙΛΤΙΑ∆ΗΣ ΠΑΠΑΙΩΑΝΝΟΥ (Υπουργός Εργασίας και
Κοινωνικών Ασφαλίσεων): Νοµίζω ότι θα τις κάνετε δεκτές.
ΛΕΥΤΕΡΗΣ ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΟΠΟΥΛΟΣ: Ελπίζω να µας πείσετε.
ΜΙΛΤΙΑ∆ΗΣ ΠΑΠΑΙΩΑΝΝΟΥ (Υπουργός Εργασίας και
Κοινωνικών Ασφαλίσεων): Θα συνεννοηθούµε, πιστεύω.
ΛΕΥΤΕΡΗΣ ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΟΠΟΥΛΟΣ: Προχωράµε στο θέµα µας.
Κύριε Υπουργέ, η τροπολογία αυτή, όπως εισάγεται και αφορά τη
διευκόλυνση της χορήγησης πράσινης κάρτας σε οικονοµικούς
µετανάστες, δικαιώνει τις αντιρρήσεις που έγκαιρα είχαµε καταθέσει,
όσον αφορά τη διαδικασία που είχε θεσπιστεί.
Με ερωτήσεις, µε αναφορές στη Βουλή σε κάθε ευκαιρία, λέγαµε ότι
θα χρειαστεί διάστηµα µέχρι το 2008 περίπου για να καλυφθούν, να
εξεταστούν όλες αυτές οι αιτήσεις, δεδοµένου ότι ούτε το 15% του
συνόλου δεν έχει ακόµα εξεταστεί. Εποµένως σίγουρα χρειάζεται
θεσµοθέτηση κάποιων άλλων διαδικασιών.
Το ζήτηµα όµως µπαίνει σε σχέση µε την περιρρέουσα ατµόσφαιρα.
Το πρώτο ερώτηµα που τίθεται είναι: κύριε Υπουργέ, έχετε
συνεννοηθεί µε τον κύριο Πρωθυπουργό, όταν υποβάλατε αυτήν
την τροπολογία, ή είναι δική σας πρωτοβουλία στα πλαίσια των
αρµοδιοτήτων σας αναµφίβολα; Γιατί εάν έχετε συνεννοηθεί και δεν
λειτουργείτε ερήµην του, τότε έχουµε δικαίωµα να πούµε ότι είναι
πυροτέχνηµα η αναφορά του κυρίου Πρωθυπουργού για αναζήτηση
ευρύτερης συναίνεσης µε τους πολιτικούς Αρχηγούς. Αν ζητήµατα
που αφορούν γενικότερα τη µεταναστευτική πολιτική, τους
οικονοµικούς µετανάστες, ρυθµίζονται αποσπασµατικά, ευκαιριακά,
µε το ρυθµό των τροπολογιών, τότε τι θα συζητήσει ο κ.
Καραµανλής τη ∆ευτέρα, που έχει κληθεί, ή τις επόµενες ηµέρες οι
άλλοι πολιτικοί Αρχηγοί;
Παράλληλα έχει εξαγγείλει ο κ. Χρυσοχοϊδης, αλλά φαίνεται δεν
είναι έτοιµο ακόµα -έχει ένα χρόνο που εξαγγέλλεται τώρα- το
νοµοσχέδιο της µεταναστευτικής πολιτικής, που γίνεται και καυγάς
στην Κυβέρνηση, αν το έχει ετοιµάσει ο κ. Παπαδόπουλος και το
βρήκε ο κ. Χρυσοχοϊδης ή το ενεπνεύσθη ο κ. Χρυσοχοϊδης.
Τι  θα  συζητήσουν  τότε,  αν  δεν  µπουν  και  αυτά  τα  ζητήµατα;
Αντιλαµβάνεσθε  ότι  αν  θέλουµε  να  µιλάµε  σοβαρά,  µόνο
σοβαρή ευκαιρία αναφοράς δεν έχουµε µε τέτοιες ρυθµίσεις.
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Είναι κάποια ζητήµατα που ζητούν απαντήσεις και επί της ουσίας
να βρούµε οποιαδήποτε διαδικασία που να διευκολύνει και θα κάνει
τη ροή γρηγορότερη. Αλλά αποτελεί εγγύηση ο δικαστικός, ο οποίος
ξέρει να κοιτάει κάποια πράγµατα, µην τον παρακάµψουµε, γιατί
δεν µπαίνει µόνο το ζήτηµα να ελεγχθούν και να γίνει η ροή των
πρασίνων καρτών ευκολότερη, είναι το θέµα να γίνει και ένας
επανέλεγχος σ' αυτούς που έχουν χορηγηθεί και κακώς έχουν
χορηγηθεί. Γιατί η τελευταία απαγωγή του λεωφορείου έγινε από
δικαιούχο πράσινης κάρτας, ο οποίος δεν είχε και λευκό ποινικό
µητρώο. Αν, λοιπόν, αφαιρέσουµε το δικαστικό και µε τα χάλια που
έχει και το Υπουργείο ∆ικαιοσύνης, που δεν κατάφερε ο κ.
Γιαννόπουλος, που ενώ µιλάει επί παντός επιστητού, να κάνει µία
µηχανοργάνωση στο ποινικό µητρώο, τότε ποιον να εµπιστευτούµε;
Ποιες εγγυήσεις υπάρχουν; Να την πάρετε πίσω, δεν είναι διάταξη
αυτή.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κύριος Υπουργός
έχει το λόγο.
ΜΙΛΤΙΑ∆ΗΣ ΠΑΠΑΙΩΑΝΝΟΥ (Υπουργός Εργασίας και
Κοινωνικών Ασφαλίσεων): Πιστεύω ότι η κουβέντα θα
προσφέρεται για να µεγαλώσει και να πάρει περιεχόµενο έξω από
το στόχο το συγκεκριµένο, που υπηρετεί η τροπολογία, που
συζητάµε, κύριε Πρόεδρε, θέλω να πω δυο κουβέντες.
Είναι αυτονόητο ότι η πολιτική µετανάστευσης και η πολιτική σε
σχέση µε την αντιµετώπιση της εγκληµατικότητας, όλα αυτά είναι
πολύ σηµαντικά ζητήµατα και νοµίζω πολύ καλά έκανε ο
Πρωθυπουργός και πολύ καλά θα κάνουν οι πολιτικοί Αρχηγοί, που
θα συζητήσουν αυτό το µεγάλο θέµα. Αυτή η τροπολογία δεν
φιλοδοξεί να απαντήσει σ'αυτά τα ζητήµατα. Η διαδικασία της
έκδοσης πράσινης κάρτας, που είναι µια διαδικασία καταγραφής και
νοµιµοποίησης όσων οικονοµικών µεταναστών ήσαν στη χώρα µας
εκείνη την εποχή -αναφέροµαι στο Νοέµβριο του 1997- ήταν ένας
όρος, µια προϋπόθεση για να µπορέσει κανείς να πάει στα
παραπέρα πολύ σηµαντικά µεγάλα βήµατα.
Βάλαµε λοιπόν επικεφαλής δικαστές. Σήµερα λειτουργούν
εβδοµήντα τρεις επιτροπές. Πρέπει να ξέρετε ότι εξετάζονται -και θα
σας δώσω αυτά τα στοιχεία-δεκαέξι χιλιάδες αιτήσεις περίπου το
µήνα. Με αυτούς τους ρυθµούς, που έχουµε σήµερα, για να
ολοκληρωθεί η διαδικασία της πράσινης κάρτας, θα χρειαστεί
περίπου ένας χρόνος. Είπαµε να συντοµεύσουµε αυτήν τη
διαδικασία. Πολλές φορές ξέρετε οι δικαστικοί -και ο υποφαινόµενος
εισηγήθηκε την παρουσία δικαστικών- δεν µπορούν να
ανταποκριθούν στην ταχύτητα που επιβάλλει το µέτρο για να
τελειώσουµε. Και είδαµε ότι µπορεί, δεν είναι υποχρεωτικό, να γίνει
αυτό όπου υπάρχει αδυναµία να υποδείξουν οι πρόεδροι
πρωτοδικών κάποιον πρωτοδίκη, να βάλουµε ανώτατο δηµόσιο
λειτουργό. Και το δεύτερο το οποίο κάναµε είναι να δώσουµε τη
δυνατότητα πέρα από αυτό να συστήσουµε περισσότερες
επιτροπές. ∆ηλαδή η αντικατάσταση είναι περισσότερο στις
επιτροπές.
Τα ζητήµατα πλαστότητας που βάζετε, των δικαιολογητικών κλπ.,
αυτά υπάρχουν παντού.
Είναι δε αυτονόητο ότι αν κάποιος έχει ένα πλαστό χαρτί, υπάρχει
και πρόσθετος λόγος να φύγει από τη χώρα.
∆ιευκολύνετε, λοιπόν, αυτήν τη διαδικασία να ολοκληρωθεί και µην
ανοίγουµε τη µεγάλη συζήτηση και τη µεγάλη κουβέντα σε σχέση µε
την πολιτική µετανάστευσης, διότι δεν είναι το αντικείµενο αυτής της
τροπολογίας. Αν όµως επιµένετε σ' αυτά, θα σας απαντήσω.
Πιστεύω ότι όλοι θέλετε να συντοµευθεί αυτή η διαδικασία, για να
χτυπήσουµε ακριβώς το έγκληµα που γύρω και από αυτήν την
κατάσταση διαµορφώνεται. ∆ιότι ξέρετε ότι όλοι όσοι έχουν κάνει
αίτηση για να πάρουν πράσινη κάρτα, έχουν στα χέρια τους ένα
πιστοποιητικό, θα έλεγα ένα δελτίο προσωρινής ταυτότητας, αυτό
που λέµε λευκή κάρτα, µε τη σφραγίδα επάνω και έχουν όλα τα
δικαιώµατα που έχει ο κάτοχος της πράσινης κάρτας. Αλλά επειδή η
πράσινη κάρτα δίνει τα εχέγγυα του να µη χρησιµοποιούνται
πλαστά έγγραφα, διότι όπως ξέρετε βγαίνει πλέον
υδατογραφηµένη, παρακαλώ διευκολύνετε, κύριοι συνάδελφοι, να
ολοκληρωθεί αυτή η διαδικασία.

∆εν πάµε, κύριοι συνάδελφοι, να κάνουµε τίποτε άλλο. 'Ολα τα άλλα
θα τα συζητήσουµε µετά την ολοκλήρωση του κύκλου των επαφών
µε τον κύριο Πρωθυπουργό. Θα έρθει επίσης εδώ το νοµοσχέδιο
και οι αρχές της µεταναστευτικής πολιτικής, οπότε θα έχουµε την
ευκαιρία να τα συζητήσουµε όλα αυτά.
Αυτή λοιπόν είναι η φιλοδοξία της τροπολογίας και να µη δίνουµε
διαστάσεις παραπέρα. Και ασφαλως είναι κυβερνητική επιλογή.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): 'Εχω την τιµή να
ανακοινώσω στο Τµήµα ότι η ∆ιαρκής Επιτροπή Κοινωνικών
Υποθέσεων καταθέτει την έκθεσή της στο σχέδιο νόµου του
Υπουργείου Υγείας και Πρόνοιας: "Μεταµοσχεύσεις ανθρωπίνων
ιστών και οργάνων και άλλες διατάξεις".
Επίσης, οι Υπουργοί Εσωτερικών, ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και
Αποκέντρωσης, Εθνικής Οικονοµίας και Οικονοµικών, Εξωτερικών,
Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων, Εργασίας και Κοινωνικών
Ασφαλίσεων, Υγείας και Πρόνοιας και ∆ικαιοσύνης, κατέθεσαν
σχέδιο νόµου: "Συλλογικές διαπραγµατεύσεις στη ∆ηµόσια
∆ιοίκηση, µονιµοποίηση συµβασιούχων αορίστου χρόνου και άλλες
διατάξεις".
Παραπέµπεται στην αρµόδια ∆ιαρκή Επιτροπή.
Ο κ. Κανταρτζής έχει το λόγο.
ΑΧΙΛΛΕΥΣ ΚΑΝΤΑΡΤΖΗΣ: Η τροπολογία αυτή προβλέπει τη
δηµιουργία και άλλων επιτροπών, προκειµένου να επισπευσθούν οι
διαδικασίες εξέτασης και χορήγησης της πράσινης κάρτας.
Κατά τη γνώµη µας, όµως, τα σοβαρά ζητήµατα τα οποία
υπάρχουν, όσον αφορά τη χορήγηση της πράσινης κάρτας, είναι
άλλα. Και συγκεκριµένα η χορήγηση της πράσινης κάρτας είναι
γνωστό ότι συνδέεται µε την απόδειξη της απασχόλησης.
Είναι επίσης γνωστό ότι οι περισσότεροι οικονοµικοί µετανάστες δεν
µπορούν να αποδείξουν την ιδιότητά τους αυτή, αφού
απασχολούνται σε καθεστώς µαύρης εργασίας και βεβαίως δεν θα
µπορέσουν να πάρουν την πράσινη κάρτα, παρ' όλο που
εργάζονται και είναι θύµατα -αυτή ακριβώς η κατηγορία
περισσότερο από τις άλλες- υπερεκµετάλλευσης.
Επιπλέον, γεγονός είναι ότι η χορήγηση της πράσινης κάρτας
δίνεται για περιορισµένο χρονικό διάστηµα για ένα µόνο χρόνο, που
έχει σαν συνέπεια να διαιωνίζεται ένα καθεστώς οµηρίας των
οικονοµικών µεταναστών.
∆εν µπορούµε όµως στο σηµείο αυτό να µη σχολιάσουµε και τα
γενικότερα µέτρα αστυνοµικού χαρακτήρα, τα οποία έχουν παρθεί
κατά των οικονοµικών µεταναστών το τελευταίο διάστηµα στη χώρα
µας. Οι µαζικές διώξεις, οι µαζικές προσαγωγές στα γήπεδα µε
µόνο χαρακτηριστικό την εθνική τους καταγωγή µας πισωγυρίζουν
σε άλλες εποχές. 'Ερχονται να καλλιεργήσουν και να ενισχύσουν
ένα κλίµα ρατσισµού, έρχονται να καλλιεργήσουν ένα κλίµα
αυταρχισµού και η Κυβέρνηση θα πρέπει να αναλάβει τις ευθύνες
της. 'Εχει ευθύνες µε την απόφασή της και µε την πολιτική την
οποία προωθεί για την αντιµετώπιση των οικονοµικών µεταναστών,
στους οποίους µάλιστα προσπαθεί να επιρρίψει και τις ευθύνες για
όσα στραβά συµβαίνουν στη χώρα µας.
Ας µην ξεγελιόµαστε. Ούτε στόχο την εγκληµατικότητα έχουν τα
µέτρα αυτά, που έχουν πάρει χαρακτήρα πογκρόµ, ούτε στόχο
έχουν την αντιµετώπιση της ανεργίας. Είναι γνωστό σε όλους ότι
άλλες είναι οι αιτίες και για την εγκληµατικότητα και για την αύξηση
της ανεργίας στη χώρα µας.
Κατά τη γνώµη µας είναι παιχνίδια µε τη φωτιά. Επιβαρύνουν ένα
ήδη τεταµένο κλίµα στην περιοχή των Βαλκανίων και ταυτόχρονα
δηµιουργούν προϋποθέσεις για την υπερεκµετάλλευση των
οικονοµικών µεταναστών εργαζοµένων στη χώρα µας.
Η εργατική τάξη δεν πρέπει να πέσει στην παγίδα αυτή. Η εργατική
τάξη  είναι  ενιαία,  είναι  θύµα  εκµετάλλευσης,  ανεξάρτητα  από
χρώµα,  φυλή,  θρησκεία  ή  όποιες  άλλες  απόψεις.  Η
τροπολογία  αυτή  έρχεται  να  επιλύσει  σε  έναν  περιορισµένο
µόνο  βαθµό  την  επίσπευση  της  διαδικασίας  χορήγησης  της
πράσινης  κάρτας.  Παρ'  όλα  αυτά,  επειδή  είναι  ένα  πρόβληµα
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που σχετίζεται µε τις χρονοβόρες διαδικασίες, εµείς θα την
ψηφίσουµε την τροπολογία αυτή. Θα θέλαµε µόνο να κάνουµε την
εξής παρατήρηση: Πρόεδρος στις νέες επιτροπές προβλέπεται να
είναι και άλλος ανώτερος υπάλληλος του Υπουργείου. Κατά τη
γνώµη µας θα έπρεπε να είναι δικαστικός. Και υπάρχουν δικαστικοί
οι οποίοι µπορούν να προεδρεύσουν σε επιτροπές. ∆εν υπάρχει
άλλωστε έλλειψη δικαστικών, οι οποίοι έχουν και τις γνώσεις και τα
προσόντα, για να ανταποκριθούν καλύτερα σ' αυτήν την αποστολή.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Η κ. Αλφιέρη έχει το
λόγο.
ΣΤΥΛΙΑΝΗ ΑΛΦΙΕΡΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, είµαστε θετικοί σ' αυτήν την τροπολογία. Αλλά πριν
προχωρήσουµε, θα πρέπει να πούµε µερικά πράγµατα. Πρώτα απ'
όλα υπάρχει µία βία που ασκείται στους οικονοµικούς µετανάστες
και οι συνάδελφοι της Νέας ∆ηµοκρατίας εντείνουν το κλίµα,
δυστυχώς, και παρασύρουν την Κυβέρνηση σ' αυτό το κλίµα της
βίας µε στόχο τους κατατρεγµένους και τους οικονοµικούς
µετανάστες. Η αύξηση της εγκληµατικότητας θα πρέπει να ειδωθεί
µε καθαρό µάτι και µε αριθµούς.
Αυτές οι σκηνές που βιώνουµε από τα Μαζικά Μέσα Ενηµέρωσης
και από το Υπουργείο ∆ηµόσιας Τάξης είναι σκηνές που µας
οδηγούν σε άλλες εποχές. 'Οταν ο Πρωθυπουργός της χώρας
πανηγυρίζει για µια "επιτυχία", πανηγυρίζει τροµακτικά και
επικίνδυνα. Γιατί πιστεύω, κύριε Υπουργέ, τορπιλίζει την ειρηνική
συνύπαρξη των διαφορετικών ανθρώπων στη χώρα µας. Και
πιστεύω κάτι άλλο, ότι ο πολιτισµός σ' αυτήν τη χώρα δεν µπορεί να
τορπιλισθεί κάτω από την προεκλογική πίεση.
Θα πρέπει να λάβετε σοβαρά υπόψη σας τις καταγγελίες των
οικονοµικών µεταναστών, ότι σκίζονται τα χαρτιά, ότι
καταστρέφονται οποιαδήποτε έγγραφα έχουν που αποδεικνύουν ότι
µένουν στη χώρα µας. Αυτά δεν µπορούν να περάσουν
απαρατήρητα.
Θα πρέπει η Κυβέρνηση να ξεκινήσει υπεύθυνα και µε σοβαρότητα
για να καταθέσει µία µεταναστευτική πολιτική που θα υπερασπίζεται
την ειρηνική συνύπαρξη, που θα λύνει τα ζητήµατα των
δικαιωµάτων των οικονοµικών µεταναστών και που δεν θα
εφαρµόζει πράξεις βίας.
Πιστεύουµε ότι η δηµοκρατία µας δεν έχει δικαίωµα να τορπιλίζεται
µε αυτές τις πολιτικές συµπεριφορές και του ίδιου του
Πρωθυπουργού.
Τώρα για την τροπολογία, που έχουµε µπροστά µας, θα πούµε ότι
έχουµε µία τροπολογία που λύνει γραφειοκρατικά κάποια θέµατα.
Ισχύει για έναν περιορισµένο αριθµό οικονοµικών µεταναστών,
αλλά µένουν σοβαρά ζητήµατα στην επιφάνεια. Και τα καταθέτω
εδώ, για να τα λάβει υπόψη του το Υπουργείο, το οποίο δεν πρέπει
να περάσει µε τροπολογία, µπορεί να λυθεί και µε προεδρικό
διάταγµα ή µε µία υπουργική απόφαση.
Ειδικά προβλήµατα. Παιδιά δεκαέξι-δεκαοκτώ, χρονών που όταν
γινόταν η καταγραφή ήταν ανήλικα. Σήµερα τι γίνεται; Πώς το
αντιµετωπίζει η Κυβέρνηση; Τα µέλη της οικογένειας δεν µπορούν
να φέρουν περιορισµένη πράσινη κάρτα. Η πράσινη κάρτα πρέπει
να είναι τουλάχιστον πέντε χρόνια. Τι θα γίνει µε τα µέλη της
οικογένειας που έχουν µαµάδες, γιαγιάδες κλπ.; Υπάρχει ένα
πρόβληµα µε τη λευκή κάρτα. Πρέπει να υπάρχει βεβαίωση
πράσινης κάρτας από τον ΟΑΕ∆. Αυτό για να γίνει, πρέπει η λευκή
κάρτα που ισχύει µέχρι 30.4.99, να δοθεί µία παράταση, γιατί έχει
µείνει ικανός αριθµός οικονοµικών µεταναστών απέξω, ενώ έχει όλα
τα δικαιολογητικά που θα µπορεί να πάρει πράσινη κάρτα.
Υπάρχει ένα σοβαρό πρόβληµα. Στη βεβαίωση της πράσινης
κάρτας γράφονται, κύριε Υπουργέ, και τα µέλη της οικογένειας.
Καλό θα είναι να αναφέρονται τα µέλη της οικογένειας, γιατί υπάρχει
ένα σοβαρό πρόβληµα από τη µεριά της Αστυνοµίας. Μόλις πάρει
την πράσινη κάρτα και δεν αναφέρονται τα µέλη της οικογένειας,
γίνεται πογκρόµ στα υπόλοιπα µέλη της οικογένειας. Υπάρχουν
πολλές καταγγελίες σ' αυτό. 'Η το πιο τραγικό, όταν µπαίνουν µέσα

από την είσοδο, µένουν τα µέλη της οικογενείας έξω, επειδή δεν
αναφέρονται. Πρέπει αυτό το θέµα να λυθεί και λύνεται, αν υπάρχει
αναλυτική καταγραφή.
'Ενα σοβαρό θέµα το οποίο µπορεί να αντιµετωπίσετε µε αυτήν την
τροπολογία είναι οι επιτροπές ενστάσεων. Ξέρετε ότι έχουµε µία
επιτροπή ενστάσεων και λειτουργεί, δεν ξέρω αν είναι µία φορά την
εβδοµάδα ή µία φορά στις δεκαπέντε ηµέρες. Κατατίθενται τα
χαρτιά στον ΟΑΕ∆ και τι γίνεται τώρα; Μέχρι να εκδικαστεί η
ένσταση του οικονοµικού µετανάστη, διώκεται και απελαύνεται. ∆εν
ισχύει το αντίγραφο ότι έχει κατατεθεί.
Είναι µερικά πρακτικά θέµατα, τα οποία πρέπει να αντιµετωπίσετε,
γιατί διαφορετικά τορπιλίζετε και ακυρώνετε την πράσινη κάρτα.
Εµείς ψηφίζουµε την πράσινη κάρτα. Πιστεύουµε ότι πρέπει να δείτε
σύντοµα µια µεταναστευτική πολιτική ανοικτή, που θα την
υπηρετήσει το Υπουργείο Εργασίας και όχι το Υπουργείο ∆ηµόσιας
Τάξης. Αυτό προσβάλλει τον πολιτισµό µας.
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ. Τσαφούλιας έχει
το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΣΑΦΟΥΛΙΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, εµείς, πέρα από τη
γενικότερη µεταναστευτική πολιτική και τη λειτουργία του ιδρύµατος,
αποδεχόµαστε την τροπολογία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ. Φούσας έχει το
λόγο.
ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΦΟΥΣΑΣ: Από την τροπολογία αυτή, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, ανακύπτουν τα εξής ιδιαίτερα σοβαρά προβλήµατα:
Και εγώ διατυπώνω την απορία µου, γιατί την ώρα που ο
Πρωθυπουργός θα συζητήσει -και έχει προγραµµατιστεί να
συζητήσει- µε τους πολιτικούς Αρχηγούς και την ώρα µάλιστα που
ήδη στην αρµόδια επιτροπή συζητείται ειδικό νοµοσχέδιο του
Υπουργείου ∆ικαιοσύνης, που ασφαλώς έχει άµεση σχέση µε το
θέµα της χορήγησης της πράσινης κάρτας, η Κυβέρνηση σπεύδει
να φέρει αυτήν την τροπολογία µε τον τρόπο µε τον οποίο τη φέρνει
και πολύ περισσότερο όταν είναι γνωστό και έχει εξαγγελθεί ότι θα
φέρετε νοµοσχέδιο σχετικά µε τη µεταναστευτική πολιτική και την
τακτική που πρέπει να εφαρµόσει η χώρα µας.
Μια δεύτερη παρατήρηση: ∆εν έχουµε αντίρρηση να αυξηθούν οι
επιτροπές. Και φαίνεται πως στην πράξη υπάρχει πρόβληµα στο να
υπάρχει µια επιτροπή σε κάθε νοµό. Εκεί, όµως, που έχουµε
αντίρρηση και επιτρέψτε µου να επιµένω, είναι αυτές οι επιτροπές
να προεδρεύονται όχι από δικαστικούς λειτουργούς. ∆εν µας
προσκοµίσατε στοιχεία, δεν υπάρχουν στοιχεία που να φαίνεται ότι
λόγω των δικαστών καθυστερούν αυτές οι επιτροπές. Η άποψή µου
είναι ότι πράγµατι οι εγγυήσεις οι οποίες παρέχονται σήµερα -χωρίς
να έχω συγκεκριµένους λόγους να µέµφοµαι τους δηµοσίους
υπαλλήλους, αλλά έχουµε, όµως, στοιχεία τέτοια- και σαν
ψυχολογία, µε την προεδρία των δικαστικών λειτουργών, δεν θα
υπάρχουν πλέον.
Τρίτον, είπα και προχθές, κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, και σηµιώστε το, ότι προϋπόθεση για τη χορήγηση της
πράσινης κάρτας είναι να έχουµε ποινικό µητρώο. Είναι αναγκαίο
αυτό να συµβαίνει. Σήµερα όπως γνωρίζετε ούτε το ποινικό µητρώο
του αλλοδαπού για όσο χρονικό διάστηµα βρίσκεται εδώ µπορούµε
να έχουµε ούτε πολύ περισσότερο για αλλοδαπούς, οι οποίοι είχαν
µια δραστηριότητα στη χώρα τους, ίσως ήταν και στις φυλακές. Και
µας γνώρισε ο αρµόδιος Υπουργός ∆ικαιοσύνης ότι λόγω
ελλείψεως δυνατότητος µηχανοργάνωσης ή λόγω µη
µηχανοργάνωσης αυτού του συστήµατος, λόγω ελλείψεως
οικονοµικών, δεν γίνεται ο έλεγχος των ποινικών µητρώων.
Είναι κορυφαίο ζήτηµα. Θέλω να σας παρακαλέσω και να σας πω
ότι πράγµατι αυτό πρέπει να προηγηθεί. Αν δεν λυθεί το θέµα του
ποινικού µητρώου, έχω τη γνώµη πως η εγκληµατικότητα από τους
αλλοδαπούς θα αυξάνεται συνεχώς.
Κορυφαίο θέµα, το οποίο επισηµάνθηκε, είναι ότι ο δράστης
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της τελευταίας απαγωγής η οποία έληξε, ως έληξε, είναι γνωστό ότι
είχε πράσινη κάρτα, αλλά είναι γνωστό ότι είχε ιδιαίτερα
βεβαρηµένο ποινικό µητρώο, το οποίο µε τον τρόπο που ελέγχεται
σήµερα η χορήγηση της κάρτας δυστυχώς δεν είχε διαπιστωθεί.
Αυτές ήταν οι επισηµάνσεις µου. Τις επισηµαίνω µε µεγάλη έµφαση,
λόγω και της καταγωγής µου από µια ιδιαίτερα ευαίσθητη περιοχή
και παρακαλώ πολύ να ληφθούν σοβαρά υπόψη.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ. Κουναλάκης έχει
το λόγο.
ΠΕΤΡΟΣ ΚΟΥΝΑΛΑΚΗΣ: Κύριε Υπουργέ, είδατε ποια εικόνα
δηµιουργείται ακόµα και σε Βουλευτές, για όλα αυτά τα οποία είπε ο
κύριος Πρωθυπουργός και άλλοι Υπουργοί τις τελευταίες µέρες. 'Οτι
εδώ, δηλαδή, πρόκειται να τους ξεκαθαρίσουµε όλους, να τους
διώξουµε, γι' αυτό δεν πρέπει να διευκολύνουµε τις διαδικασίες για
την πράσινη κάρτα. Αυτή είναι η εντύπωση που έχει δηµιουργηθεί
στην ελληνική κοινωνία το τελευταίο χρονικό διάστηµα από τις
αλλεπάλληλες δηλώσεις σας. Και αυτή η εικόνα, αυτή η
ατµόσφαιρα, είναι τελείως απαράδεκτη.
Σας είπε η κ. Αλφιέρη ότι εµείς συµφωνούµε µε αυτήν την
τροπολογία και την υπερψηφίζουµε. Κύριε Υπουργέ, εγώ ξέρω ότι
έχετε ευαισθησία σ' αυτά τα ζητήµατα. ∆εν έπρεπε η διαδικασία για
την πράσινη κάρτα να είναι µια διαρκής διαδικασία; Αυτό συµβαίνει
σε όλες τις χώρες τις πολιτισµένες. ∆εν δίνονται ορισµένα χρονικά
περιθώρια.
Ξέρετε, κύριε Υπουργέ, γιατί εκατοντάδες χιλιάδες µετανάστες δεν
µπόρεσαν να πάνε να κάνουν την αίτηση; Γιατί αρνήθηκαν οι
εργοδότες τους οι 'Ελληνες να τους δώσουν τα απαιτούµενα ένσηµα
του Ι.Κ.Α., διότι τους χρησιµοποιούν παράνοµους. 'Ετσι τους
θέλουν. Αυτό είναι το πρώτο που ήθελα να πω.
Το δεύτερο που θα ήθελα να πω είναι το εξής: Μην µπλέκουµε,
κύριοι της Νέας ∆ηµοκρατίας, τη διευκόλυνση µιας διαδικασία µε τις
εγκληµατικότητες και µε τη µεταναστευτική πολιτική.
'Αλλο είναι αυτό που συζητάµε σήµερα, άλλο είναι η µεταναστευτική
πολιτική, που πρέπει να είναι σύγχρονη και δηµοκρατική και να
ανταποκρίνεται στη χώρα µας και στο δηµοκρατικό µας πολίτευµα
και άλλο τελείως είναι η πάταξη της εκγληµατικότητας των
αλλοδαπών και των ηµεδαπών. Μην µπλέκουµε αυτά τα πράγµατα.
ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΦΟΥΣΑΣ: Το ποινικό µητρώο δεν σας ενδιαφέρει;
Πείτε κάτι γι' αυτό.
ΠΕΤΡΟΣ ΚΟΥΝΑΛΑΚΗΣ: Βεβαίως, υπάρχει θέµα ποινικού
µητρώου. Για την πράσινη κάρτα πρέπει να υπάρχει ποινικό
µητρώο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Κύριε Φούσα, παίρνετε
και κακώς προσωπικά το ζήτηµα, παίρνετε αυθαίρετα το λόγο και
βλέπουµε την εφηµερίδα πάνω στο έδρανό σας.
ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΦΟΥΣΑΣ: Για τα ποινικά µητρώα ψάχνω.
ΠΕΤΡΟΣ ΚΟΥΝΑΛΑΚΗΣ: Μην µπλέκουµε τη νοµιµοποίηση των
µεταναστών, που είναι απολύτως αναγκαία, µε την εγκληµατικότητα
και τις συζητήσεις που θα κάνει ο Πρωθυπουργός µε τους
Αρχηγούς των κοµµάτων. Επειδή λέτε ότι κατάγεστε από µία
ευαίσθητη περιοχή, πρέπει να σας πω ότι όλες οι ευαίσθητες
περιοχές ξεσηκώθηκαν και λένε "µη διώχνετε τους µετανάστες, γιατί
δεν µπορούµε να µαζέψουµε τη σοδειά µας". 'Αρα πρέπει να
υπάρχουν µετανάστες, πρέπει να υπάρχει ελεγχόµενη
µετανάστευση.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Κύριε Κουναλάκη,
βλέπω ότι διαβάζετε ανελλιπώς την "ΑΥΡΙΑΝΗ".
ΠΕΤΡΟΣ ΚΟΥΝΑΛΑΚΗΣ: Σήµερα φωνάζουν όλοι "µη διώχνετε
τους µετανάστες". Αυτή είναι η πραγµατικότητα και ας αφήσουµε τις
ξενοφοβίες και τους ρατσισµούς εδώ µέσα.
ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΦΟΥΣΑΣ: Μην τα µπερδεύετε. 'Αλλο οι
λαθροµετανάστες και άλλο οι νόµιµοι.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ. Μαρκογιαννάκης
έχει το λόγο.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, η έκταση των

προβληµάτων, τα οποία έχουν δηµιουργηθεί από την ανεξέλεγκτη
παρουσία αλλοδαπών στη χώρα και οι ειδικότερες καταστάσεις και
τα προβλήµατα που τελευταία αντιµετωπίζει ο τόπος ανάγκασαν
την Κυβέρνηση να δηλώσει ότι θα υπάρχει µία ριζική αναθεώρηση
στο θέµα της χορήγησης της λεγόµενης πράσινης κάρτας.
Σήµερα έρχεται µία τροπολογία, η οποία ασφαλώς δεν µπορεί να
θεωρηθεί ότι είναι ριζική αναθεώρηση. Απλά είναι µία ειδικότερη
ρύθµιση, η οποία διεκολύνει να συνεχιστεί η παρούσα κατάσταση.
Με την τροπολογία που κατατέθηκε από τον κύριο Υπουργό
επέρχονται δύο µεταρρυθµίσεις, δύο τροποποιήσεις. Η µία είναι ότι
σε κάθε νοµό µπορούν να υπάρχουν περισσότερες επιτροπές και η
δεύτερη ότι αυτές οι επιτροπές δεν είναι αναγκαίο να προεδρεύονται
από δικαστικό λειτουργό.
Κύριε Υπουργέ, ο λόγος για τον οποίο καθυστερούν µέχρι τώρα να
φέρουν σε πέρας τη δουλειά τους οι υφιστάµενες επιτροπές, δεν
είναι επειδή υπάρχει µία σε κάθε νοµό ή διότι προεδρεύονται από
δικαστικό λειτουργό. Κυρίως είναι το γεγονός ότι τα δικαιολογητικά,
τα οποία προσκοµίζουν οι ενδιαφερόµενοι είναι προβληµατικά και
υπάρχουν υπόνοιες ότι δεν είναι γνήσια. Η παρουσία, λοιπόν,
δικαστικού λειτουργού ως προέδρου των επιτροπών αυτών είναι η
µοναδική εγγύηση στο ενδεχόµενο να έχουµε ένα κύµα διαφθοράς
και παρανοµίας, όσον αφορά αυτό το θέµα.
Ως εκ τούτου, εγώ προσωπικά τουλάχιστον είµαι κάθετος στο να
προεδρεύει σε αυτήν την επιτροπή ο δικαστής, ο οποίος και
ηυξηµένου κύρους άτοµο είναι, αλλά έχει και ειδικότερες γνώσεις,
ώστε να µπορεί να προλαβαίνει κάποιες καταστάσεις. Είναι λάθος,
λοιπόν, να σταµατήσει να προεδρεύει σε αυτές τις επιτροπές
δικαστικός λειτουργός.
'Οσον αφορά το πρόβληµα ότι έχει εξαγγελθεί µία νοµοθετική
πρωτοβουλία εκ µέρους της Κυβέρνησης, η οποία θα αντιµετωπίσει
το πρόβληµα ριζικά και έρχεστε εσείς αποσπασµατικά µε µία
τροπολογία σήµερα να επισπεύδετε τις διαδικασίες νοµιµοποίησης
των αλλοδαπών, νοµίζω ότι είναι µία αντιφατικότητα, που όλοι
έχουµε εντοπίσει και δεν έχει να κάνει µε εκείνο που ο κ.
Κουναλάκης είπε προηγουµένως.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ. Ζαφειρόπουλος
έχει το λόγο. Μετά θα πάρει το λόγο ο κ. Πάγκαλος.
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝ∆ΑΣ ΖΑΦΕΙΡΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, βλέπω
αυτήν την τροπολογία του Υπουργείου Εργασίας και νοµίζω ότι
είναι και συναρµοδιότητας του Υπουργείου ∆ηµόσιας Τάξης.
'Επρεπε να είναι εδώ και ο Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης για να µας
πει ορισµένα πράγµατα, διότι εκφράζονται κάποιες πολύ µεγάλες
ευαισθησίες.
Απαντώ στον κ. Κουναλάκη. ∆εν µας έχετε µιλήσει για τους
µετανάστες γενικώς, κύριε Κουναλάκη. Μας λέτε για τους
οικονοµικούς µετανάστες και τα ανθρωπιστικά δικαιώµατα. Και εµείς
τα πιστεύουµε αυτά. Εκείνο, όµως, που δεν πιστεύουµε και δεν
ξέρουµε τι θέση έχετε πάνω σε αυτήν την ευαισθησία, είναι για τους
εγκληµατολογικούς µετανάστες.
ΠΕΤΡΟΣ ΚΟΥΝΑΛΑΚΗΣ: Τα είπα.
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝ∆ΑΣ ΖΑΦΕΙΡΟΠΟΥΛΟΣ: Αφήστε τη Νέα ∆ηµοκρατία
στην άκρη και ξεκαθαρίστε τα προβλήµατά σας και τα εσωτερικά
σας ερωτηµατικά και από εκεί και πέρα τα λέµε. Αυτό είναι το
πρώτο πρόβληµα.
∆εύτερον, αυτήν τη στιγµή ο κύριος Πρωθυπουργός και επίσηµα
νοµίζω η Κυβέρνηση είχαν πει ότι θα κατατεθούν εδώ -το έχουν
ζητήσει από την αλβανική κυβέρνηση- οι επίσηµοι φάκελοι, οι
επίσηµες καταστάσεις γι' αυτούς που έχουν αποδράσει από τις
αλβανικές φυλακές. Εκτός εάν δεχθούµε ότι τους έβγαλαν επίτηδες
τότε, τους έστειλαν εδώ για να γίνει ξέφραγο αµπέλι η Ελλάδα. Γιατί
όπως ξέρετε έχουµε πάρα πολλούς κρατουµένους στις φυλακές του
Κορυδαλλού. Γενικώς έχει δηµιουργηθεί ένα αίσθηµα ανασφάλειας
του ελληνικού λαού. Καλώς ή κακώς δεν φταίνε όλοι. Φταίνε όµως
τα εγκληµατικά στοιχεία που δηµιουργούν το αίσθηµα της
ανασφάλειας. Υπάρχει και η έλλειψη ασφάλειας από το κράτος και
την Κυβέρνηση στον ελληνικό λαό. Σήµερα ξύπνησε.
'Εχω την εξής άποψη: Καλές είναι οι επιτροπές. Αλλά και
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καλό είναι να αποσύρει την τροπολογία ο κύριος Υπουργός και να
έρθει ο Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης να καταθέσει τις απόψεις του
γιατί δεν τις έχουµε. Να γίνουν επιτροπές στους νοµούς αλλά αυτές
να προεδρεύονται από δικαστικούς λειτουργούς. Ο δικαστικός
λειτουργός δεν είναι ανάγκη να γνωρίζει ή να µη γνωρίζει. Ούτε
δέχοµαι αυτό που λέει ο κύριος Υπουργός ότι υπάρχουν δεκαέξι
χιλιάδες αιτήσεις και θέλουν ένα χρόνο για να τις τελειώσουν. Σε
δύο χρόνια να τις τελειώσετε. 'Επρεπε να είχατε προβλέψει τις
διαδικασίες παρά να γίνεται αυτό το αλισβερίσι. 'Οπως ακούγεται
πουλιόντουσαν οι πράσινες άδειες, τα χαρτιά προτεραιότητας µε
υπέρογκα ποσά. Εσείς έχετε εκθρέψει αυτήν την ασυδοσία στο
κράτος. Η Κυβέρνησή σας ευθύνεται γι' αυτά. 'Οχι εµείς.
Για πρώτη φορά γίνονται συναλλαγές που είναι να λυπάσαι τους
ανθρώπους. Και εµείς είχαµε πει πως όποιος 'Ελληνας εργοδότης
προσλαµβάνει ένα, µπορεί να συµφωνήσει οποιοδήποτε µισθό
αλλά µε το ΙΚΑ πληρωµένο. Εσείς τα είχατε αφήσει όλα αυτά
ελεύθερα. ∆εν είδαµε ιδιαίτερη ευαισθησία.
Να υπάρχουν δικαστικοί λειτουργοί γιατί αυτοί δεν θα έχουν
αντίρρηση και στις επαρχίες που είναι πέντε σε ένα Πρωτοδικείο, να
κάτσουν να δουλέψουν. 'Εκδοση απόφασης θα βγει. Εποµένως
χρειάζεται η αντικειµενική κρίση για να σταµατήσουν πλέον να
λέγονται διάφορα για υπηρεσίες ότι ναι µεν συνιστώνται οι
επιτροπές αυτές αλλά υπάρχει και το µέσον. Γιατί το µέσον είναι σε
χρήµα είτε κόκκινο είτε πράσινο είτε καφέ κλπ. Πρέπει να
σταµατήσουν ορισµένοι να εκθέτουν κατ' αυτόν τον τρόπο τους
δηµοσίους υπαλλήλους τους οποίους πρέπει να σεβόµαστε, να
υποληπτόµεθα, να τους τιµούµε αλλά και να τους θωρακίζουµε από
αυτά.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ. Πάγκαλος έχει το
λόγο.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΠΑΓΚΑΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, πιστεύω ότι η
τροπολογία που συζητούµε βαίνει προς τη σωστή κατεύθυνση. Θα
την ψηφίσω. Αλλά είναι αναγκαία η αναφορά σε δύο προεκτάσεις
του θέµατος αυτού. Κατ' αρχήν πρέπει να αποφύγουµε πάση θυσία
-θέλω να µου επιτρέψετε να πω ότι ορισµένες δηλώσεις που
ακολούθησαν το πρόσφατο περιστατικό του λεωφορείου ήταν
τουλάχιστον ατυχείς- να συνδέουµε την οικονοµική µετανάστευση
µε την εγκληµατικότητα.
'Εχω εδώ τα στοιχεία των κρατουµένων, τα οποία ζήτησα από το
Υπουργείο ∆ικαιοσύνης για το 1996. ∆εν υπάρχουν πιο πρόσφατα.
Είναι συνολικά οκτώ χιλιάδες οκτακόσιες ογδόντα πέντε (8.885)
κρατούµενοι, έξι χιλιάδες επτακόσιες εξήντα οκτώ (6768) είναι από
την Ενωµένη Ευρώπη, έξι χιλιάδες εξακόσιες τριάντα δύο (6632)
είναι 'Ελληνες, επτακόσιες εβδοµήντα επτά (777) είναι Αλβανοί. Οι
υπόλοιποι είναι διάφοροι ξένοι, προφανώς από χώρες
µεταναστευτικές. Σε ποσοστά οι εκ της Ενωµένης Ευρώπης είναι
76%, οι 'Ελληνες 74%, οι υπόλοιποι είναι 24% και οι Αλβανοί
8,75%.
Αν συγκρίνουµε την οµάδα µε οµοειδή ελληνική οµάδα -διότι
προφανώς ο συνολικός ελληνικός πληθυσµός περιλαµβάνει
ηλικιωµένες γυναίκες, παιδιά που δεν εγκληµατούν, ανθρώπους
κάποιας µόρφωσης και κοινωνικής θέσης, οι οποίοι έχουν
µικρότερη εγκληµατικότητα- πεντακοσίων χιλιάδων ατόµων
χαµηλοτάτου µορφωτικού και οικονοµικού επιπέδου, αποτελούµενη
από άνδρες δέκα πέντε έως πενήντα ετών, η ελληνική
εγκληµατικότητα θα είναι ανάλογη µε εκείνη των Αλβανών. ∆εν
υπάρχει, λοιπόν, αλβανικό πρόβληµα. Υπάρχει πρόβληµα
εγκληµατικότητας. Πιθανόν να υπάρχουν ένα, δύο φαινόµενα
αλβανικά, το άνοιγµα των φυλακών δύο φορές, που οι περισσότεροι
από αυτούς ήρθαν στην Ελλάδα αλλά δεν πρέπει να µεταθέτουµε
τις αδυναµίες της κοινωνίας και του κράτους µας στους ώµους των
ξένων. ∆ιότι βεβαίως ευθύνεται ο λαθροµετανάστης και γι' αυτό
τιµωρείται -διαπράττει ποινικό αδίκηµα εισερχόµενος λαθραίως-
αλλά δεν ευθύνεται η πολιτεία, η οποία έχει την αδυναµία να ελέγξει
τα σύνορά της;
Βεβαίως ευθύνεται αυτός, διότι δεν απαιτεί τα ένσηµα του ΙΚΑ, αλλά
δεν ευθύνεται ο εργοδότης, ο οποίος τα καρπούται; Γιατί δεν
ευθύνεται το ΙΚΑ, το οποίο δεν εισπράττει τα ποσά που του

αναλογούν;
Να το δούµε αυτό το πράγµα, λοιπόν, µε κάποια ψυχραιµία. 'Οπου
εµφανίστηκε το φαινόµενο της µετατόπισης της εγκληµατικότητας
στους ώµους των ξένων, υπήρξαν πολιτικές δυνάµεις, οι οποίες
επωφελήθησαν.
Θέλω να προειδοποιήσω όλους τους συναδέλφους ότι ο κ.
ΛΕΠΕΝίδης και ο κ. ΛΕΠΕΝόπουλος υπάρχουν στην κοινωνία µας.
Αν εισέλθουν στη Βουλή θα εκτοπίσουν συναδέλφους όλων των
παρατάξεων, όπως έγινε και στη Γαλλία, όπου στην αρχή ο
ρατσισµός ακρωτηρίασε το σοσιαλιστικό και το κοµµουνιστικό
κόµµα, που είχαν τους εργάτες ψηφοφόρους στις λαϊκές συνοικίες,
που ζούσαν µαζί µε τους 'Αραβες, αλλά µετά κατέστησε τη γαλλική
δεξιά ανίκανη να κυβερνήσει επί σειρά ετών µέχρι και σήµερα, διότι
κατέστη µόνιµος παράγοντας αστάθιας, εγκλωβίζοντας ένα µεγάλο
ποσοστό από το δικό τους εκλογικό σώµα.
∆εν έχει, λοιπόν, κανείς συµφέρον να αξιοποιεί ψηφοθηρικά τέτοια
θέµατα.
Θα µου επιτρέψετε να σας πω ότι πρέπει να αποφασίσουµε µε
αυτές τις συναντήσεις του κύριου Πρωθυπουργού µε τους
πολιτικούς Αρχηγούς, να υπάρξει τέλος πάντων µία πολιτική
µεταναστευτική, προσαρµοσµένη στην ύπαρξη της Ελλάδας µέσα
σε ένα σύγχρονο κόσµο, όπου ο κόσµος κινείται, ∆εκάδες χιλιάδες
µεικτοί γάµοι υπάρχουν σήµερα. Εκατοντάδες χιλιάδες µεικτοί γάµοι
θα υπάρχουν τα επόµενα δέκα-είκοσι χρόνια. ∆εν θα υπάρξει
φυλετικά καθαρός ελληνικός λαός, αλλά όπως όλοι οι άλλοι λαοί της
Ευρώπης, θα έχει προσµίξεις. Το θέµα είναι αυτοί οι πληθυσµοί να
είναι ενσωµατωµένοι στον πολιτισµό µας, να γνωρίζουν τη γλώσσα
µας, να αποδέχονται τον τρόπο ζωής µας και τη νοµοθεσία µας,
εποµένως να είναι 'Ελληνες.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κύριος Υπουργός
έχει το λόγο.
ΜΙΛΤΙΑ∆ΗΣ ΠΑΠΑΪΩΑΝΝΟΥ (Υπουργός Εργασίας και
Κοινωνικών Ασφαλίσεων): ∆εν θέλω να πω πολλά. Πιστεύω ότι
µε αυτά που είπε ο κ. Πάγκαλος έστειλε ένα µήνυµα προς κάθε
κατεύθυνση και πρέπει να το λάβουν όλοι σοβαρά υπόψη τους.
Βλέπουµε µία σκληρή πραγµατικότητα στη χώρα µας σήµερα.
Αναµφίβολα χρειαζόµαστε µία έννοια πολιτικής µετανάστευσης. Αν
δει όµως κανείς το εγχείρηµα αυτό της καταγραφής και της
νοµιµοποίησης τι θετικά αποτελέσµατα είχε στην ελληνική κοινωνία,
είναι πάρα πολλά και δεν είναι ώρα να τα συζητήσουµε. Αρκεί να
σας πω ότι τριακόσιοι εβδοµήντα πέντε χιλιάδες (375.000)
άνθρωποι καταγράφησαν µέσα από αυτήν τη διαδικασία
οικονοµικοί µετανάστες. ∆ιακόσιες είκοσι πέντε χιλιάδες έχουν µπει
στη διαδικασία χορήγησης της πράσινης κάρτας.
Τι σηµαίνει αυτό πάνω απ'όλα για τον ίδιο τον άνθρωπο, τον κάθε
άνθρωπο, απ' όπου και αν προέρχεται, µε όποια θρησκεία, µε
όποιο χρώµα, τι σηµαίνει αυτό για το ασφαλιστικό σύστηµα της
χώρας µας, τι σηµαίνει αυτό σε σχέση µε τους άλλους 'Ελληνες
εργαζόµενους, τον ανταγωνισµό που υπάρχει στο χώρο της
εργασίας, τι σηµαίνει αυτό σε σχέση µε την Αστυνοµία, ώστε να
µπορεί να κάνει αστυνόµευση και τόσα άλλα πράγµατα; Αλλά αυτά
τα ευεργετικά αποτελέσµατα δεν σηµαίνει ότι δεν έχουν παράλληλα
µια σκληρή πραγµατικότητα.
Αν δεν είχαµε κάνει, λοιπόν, και αυτό το εγχείρηµα σήµερα θα
ήµασταν σε µια κατάσταση ζούγκλας στη χώρα µας. Μην τα
ισοπεδώνουµε όλα.
Πάµε τώρα να ολοκληρώσουµε µια διαδικασία και αυτό είναι µια
προϋπόθεση για να πάµε παραπέρα. ∆εν τελειώνει αυτό το ζήτηµα.
Και νοµίζω ότι πολύ σωστά ο Πρωθυπουργός ξεκίνησε αυτήν τη
µεγάλη κουβέντα, η οποία πρέπει να έχει όσο το δυνατόν πιο
γρήγορο τέλος και συµφωνία όλων µας. Αυτό είναι το ζητούµενο.
'Οταν  είχα  την  τιµή  να  εισηγηθώ  αυτή  τη  διαδικασία,  είχα  πει
να  είναι  επικεφαλής  πρόεδρος  πρωτοδικών,  για  να
αποφύγουµε  όλα  αυτά  τα  οποία  είπαµε.  Αυτό  θα  γίνει  και
τώρα,  δεν  φεύγει  κανένας  πρόεδρος  πρωτοδικών.  Εγώ  θα
προσθέσω  εδώ  ότι  µπορεί  να  µπει  και  ειρηνοδίκης,  που  είναι
εγγύηση  και  αυτό.  Αν  δεν  υπάρχει,  σας  υπόσχοµαι  ότι  µόνο
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σε εξαιρετικές περιπτώσεις θα µπει κάποιος, ανώτερος δηµόσιος
λειτουργός γιατί πρέπει να τελειώσουµε το συντοµότερο δυνατόν.
Γι' αυτό προτείνω, κύριοι συνάδελφοι, να προσθέσουµε τη λέξη
"ειρηνοδίκης" εκεί που λέµε "και αποτελούµενης από τον πρόεδρο
αυτής, που µπορεί να είναι ή ένας πρωτοδίκης ή ειρηνοδίκης
οριζόµενος κάθε φορά από τον πρόεδρο πρωτοδικών". ∆ηλαδή, ο
πρόεδρος πρωτοδικών θα ορίσει...
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝ∆ΑΣ ΖΑΦΕΙΡΟΠΟΥΛΟΣ: Ανάλογα µε τον πληθυσµό
του νοµού. Υπάρχουν νοµοί που µπορεί να µην έχουν πέντε
πρωτοδίκες, ενώ η δύναµη είναι πέντε και χρησιµοποιούν
ειρηνοδίκες για τις συνθέσεις των δικαστηρίων. Μπορεί να γίνει
αυτό το πράγµα. Βέβαια, στους µεγάλους νοµούς, όπως είναι η
Αθήνα, η Πάτρα, η Θεσσαλονίκη κλπ., εκεί έχετε αφθονία. Βάλτε την
όµως τη διάταξη. Αν και ο κ. Γιαννόπουλος θέλει να καταργήσει τα
ειρηνοδικεία. ∆εν ξέρω, συνεννοηθείτε. Είναι άλλη µία διάσταση
ασυνεννοησίας της Κυβέρνησης!
ΜΙΛΤΙΑ∆ΗΣ ΠΑΠΑΙΩΑΝΝΟΥ (Υπουργός Εργασίας και
Κοινωνικών Ασφαλίσεων): 'Οπως ξέρετε, η διαδικασία είναι ότι ο
ΟΑΕ∆ στέλνει ένα γράµµα στον πρόεδρο πρωτοδικών και ζητάει να
ορίσει κάποιον επικεφαλής της επιτροπής.'Ηδη λειτουργούν
εβδοµήντα τρεις επιτροπές. Αυτές δεν αλλάζουν. Θα πάνε πάλι
επιστολές στον πρόεδρο πρωτοδικών να ορίσει πρωτοδίκη ή
ειρηνοδίκη. Αν δε έρθει από κάποιον πρόεδρο πρωτοδικών
απάντηση αδυναµίας να µας υποδείξει πρόσωπο, τότε και µόνο,
κύριοι συνάδελφοι, δεσµεύοµαι στη Βουλή θα µπει επικεφαλής
ανώτερος δηµόσιος υπάλληλος. ∆ιότι υπάρχουν περιοχές που δεν
υπάρχουν αυτοί οι άνθρωποι. Τι να κάνουµε;
ΛΕΥΤΕΡΗΣ ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΟΠΟΥΛΟΣ: Αν απαντήσει ότι δεν
µπορεί.
ΜΙΛΤΙΑ∆ΗΣ ΠΑΠΑΙΩΑΝΝΟΥ (Υπουργός Εργασίας και
Κοινωνικών Ασφαλίσεων): Αν απαντήσει ότι δεν µπορεί. Το
τονίζω, δεσµεύοµαι.
ΛΕΥΤΕΡΗΣ ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΟΠΟΥΛΟΣ: Να µην τεκµαίρεται.
ΜΙΛΤΙΑ∆ΗΣ ΠΑΠΑΙΩΑΝΝΟΥ (Υπουργός Εργασίας και
Κοινωνικών Ασφαλίσεων): Ούτως ή άλλως ερωτάται. Στέλνουµε
ένα γράµµα. Είµαι σαφής. 'Αρα, λοιπόν, προσθέτουµε τον
Ειρηνοδίκη και ο Πρόεδρος Πρωτοδικών θα το ορίσει. Είναι ή ένας
πρωτοδίκης ή ειρηνοδίκης οριζόµενος κάθε φορά από τον πρόεδρο
πρωτοδικών και στην τελευταία παράγραφο λέµε ότι ο Υπουργός
Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων δύναται να συγκροτεί
περισσότερες από µία επιτροπές σε κάθε νοµό της χώρας και ορίζει
την έδρα των επιτροπών αυτών.
'Ηµουν πριν από λίγο καιρό στην Κω και πράγµατι είχαµε βάλει την
έδρα της πρωτεύουσας του νοµού και έπρεπε να φύγουν από την
Κω να πάνε στη Ρόδο. Ε, δεν ήταν σωστό.
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝ∆ΑΣ ΖΑΦΕΙΡΟΠΟΥΛΟΣ: 'Εχει πρωτοδικείο η Κως.
ΜΙΛΤΙΑ∆ΗΣ ΠΑΠΑΙΩΑΝΝΟΥ (Υπουργός Εργασίας και
Κοινωνικών Ασφαλίσεων): 'Αρα µπορεί να γίνει εκεί ή µπορεί να
πάµε και στην Πάτµο να κάνουµε.
Σας παρακαλώ, λοιπόν, µας βοηθάτε, λύνουµε τα χέρια µας για να
προχωρήσουµε το δυνατόν συντοµότερο στην ολοκλήρωση αυτής
της διαδικασίας.
Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ορίστε, κύριε ∆αµιανέ,
έχετε το λόγο.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΑΜΙΑΝΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, είναι βελτιωτική η
πρόταση του Υπουργού όµως εδώ τίθενται θέµατα από άλλα
κόµµατα, τα οποία δηµιουργούν εντυπώσεις.
Πριν, λοιπόν, ο Συνασπισµός µας έκανε την τιµή να ασχοληθεί κατ'
επανάληψη µε τη Νέα ∆ηµοκρατία. Να ξεκαθαρίσουµε µια και καλή,
η Νέα ∆ηµοκρατία δεν ήταν ποτέ και δεν είναι κατά των
οικονοµικών µεταναστών. Είναι όµως σαφώς κατά αυτών, οι οποίοι
εγκληµατούν εκµεταλλευόµενοι τη φιλοξενία που παρέχει η χώρα
µας. Τώρα, αυτός ο υπερβολικός ζήλος του Συνασπισµού να
υπερασπισθεί συλλήβδην τους έντιµους και µη έντιµους µετανάστες
σ' αυτήν τη χώρα, δεν µπορώ να το καταλάβω.

'Οσο για τη δηµιουργία εντυπώσεων αυτές αν δηµιουργούνται,
δηµιουργούνται από την Κυβέρνηση µε τις κατά καιρούς δηλώσεις
της όπως αυτήν που ήδη ανεφέρθη, "περί ριζικής αναµόρφωσης
του συστήµατος παροχής της πράσινης κάρτας". Και εν πάση
περιπτώσει, όταν µιλάµε για την πράσινη κάρτα, δεν αναφερόµαστε
µονάχα σε αλβανούς οικονοµικούς µετανάστες ή, εν πάση
περιπτώσει, βαλκάνιους οικονοµικούς µετανάστες. Αναφερόµαστε
σε µία πλειάδα µεταναστών από διάφορες χώρες, που βρίσκονται
στη χώρα µας.
Ναι, λοιπόν, στον τίµιο εργαζόµενο. Και µάλιστα θα έλεγα, κύριε
Υπουργέ, ότι ίσως να έπρεπε να δείτε κάποια στιγµή την πρόταση
του κ. Κουναλάκη για διαρκή, στο διηνεκές, διαδικασία πράσινης
κάρτας, αλλά από εκεί και ύστερα σαφέστατο έλεγχο σίγουρα
δικαστικώς, διότι τίθενται δεκάδες θέµατα που αφορούν την
πλαστότητα των εγγράφων, τα οποία κατατίθενται. Να
ξεκαθαρίσουµε για µια ακόµη φορά ότι η Νέα ∆ηµοκρατία είναι υπέρ
του συστήµατος ασφάλισης και ελέγχου των οικονοµικών
µεταναστών, αλλά σίγουρα να µη φθάσουµε ούτε στις ακρότητες
του Συνασπισµού.
Και να µου επιτρέψετε εγώ δεν συµφωνώ µε τον κ. Πάγκαλο µε την
έννοια που έθεσε τα θέµατα, διότι, αν το πρόβληµά µας είναι ο
ΛΕΠΕνίδης ή ο ΛΕΠΕΝόπουλος, αυτό οφείλεται σε ένα κλίµα που
δηµιουργήθηκε και από τον κ. Πάγκαλο την εποχή που ήταν
Υπουργός µε τις πράξεις του ή τις παραλείψεις του.
Η κοινωνία µας, λοιπόν, είναι αυτή. Καλό είναι να µη φοβόµαστε την
κοινωνία µας, αλλά να την αντιµετωπίζουµε. Και αν έχει
δηµιουργηθεί µία φοβία στον ελληνικο λαό, αυτό οφείλεται σε
αδυναµίες του συστήµατος και του κράτους να ελέγξει και να
προστατεύσει τον 'Ελληνα πολίτη.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ορίστε, κύριε Φούσα.
ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΦΟΥΣΑΣ: ∆ύο λέξεις µόνο, κύριε Πρόεδρε.
Κατ' αρχην απεδείχθη ότι πολύ καλοπροαίρετα και µε πολύ καλή
διάθεση και εµείς συζητούµε. ∆εχθήκατε πράγµατι τις προτάσεις
µας ή εν µέρει τις δεχθήκατε. 'Αρα οι οποιεσδήποτε διαφορετικές
απόψεις και ιδίως από την πλευρά συναδέλφων από το χώρο του
Συνασπισµού, είναι το λιγότερο άδικες για ανθρώπους, οι οποίοι
γνωρίζουν το αντικείµενο και προσπαθούν, αλλά προσπαθούν
ιδίως για εκείνους, οι οποίοι πρέπει να εργάζονται στην Ελλάδα
νόµιµα.
'Οσον αφορά τα στοιχεία που έδωσε ο κ. Πάγκαλος, είναι στοιχεία
του 1996 και δεν ισχύουν σήµερα.
Παρακαλώ, σηµειώστε αυτά που θα σας πω, κύριε Υπουργέ, γιατί
σας χρειάζονται. Σήµερα κρατούµενοι σε όλες τις φυλακές είναι
εξήντα χιλιάδες διακόσιες (6.200), εκ των οποίων το 50% είναι
αλλοδαποί και εκ των οποίων αλλοδαπών το 70% είναι Αλβανοί. Τα
στοιχεία αυτά δεν είναι δικά µου, είναι στοιχεία της οµοσπονδίας
των Εργαζοµένων στις φυλακές και είναι τωρινά.
Ασφαλώς εµείς θέλουµε να εργάζονται εδώ, όσοι όµως χρειάζονται,
Αλβανοί και όχι µόνο Αλβανοί, αλλά αλλοδαποί απ' όλα τα Βαλκάνια
και απ' όλες τις χώρες, αξιώνουµε όµως, ως οργανωµένη πολιτεία,
αυτοί οι οποίοι θα εργάζονται εδώ, να είναι εφοδιασµένοι µε τα
νόµιµα έγγραφα.
Προς αυτήν την κατεύθυνση, κύριε Υπουργέ, αγωνιζόµαστε και
αυτό θα υποστηρίζουµε πάντοτε. Σε καµία περίπτωση εµείς δεν
ενισχύουµε ρατσιστικές αντιλήψεις. Τουναντίον, µε τις δικές µας
θέσεις και αν εµπεδωθεί η εµπιστοσύνη στο λαό µας είναι δυνατόν
αυτές οι αντιλήψεις να εκλείψουν.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Η κ. Αλφιέρη έχει το
λόγο.
ΣΤΥΛΙΑΝΗ ΑΛΦΙΕΡΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Πάντως, κύριοι συνάδελφοι της Νέας ∆ηµοκρατίας, εγώ δεν έχω
καµία διάθεση να ανοίξω µαζί σας πόλεµο, αλλά η προσωποποίηση
του εγκλήµατος στο πρόσωπο του Αλβανού και επικίνδυνο για τη
δηµοκρατία µας είναι και για µας τους ίδιους.
Κύριε ∆αµιανέ, είπατε ότι υπερασπίζει τον εγκληµατία. Εµείς
θέλουµε τη νοµιµοποίηση των οικονοµικών µεταναστών, για
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να ξέρουµε ποιος είναι ο γείτονάς µας. Θέλουµε ένταξη στην
ελληνική κοινωνία και ειρηνική συνύπαρξη διαφορετικών
ανθρώπων. Αυτή είναι η πολιτική που υπερασπίζεται ο
Συνασπισµός.
Κύριε Υπουργέ, αυτό το βήµα που κάνετε, είναι ένα βήµα που λύνει
κάποια γραφειοκρατικά ζητήµατα, όµως υπάρχουν ανοιχτά κάποια
ζητήµατα, κάποιες διαδικασίες τις οποίες πρέπει να λάβετε υπόψη
σας. Εγώ θα κάνω ένα αίτηµα να σας το δώσω, γιατί απ' αυτήν τη
διαδικασία µένουν έξω πολλοί άνθρωποι, οι οποίοι ήταν στην
Ελλάδα πριν από το 1997, που θέσατε σαν όριο.
Πέρα, λοιπόν, από την ανοιχτή µεταναστευτική πολιτική που
πιστεύω ότι θα εφαρµόσει η Κυβέρνηση, πρέπει να δείτε ακόµα
µερικά ζητήµατα, τα οποία πρέπει να λύσετε.
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ. Κανταρτζής έχει το
λόγο.
ΑΧΙΛΛΕΥΣ ΚΑΝΤΑΡΤΖΗΣ: Ο κύριος Υπουργός στην τοποθέτησή
του προσπάθησε να ωραιοποιήσει την κατάσταση, όσον αφορά τα
µέτρα τα οποία έχουν παρθεί, σχετικά µε τους οικονοµικούς
µετανάστες. Η πραγµατικότητα όµως είναι τελείως διαφορετική, και
αναφέρθηκα στην πρωτολογία µου. Πρέπει και η Κυβέρνηση, αλλά
και η κάθε πολιτική δύναµη σ' αυτήν τη χώρα, να αναλάβει τις
ευθύνες της και να σταµατήσει αυτό το επικίνδυνο παιχνίδι µε τη
φωτιά, µε την καλλιέργεια του ρατσιστικού κλίµατος, του κλίµατος
του αυταρχισµού.
Επαναλαµβάνουµε και πάλι ότι µόνο προβλήµατα θα δηµιουργήσει,
δεν αντιµετωπίζει τα υπαρκτά προβλήµατα της εγκληµατικότητας,
της ανεργίας, που οφείλονται σε άλλες αιτίες και ο καθένας πρέπει
επιτέλους να αναλάβει τις ευθύνες του.
Εµείς θα ψηφίσουµε την τροπολογία, παρ' όλο ότι δεν αντιµετωπίζει
το σύνολο των προβληµάτων.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Κύριοι συνάδελφοι, το
φαινόµενο µε τους οικονοµικούς µετανάστες δεν υπάρχει µόνο στην
ελληνική κοινωνία. Υπάρχει σε όλα τα κράτη και σ' όλες τις
κοινωνίες. Πρόσφατα στην Κύπρο οι Πόντιοι οικονοµικοί
µετανάστες, που φεύγουν από την Ελλάδα, προσωποποιούν το
έγκληµα για τους Κυπρίους. Είναι ένα φαινόµενο το οποίο ζούµε
παγκοσµίως. Πρέπει να µπουν κανόνες για να µπορέσουν και οι
οικονοµικοί µετανάστες να καταγραφούν, να υπάρχει νοµιµότητα
µέσα στις κοινωνίες τις οποίες ζουν και όλα αυτά τα πράγµατα.
Αυτό προσπαθεί να κάνει και η τροπολογία.
Κύριοι συνάδελφοι, εισερχόµαστε στην ψήφιση της τροπολογίας µε
γενικό αριθµό 2895 και ειδικό 315.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτή η τροπολογία µε γενικό αριθµό
2895 και ειδικό 315;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτή, δεκτή.
ΛΕΥΤΕΡΗΣ ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΧΙΛΛΕΥΣ ΚΑΝΤΑΡΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Συνεπώς η τροπολογία
µε γενικό αριθµό 2895 και ειδικό 315 έγινε δεκτή κατά πλειοψηφία
και εντάσσεται στο νοµοσχέδιο ως ίδιο άρθρο.
Εισερχόµαστε στη συζήτηση της τροπολογίας µε γενικό αριθµό
2896 και ειδικό 316, που αφορά την παράταση για ένα έτος της
διάρκειας της ανεργίας.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΣΑΦΟΥΛΙΑΣ: Να γίνει για δύο χρόνια, γιατί έχουν
προβλήµατα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ.
Παπαγεωργόπουλος έχει το λόγο.
ΛΕΥΤΕΡΗΣ ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Υπουργέ, είναι πολύ
θετική η διάταξη που φέρνετε για τους πρώην εργαζόµενους του
Μαντουδίου, αλλά και των µεταλλείων Κασσάνδρας Χαλκιδικής.
Με τον ν. 2388/96 -νοµίζω ότι η ίδια ηγεσία ήταν στο Υπουργείο
Εργασίας και τότε- θεσπίστηκαν τα µέτρα κοινωνικής προστασίας
για τους πρώην εργαζοµένους. Τα µέτρα αυτά αφορούσαν τότε
τετρακόσιους ογδόντα ανέργους, οι οποίοι ήσαν στον προθάλαµο
της συνταξιοδότησης. Από αυτούς έχουν παραµείνει σήµερα
περίπου διακόσιοι είκοσι, δηλαδή προσεγγίζουν όλοι το όριο

συνταξιοδότησης, που είναι νοµίζω το 58ο για τους άνδρες, 55ο για
τις γυναίκες. ∆ιορθώστε µε αν κάνω λάθος.
Αυτή η παράταση που γίνεται για ένα χρόνο της επιδότησης
ανεργίας λύνει το θέµα στο µεγαλύτερό του µέρος, αλλά υπάρχει η
περίπτωση όταν θα συµπληρωθεί ο χρόνος από τους διακόσιους
είκοσι, να έχουν µείνει πενήντα ακόµη. Εγώ θα έλεγα να γίνει µέχρι
συνταξιοδότησης. Ουσιαστικά, κάποιοι λίγοι για κάποιους µήνες να
µη µας υποχρεώσουν να φέρουµε µία τροπολογία πάλι. Πείτε, µέχρι
συνταξιοδότησης. ∆εν είναι συνολικά πάνω από δύο χρόνια για
όλους. Σας είπα ότι έµειναν λιγότεροι από τους µισούς. Θα πρέπει
να τελειώνουµε µια και έξω.
Είναι µία διάταξη πάρα πολύ σωστή. Εµείς την ψηφίζουµε. Η
βελτίωση θα είναι ακόµη καλύτερη και θα λύσει το θέµα µια και
καλή.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ. Κανταρτζής έχει το
λόγο.
ΑΧΙΛΛΕΥΣ ΚΑΝΤΑΡΤΖΗΣ: Η τροπολογία η οποία έχει κατατεθεί
δίνει µια προσωρινή ανακούφιση σε ένα περιορισµένο αριθµό
ανέργων και βεβαίως εµείς δεν έχουµε αντίρρηση και θα την
ψηφίσουµε.
Επαναλαµβάνουµε όµως και πάλι κάτι στο οποίο έχουµε
επανειληµµένα αναφερθεί. Τι θα γίνει µε τη συνολική κατάσταση
των ανέργων; Πιστεύουµε ότι πρέπει να αλλάξει συνολικά η
πολιτική, ο άνεργος να επιδοτείται για όσο διάστηµα διαρκεί η
ανεργία του. ∆εν µπορεί να περιορίζεται σε αυτά τα ασφυκτικά
χρονικά περιθώρια, τα οποία έχουν σαν αποτέλεσµα να επιδοτείται
ένα µικρό µόνο ποσοστό, σε σχέση µε το συνολικό αριθµό των
ανέργων.
Ο άνεργος πρέπει να επιδοτείται όσο διαρκεί η ανεργία και όχι µε τα
ψίχουλα τα οποία του δίνετε σήµερα, αλλά µε την αύξηση του
επιδόµατος στο ύψος του 80%, όπως για χρόνια ολόκληρα πάλευε
το συνδικαλιστικό κίνηµα.
Η τροπολογία βέβαια αυτή είναι περιορισµένη, αφορά ορισµένους
µόνο εργαζόµενους, δεν δίνει συνολική απάντηση στο πρόβληµα,
παρ' όλα αυτά όµως εµείς θα την ψηφίσουµε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ. Παπαφιλίππου
έχει το λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΦΙΛΙΠΠΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, σαφώς είναι µία
ανακούφιση για αυτούς τους συγκεκριµένους ανέργους.
Πλην όµως, κύριε Υπουργέ, θα πρέπει να ξέρετε καλά ότι ένας
µεγάλος θύλακας ανεργίας είναι η Κοζάνη και η περιοχή της
Πτολεµαϊδας, δυστυχώς, ..LAYOUT 3 παρά την τεράστια εθνική
προσφορά της περιοχής, που εσείς πολύ καλά την ξέρετε.
Είχε, λοιπόν, ενταχθεί στις φθίνουσες περιοχές ο Νοµός Κοζάνης
και ιδιαίτερα η Κοζάνη και η Πτολεµαϊδα. Πρόσφατα κλείσατε την
ΑΕΒΑΛ, τη Βιοµηχανία Λιπασµάτων, πρόσφατα έγινε µία πολύ
ισχυρή παρέµβαση στα Μεταλλεία Αµιάντου Βορείου Ελλάδος. 'Ολα
αυτά σας είναι γνωστά.
Εγώ απορώ, πώς είναι δυνατόν εσείς να αποµονώνετε αυτούς τους
ανέργους και να µιλάτε για δεκαπέντε ανέργους από τις
µεταλλευτικές επιχειρήσεις της Κασσάνδρας και του Μαντουδίου
στην Εύβοια. Αυτό είναι ένα µέτρο τελείως άδικο.
∆είτε, λοιπόν, το θέµα επί της ουσίας για να συµπεριλάβετε και
αυτές τις περιπτώσεις στο Νοµό Κοζάνης που είναι πάρα πολύ
σοβαρές. Αυτό ήθελα να επισηµάνω, χωρίς να έχω αντίρρηση γι'
αυτό το βήµα το οποίο κάνετε. Είναι όµως ένα µικρό βήµα. Πρέπει
να το επαυξήσετε, συµπεριλαµβάνοντας και τις περιπτώσεις του
Νοµού Κοζάνης.
Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Η κ. Αλφιέρη έχει το
λόγο.
ΣΤΥΛΙΑΝΗ ΑΛΦΙΕΡΗ: Εµείς θα ψηφίσουµε την τροπολογία αυτή,
όµως πρέπει να επισηµάνουµε δύο πράγµατα.
Το ζήτηµα της ανεργίας και της επιδότησης, το ζήτηµα της
αξιοπρέπειας του εργαζόµενου θα πρέπει να αντιµετωπιστεί µε
έναν ευρύτερο πολιτικό προσχεδιασµό και πρόγραµµα.
Εγώ θα σας πω για την περιοχή τη δική µας. Γνωρίζετε
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πολύ καλά ότι στην επισκευαστική βάση Περάµατος η ανεργία
ανέρχεται στο 70%. Εγώ, λοιπόν, προτείνω δύο πράγµατα.
Πιστεύω ότι θα πρέπει να γίνει ένας κεντρικός σχεδιασµός για την
αντιµετώπιση της ανεργίας και για την επιδότηση. Θα µπορούσε η
επιδότηση να ανέρχεται στα δύο χρόνια.
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ. Τσαφούλιας έχει
το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΣΑΦΟΥΛΙΑΣ: 'Εχουµε περάσει το 8% και πάµε για το
11%. Και στην Πάτρα έχουµε 35% στους νέους και 25% και πάνω
στη γενική. Είναι φρικτό το ιδείν, miserabile visu που λένε. Πρέπει η
παράταση να γίνει δύο χρόνια. Λένε µέχρι της συνταξιοδοτήσεως,
αλλά ξέρω, κύριε Παπαϊωάννου, ότι θα πείτε όχι. Και στα δύο
χρόνια, θα πείτε όχι; Να γίνει, λοιπόν, ο ένας χρόνος δύο, γιατί
µέχρι τότε δεν θα έχουν ψωµί να φάνε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ. Καλαµακίδης έχει
το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΑΛΑΜΑΚΙ∆ΗΣ: Κύριε Υπουργέ, θα ήθελα να
διατυπώσω τις ευχαριστίες της περιοχής µου. Πράγµατι, είναι µια
θετική τροπολογία και σας ευχαριστώ. Σηµαίνει ότι γνωρίζετε τα
προβλήµατα της βορειοκεντρικής Εύβοιας και ιδίως της περιοχής
Μαντουδίου. Είναι µια περιοχή της οποίας οι κάτοικοι, µετά από τη
γνωστή αποβιοµηχάνιση, και το κλείσιµο των επιχειρήσεων, έχουν
µείνει άνεργοι.
Το Υπουργείο το γνωρίζει πάρα πολύ καλά και µε µεγάλη
συµπάθεια αντιµετωπίζει τα προβλήµατα. Επειδή, όµως, ο αριθµός
των ανθρώπων οι οποίοι θέλουν να συνταξιοδοτηθούν είναι ένας
πολύ µικρός αριθµός, καλείστε να πείτε ότι µέχρι να
συνταξιοδοτηθεί όλος αυτός ο αριθµός, να υπαχθούν σ' αυτήν την
τροπολογία.
Βεβαίως, επαναλαµβάνω ότι είναι θετική η τροπολογία που φέρατε,
διατυπώνω τις ευχαριστίες µου και διαπιστώνω ότι τα προβλήµατα
του νοµού και ιδίως της βορειοκεντρικής Εύβοιας αντιµετωπίζονται
µε συµπάθεια από το Υπουργείο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ. ∆αµιανός έχει το
λόγο.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΑΜΙΑΝΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, η Νέα ∆ηµοκρατία
συµφωνεί µε την τροπολογία. Μάλιστα ήθελα να ενισχύσω και εγώ
τη θέση, η οποία εξεφράσθη ήδη και από τον εισηγητή της
παράταξής µας και από τον κ. Καλαµακίδη, αλλά και από άλλους
συναδέλφους για την επιµήκυνση στη διετία.
'Οµως, κύριε Υπουργέ, θα ήθελα να κάνω και µία παρατήρηση που
δεν έχει να κάνει µε σας, όµως αξίζει τον κόπο να ειπωθεί.
Στην αιτιολογική σας έκθεση λέτε ότι καλύπτονται και οι δεκαεννέα
εργαζόµενοι των µεταλλείων Κασσάνδρας, που παρά τη δέσµευση,
δεν τους έχει προσλάβει η TVΧ. Αυτό, το "παρά τη δέσµευση", εγώ
δεν το δέχοµαι σε έγγραφο κρατικό, γιατί αυτήν τη στιγµή είναι ένα
έγγραφο που προέρχεται από την Κυβέρνηση. Να υποχρεωθεί η
TVΧ, η οποία τελικά λειτουργεί σε πολλά πράγµατα αυθαιρέτως, να
τους πάρει. 'Εχει συµβατική υποχρέωση. Σαφώς πρέπει να τους
καλύψετε αυτούς τους ανθρώπους, αλλά από εκεί και ύστερα δεν
µπορεί αυτοί οι κύριοι να αλωνίζουν στην περιοχή, γιατί είναι πολλά
τα προβλήµατα που έχουν δηµιουργηθεί και τα γνωρίζετε. Να
υποχρεωθεί η ΤVX να τους προσλάβει, αφού έχει συµβατική
υποχρέωση. Αυτή είναι η παρατήρησή µου και πιστεύω ότι θα
κάνετε κάτι προς την κατεύθυνση αυτή, γιατί είναι πράγµατι ντροπή
να αναγνωρίζουµε εµείς σαν κράτος και δη η Ελληνική Βουλή, ότι
κάποια εταιρεία δεν εκπληροί τη συµβατική της υποχρέωση προς το
ελληνικό δηµόσιο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κύριος Υπουργός
έχει το λόγο.
ΜΙΛΤΙΑ∆ΗΣ ΠΑΠΑΙΩΑΝΝΟΥ (Υπουργός Εργασίας και
Κοινωνικών Ασφαλίσεων): Ναι, θα ήθελα να πω στον
Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο της Νέας ∆ηµοκρατίας ότι είναι πολύ
σωστή η παρατήρησή του επί της αρχής. Αλλά ξέρετε µέσα σε µία
σύµβαση καµιά φορά δεν είναι αντισυµβατικό µόνο το ένα µέρος,
µπορεί να είναι και το άλλο και να δηµιουργούνται κάποιου άλλου

είδους προβλήµατα. Κατά συνέπεια δεν µπορώ τώρα να
ερµηνεύσω όλη αυτήν τη σύµβαση. Είναι κάποιοι άνθρωποι, οι
οποίοι αυτήν τη στιγµή για διάφορους λόγους είναι απέξω. Και
νοµίζω ότι πρέπει να δείξουµε και εκεί την ευαισθησία µας.
Είναι φανερό ότι το πρόβληµα της ανεργίας είναι µεγάλο, αλλά δεν
θα το λύσουµε σήµερα εδώ, γιατί δεν υπάρχουν µαγικές συνταγές.
Πολλές φορές καλείται το Υπουργείο Εργασίας να εισπράξει το
τίµηµα του όποιου ποσοστού ανεργίας. Εκείνο που πρέπει να κάνει
κάθε φορά ο Υπουργός Εργασίας -ως µέλος, βέβαια, µιας
Κυβέρνησης- είναι να δείχνει την ευαισθησία του και να µπορεί να
δίνει όσο γίνεται καλύτερα απαντήσεις σ' αυτά τα προβλήµατα.
Πιστέψτε µε, κύριοι συνάδελφοι, πολύ θα ήθελα να υιοθετήσω τα
αιτήµατα τα οποία θέσατε, αλλά υπάρχει -τουλάχιστον αυτήν τη
στιγµή- αντικειµενική αδυναµία. Ακούσατε τον κ. Παπαφιλίππου,
υπάρχουν αιτήµατα από όλη την Ελλάδα, ξέρω πόσο σηµαντικό
είναι το θέµα της βόρειας Εύβοιας και τι ιδιαιτερότητα έχει σε σχέση
µε την υπόλοιπη Ελλάδα, αλλά δεν µπορώ να ανοίξω παραπέρα
αυτήν την υπόθεση. Λοιπόν, να µείνουµε εδώ και να σας
παρακαλέσω να ψηφίσουµε την τροπολογία, ως έχει.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Κηρύσσεται
περαιωµένη η συζήτηση επί της τροπολογίας µε γενικό αριθµό 2896
και ειδικό 316 και εισερχόµαστε στην ψήφισή της.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτή η τροπολογία µε γενικό αριθµό
2896 και ειδικό 316;
ΟΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτή, δεκτή.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Συνεπώς η τροπολογία
µε γενικό 2896 και ειδικό 316 έγινε δεκτή οµοφώνως και εντάσσεται
στο νοµοσχέδιο ως ίδιον άρθρον.
Εισερχόµαστε στη συζήτηση της τροπολογίας µε γενικό αριθµό
2904 και ειδκό 320.
Ο κύριος Υπουργός έχει το λόγο.
ΜΙΛΤΙΑ∆ΗΣ ΠΑΠΑΙΩΑΝΝΟΥ (Υπουργός Εργασίας και
Κοινωνικών Ασφαλίσεων): Αναφέρονται όλα στην αιτιολογική
έκθεση. Εκείνο που θέλω να πω είναι ότι είναι γνωστό ότι το Σώµα
Επιθεώρησης Εργασίας από 1ης Ιουλίου έχει έλθει στην
αρµοδιότητα του Υπουργείου Εργασίας και Κοινωνικών
Ασφαλίσεων. Βέβαια για να µπορεί να ανταποκριθεί στην αποστολή
του πρέπει να γίνουν πολλά. 'Ολα είναι σε εξέλιξη και γίνονται, αλλά
θέλει τουλάχιστον να έχει ένα ανθρώπινο δυναµικό πάνω από χίλια
άτοµα. Αυτό θα γίνει, αλλά χρειάζεται κάποια διαδικασία, γιατί
υπάρχει ο νόµος 2190. 'Ολα αυτά έχουν ξεκινήσει. Αυτήν τη στιγµή
οι υπηρετούντες είναι περίπου τετρακόσιοι εβδοµήντα και δεν
επαρκούν. 'Οµως, έστω και µε αυτούς τους τετρακόσιους
εβδοµήντα, πρέπει να κάνουµε τη δουλειά µας. Αρκετοί από αυτούς
δεν είναι πανεπιστηµιακής εκπαίδευσης που πρέπει να είναι οι
επιθεωρητές εργασίας, αλλά αυτοί οι άνθρωποι έχουν ασκήσει τα
καθήκοντα του επιθεωρητή εργασίας πολλά χρόνια.
Είπαµε, λοιπόν, όσοι από αυτούς που υπηρετούν έχουν ασκήσει τα
καθήκοντα για επτά χρόνια, που έχουµε ανάγκη και την εµπειρία
τους, να µπορούν να αποτελέσουν, θα έλεγα, έναν προσωρινό
κλάδο επιθεωρητών εργασίας -γιατί σας είπα ότι οι επιθεωρητές
εργασίας πρέπει να είναι του κλάδου Π.Ε.- για να µπορέσουν και σ'
αυτήν τη φάση, αλλά και σε βάθος χρόνου πια, αφού θα
αποκτήσουν αυτήν τη δυνατότητα, αυτήν την ιδιότητα, να
βοηθήσουν στο έργο της επιθεώρησης.
Είναι πολύ σηµαντικό το έργο της επιθεώρησης, ιδιαίτερα αυτήν την
περίοδο, που σε πάρα πολλές επιχειρήσεις, κυρίως και µε την
παρουσία των οικονοµικών µεταναστών, υπάρχει ασυδοσία. Πρέπει
να µπει µια τάξη και παρακαλώ, κύριοι συνάδελφοι, να ψηφίσετε
αυτήν την τροπολογία για να έχουµε ένα καλύτερο αποτέλεσµα που
πιστεύω ότι όλοι θέλουµε σ' αυτήν την Αίθουσα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ.
Παπαγεωργόπουλος έχει το λόγο.
ΛΕΥΤΕΡΗΣ ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΟΠΟΥΛΟΣ: Η τροπολογία αυτή
πραγµατικά έρχεται να δώσει λύση σε ένα πρόβληµα, όπως
δηµιουργήθηκε  µετά  την  απόφαση  του  Συµβουλίου  της
Επικρατείας. 'Εχω να πω ότι το πρόβληµα δηµιουργήθηκε επειδή
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µε το ν. 2639/98 που ρύθµισε τις εργασιακές σχέσεις εξαιρέθηκαν
από κοινωνικοί και τεχνικοί επιθεωρητές οι υπάλληλοι κατηγορίας
∆.Ε. µε πολυετή εµπειρία. Αυτός ήταν ο λόγος που έπεσε αυτή η
διάταξη. 'Οµως είναι σωστή, γιατί είναι ένα δυναµικό που ξέρει τη
δουλειά -και εγώ έχω προσωπική εµπειρία για τις δυνατότητες που
έχουν και για την προσφορά που έχουν- η λύση των
προσωποπαγών θέσεων των διακοσίων πέντε σήµερα
υπηρετούντων ∆.Ε. επιθεωρητών εργασίας. Αυτή είναι πραγµατικά
η σωστή λύση. Θα πρέπει, πιστεύω, να διακριθούν σε κοινωνικούς
επιθεωρητές εργασίας και σε τεχνικούς επιθεωρητές και επίσης, να
τους δοθεί πλέον, µετά τη λύση αυτή που δίνετε -δεν θα υπάρχει
νοµικό ή συνταγµατικό κώλυµα- η δυνατότητα της εξέλιξης σε
προϊσταµένους.
Είναι ένα δυναµικό που το έχετε ανάγκη, προσωποπαγείς είναι οι
θέσεις, στην πορεία θα λιγοστεύουν όσο θα βαίνουν προς
συνταξιοδότηση και νέοι άνθρωποι πανεπιστηµιακής εκπαίδευσης
θα παίρνουν τη θέση τους. 'Οµως, αυτοί θα κρατήσουν τη συνέχεια
του θεσµού και πιστεύω ότι µε τη γνώση και την εµπειρία που
έχουν, θα είναι χρήσιµοι.
Ψηφίζουµε τη διάταξη µε την παράκληση της βελτίωσής της.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ.Κανταρτζής έχει το
λόγο.
ΑΧΙΛΛΕΥΣ ΚΑΝΤΑΡΤΖΗΣ: Η κατάσταση η οποία υπάρχει όσον
αφορά τους ελέγχους των επιθεωρήσεων εργασίας είναι γνωστή.
Ουσιαστικά µια πλήρης ασυδοσία µέσα στις µεγάλες επιχειρήσεις
που έχει σαν αποτέλεσµα και η εργατική νοµοθεσία να
καταστρατηγείται κατά τρόπο ωµό και βάναυσο, αλλά και διάφορες
παρενέργειες οι οποίες είναι γνωστές µε τα εργατικά ατυχήµατα,
που είχαν σαν αποτέλεσµα να χαθούν και να χάνονται ανθρώπινες
ζωές.
Η συγκεκριµένη βέβαια τροπολογία, δεν έρχεται να επιλύσει το
πρόβληµα, θα µπορούσε ωστόσο να είναι µια προσωρινή ρύθµιση.
Πρέπει όµως να προσληφθεί το αναγκαίο προσωπικό, το αναγκαίο
επιστηµονικό προσωπικό, ώστε να αυξηθούν οι έλεγχοι -δεν
περιµένουµε να επιλυθεί το ζήτηµα-να βελτιωθεί το καθεστώς των
ελέγχων.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Η κ. Αλφιέρη έχει το
λόγο.
ΣΤΥΛΙΑΝΗ ΑΛΦΙΕΡΗ: Εµείς ψηφίζουµε αυτήν την τροπολογία.
Θέλω, όµως, να επισηµάνω δύο πράγµατα, πέρα από το δυναµικό
πρέπει να υπάρχουν και υποδοµές. Εµείς στη ζώνη του Περάµατος
έχουµε καθηµερινά ατυχήµατα. Ενώ υπήρξε ένα θέµα ελεγκτών, δεν
υπήρχε υποδοµή για να κάνουν έλεγχο.
Κύριε Υπουργέ, πέρα από το ανθρώπινο δυναµικό πρέπει να δούµε
και την υποδοµή. ∆εν γνωρίζω και δεν έχω την εµπειρία σε αυτό, αν
αυτό το ανθρώπινο δυναµικό που εσείς του δίνετε τη δυνατότητα να
στελεχώσει αυτήν την υπηρεσία, έχει τη δυνατότητα. Εγώ, όµως,
πιστεύω αυτά που λέτε. 'Οµως, πέρα από το ανθρώπινο δυναµικό
πρέπει να δούµε και τις υποδοµές. Γιατί ανθρώπινο δυναµικό χωρίς
υποδοµές σηµαίνει, ότι θα εξακολουθήσει να υπάρχει η άθλια
κατάσταση που υπάρχει στους τοµείς ελέγχου.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ. Τσαφούλιας έχει
το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΣΑΦΟΥΛΙΑΣ: ∆εν θα έπρεπε να την ψηφίσω αυτήν
την τροπολογία. Την φέρνετε την τελευταία στιγµή. Τι επιθεωρητές
φτιάξατε; 'Η έχετε επιθεωρητές ή δεν έχετε. Είναι εµβαλωµατική
κατάσταση. Εν πάση περιπτώσει θα αφήσουµε τους άλλους
ασύδοτους επειδή δεν κάνατε τη δουλειά σας. Η ασυδοσία είναι το
µεγαλύτερο πρόβληµα από την παράλειψη του κ. Παπαϊωάννου και
ως εκ τούτου θα επικρατήσει η σύνεση.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Κηρύσσεται
περαιωµένη η συζήτηση της τροπολογίας µε γενικό αριθµό 2904 και
ειδικό 320 και ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτή η τροπολογία αυτή;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτή, δεκτή.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Η τροπολογία µε γενικό
αριθµό 2904 και ειδικό 320 έγινε δεκτή οµοφώνως και εντάσσεται

στο νοµοσχέδιο ως ίδιον άρθρο.
Εισερχόµαστε στη συζήτηση της τροπολογίας µε γενικό αριθµό
2905 και ειδικό 321, για την εκχώρηση ορισµένων αρµοδιοτήτων
στον αντιπρόεδρο από τον πρόεδρο του διοικητικού συµβουλίου
του Οργανισµού Εργατικής Κατοικίας. ∆ηλαδή, όπου δεν µπορεί να
είναι ο πρόεδρος, έχει το λόγο ο αντιπρόεδρος και θα πάρει και
λεφτά γι' αυτό.
Ο κ. Παπαγεωργόπουλος έχει το λόγο.
ΛΕΥΤΕΡΗΣ ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΟΠΟΥΛΟΣ: Πιστεύω, ότι η ουσία των
πραγµάτων δεν είναι να εκχωρηθούν αρµοδιότητες στον
αντιπρόεδρο του οργανισµού, είναι να του εκχωρηθεί µία πολύ
παχυλή αντιµισθία, δέκα εκατοµµυρίων (10.000.000) το χρόνο,
όπως λέει εδώ η ειδική έκθεση, επτακοσίων χιλιάδων το µήνα
(700.000).
Κύριε Υπουργέ, έχουµε κουραστεί από τον καυγά τόσες ηµέρες.
Πάρτε την πίσω την τροπολογία. Προσωπικό ρουσφέτι είναι. Αυτός
ο κύριος, αν θέλει να προσφέρει έχει τις αποζηµιώσεις του, τα
οδοιπορικά του, τα εκτός έδρας του, καλά είναι αυτά, να µη του
θεσµοθετήσουµε τώρα και µαύρο αυτοκίνητο και παχυλή αντιµισθία.
Πάρτε τη πίσω την τροπολογία σας παρακαλούµε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ. Κανταρτζής έχει το
λόγο.
ΑΧΙΛΛΕΥΣ ΚΑΝΤΑΡΤΖΗΣ: Πραγµατικά είναι ακατανόητο, θα
έλεγα, να συζητάµε νοµοσχέδιο του Οργανισµού Εργατικής
Κατοικίας και να έρχεται µια τροπολογία στο παρά ένα κυριολεκτικά
για να ρυθµίσει ένα προσωπικό ζήτηµα. Βεβαίως ο καθένας µας
καταλαβαίνει ότι αφορά µια προσωπική περίπτωση. 'Εχουµε τις
επιφυλάξεις µας, δεν µπορούµε να την ψηφίσουµε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Η κ. Αλφιέρη έχει το
λόγο.
ΣΤΥΛΙΑΝΗ ΑΛΦΙΕΡΗ: Κύριε Υπουργέ, εφαρµόζετε νέα ήθη και
επικίνδυνα. Την τελευταία στιγµή ένα δωράκι δέκα εκατοµµυρίων
(10.000.000) κάνει πολλά λεφτά. Εµείς αυτά τα νέα ήθη δεν τα
προσυπογράφουµε και ζητάµε να αποσύρετε την τροπολογία αυτή,
γιατί εκθέτει και εσάς και το Κοινοβούλιο.
Θα πρέπει να δούµε και τα ζητήµατα των προέδρων, αντιπροέδρων
και όλα τα προνόµιά τους, που γίνεται συνωστισµός για να πάρουν
µία θέση. ∆εν είναι της ώρας, όµως, τα νέα ήθη δεν πρέπει να
καθιερωθούν. Αποσύρετε την τροπολογία για να συνεννοηθούµε
όλοι.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ. Τσαφούλιας έχει
το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΣΑΦΟΥΛΙΑΣ: Εγώ είµαι σίγουρος ότι ήδη στο µυαλό
του κ. Παπαϊωάννου υπάρχει η απόσυρση, διότι είναι θέµα
προσωπικής ευθιξίας. 'Αλλωστε οι συνάδελφοι ψήφισαν τόσες
τροπολογίες. Εγώ έχω ψηφίσει επτά τροπολογίες. ∆εν θα κάνουµε
το ρουσφέτι αυτού του κυρίου.
Εφόσον, όµως, όλοι εµείς εδώ λέµε όχι, θα πρέπει να µας σεβαστεί
ο κ. Παπαϊωάννου. 'Αλλωστε είναι εύθικτος σε τέτοιες περιπτώσεις
και θα πρέπει να το κάνει και δεύτερον µε πλασµατική συγκατάθεση
της Βουλής δεν είναι δυνατόν να λύνονται τέτοια θέµατα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κύριος Υπουργός
έχει το λόγο.
ΜΙΛΤΙΑ∆ΗΣ ΠΑΠΑΪΩΑΝΝΟΥ (Υπουργός Εργασίας και
Κοινωνικών Ασφαλίσεων): Αποδέχοµαι αναµφίβολα την ευθύνη,
ότι αυτό ήρθε ως τροπολογία. Αλλά νοµίζω ότι θα µπορούσα να
σας πείσω και πιστεύω ότι µπορώ να σας πείσω.
∆εν  πρόκειται  περί  προσωπικής  εξυπηρέτησης.  Ο
αντιπρόεδρος  του  Οργανισµού  Εργατικής  Κατοικίας  ουσιαστικά
είναι  εκπρόσωπος  των  κοινωνικών  εταίρων.  ∆εν  προτείνεται
από  τον  Υπουργό.  Το  ∆ιοικητικό  Συµβούλιο  του  ΟΕΚ
διοικείται,  όπως  ξέρετε,  από  τρεις  εκπροσώπους  της  πολιτείας,
από  τρεις  εκπροσώπους των εργοδοτών και από τρεις
εκπροσώπους των εργαζοµένων. Ο αντιπρόεδρος δεν ορίζεται εκ
των µελών του κράτους, που ίσως να ήταν κάποιος υπάλληλος
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του Υπουργείου Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων, χωρίς
όµως αυτό να σηµαίνει ότι θα τον γνώριζε ο Υπουργός.
Σήµερα ο οργανισµός έχει µεγάλες ανάγκες. Είναι η πρόκληση του
Ολυµπιακού Χωριού µπροστά µας και ο πρόεδρος δεν µπορεί να
ανταποκριθεί σ' αυτό το έργο.
Με παρακάλεσε, λοιπόν, ο νέος πρόεδρος του οργανισµού, να
αποκεντρώσω αρµοδιότητες. Και ο εκπρόσωπος τυχαίνει αυτήν τη
φορά να είναι εκπρόσωπος από πλευράς ΓΣΕΕ και να είναι
πρόεδρος του Εργατικού Κέντρου Αθήνας. Θα αποδεχόµουν, κύριε
Τσαφούλια, πράγµατι την ευθύνη αν ο συγκεκριµένος αντιπρόεδρος
είχε διοριστεί από µένα. Τότε θα υπήρχε πρόβληµα. Αλλά όταν
όµως πρόκειται περί θεσµικού εκπροσώπου και από την άλλη
πλευρά στον οργανισµό σήµερα να ανατίθενται τόσα καθήκοντα και
ο ίδιος ο πρόεδρος να βάζει ένα τέτοιο ζήτηµα, δεν νοµίζω ότι
υπάρχει θέµα.
Επίσης, πρέπει να σας πω ότι δεν καθιερώνεται για πρώτη φορά ο
θεσµός αυτός. Εδώ κάνουµε παραποµπή στις διατάξεις για τον
Οργανισµό Απασχόλησης Εργατικού ∆υναµικού στον ΟΑΕ∆ για τον
τρόπο αµοιβής τους, που πάλι είναι ένας οργανισµός του
Υπουργείου Εργασίας που και εκεί ο Οργανισµός δεν διορίζει τα
µέλη του διοικητικού συµβουλίου, αλλά είναι εκπρόσωποι
εργοδοτών και εργαζοµένων, µε µόνη τη διαφορά ότι εκεί είναι δύο
οι εκπρόσωποι, δηλαδή, δύο οι αντιπρόεδροι, ένας των εργοδοτών
και ένας των εργαζοµένων και οι οποίοι αµείβονται µε τον ίδιο
τρόπο.
Ο Υπουργός λοιπόν δεν κάνει τίποτε το προσωπικό. ∆εν έχει να
εξυπηρετήσει καµία δική του επιλογή. Απλώς ενισχύει αυτό το
θεσµό, ώστε να υπάρχει µια αποτελεσµατικότερη λειτουργία στον
οργανισµό. Θα σας παρακαλέσω, κύριοι συνάδελφοι, να ψηφίσουµε
την τροπολογία αυτή.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ. ∆αµιανός έχει το
λόγο.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΑΜΙΑΝΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, καλά µας τα είπε ο
Υπουργός. Θα µπορούσαµε να συµφωνήσουµε µαζί του. Εµείς δεν
έχουµε αντίρρηση να εκχωρηθούν αρµοδιότητες. Αλλά επτακόσιες
χιλιάδες (700.000) δραχµές το µήνα για να εκχωρηθούν
αρµοδιότητες, ακούγεται κάπως περίεργα. Να πάω εγώ για
αντιπρόεδρος στον ΟΕΚ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Αν προταθείτε από
τους κοινωνικούς εταίρους, να πάτε.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΑΜΙΑΝΟΣ: ∆εν κοιτάζω πρόσωπα αυτήν τη στιγµή.
Εγώ βλέπω ότι µια εκχώρηση αρµοδιοτήτων θα στοιχίζει
επτακόσιες χιλιάδες (700.000) το µήνα. Τι παίρνει σήµερα αυτός ο
άνθρωπος;
ΜΙΛΤΙΑ∆ΗΣ ΠΑΠΑΪΩΑΝΝΟΥ (Υπουργός Εργασίας και
Κοινωνικών Ασφαλίσεων): Ως µέλος του ∆.Σ. παίρνει πενήντα
χιλιάδες (50.000) δραχµές. Συµµετέχει απλώς στις συνεδριάσεις.
Τώρα θα πάει να ασκήσει καθήκοντα.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΑΜΙΑΝΟΣ: Ο κύριος αντιπρόεδρος δεν ασκεί
κανένα καθήκον σήµερα; Είναι απλά µέλος του διοικητικού
συµβουλίου; ∆εν κάνει καµιά δουλειά;
ΜΙΛΤΙΑ∆ΗΣ ΠΑΠΑΪΩΑΝΝΟΥ (Υπουργός Εργασίας και
Κοινωνικών Ασφαλίσεων): 'Οχι. Τι να κάνει; Ο πρόεδρος την έχει.
Ο αντιπρόεδρος µε συγκεκριµένα διοικητικά καθήκοντα θα
εγκατασταθεί στον ΟΕΚ σε γραφείο και θα πάρει αρµοδιότητες,
απ'αυτές τις οποίες σήµερα ασκεί ο πρόεδρος. Είναι τελείως
διαφορετικά. ∆εν ασκεί διοικητικά καθήκοντα τώρα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Εξάλλου τι θέλουµε;
Κοµπίνες στο Ολυµπιακό Χωριό; Ας είναι χορτάτος ο άνθρωπος.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΑΜΙΑΝΟΣ: Με επτακόσιες χιλιάδες δραχµές δεν
γλιτώνει, άµα θέλει να κάνει κοµπίνα. Αν αυτό ειναι ευφυολόγηµα,
το δέχοµαι µόνο ως τέτοιο.
Εµείς θεωρούµε ότι επτακόσιες χιλιάδες δραχµές το µήνα, δεν είναι
κάτι που µπορεί να ψηφιστεί. ∆εν µπορώ να δεχθώ την τελευταία
στιγµή, επειδή ο πρόεδρος θέλει να εκχωρήσει αρµοδιότητες, την
τροπολογία αυτή. Ας εκχωρήσει ο πρόεδρος και το µισθό του. Ας
περιοριστεί η αµοιβή του προέδρου. ∆ιότι αν ο κάθε πρόεδρος
εκχωρώντας αρµοδιότητες φορτώνει
στο ελληνικό δηµόσιο κόστος, τότε ας εκχωρήσει και το µισθό του.

Η Νέα ∆ηµοκρατία πάντως δεν µπορεί να ψηφίσει αυτήν την
τροπολογία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ορίστε, κύριε
Παπαγεωργόπουλε, έχετε το λόγο.
ΛΕΥΤΕΡΗΣ ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΟΠΟΥΛΟΣ: Για ύστατη φορά, κύριε
Υπουργέ, δεν λέµε ότι είναι προσωπικό ρουσφέτι, λέµε ότι είναι
ατοµική φωτογραφική ρύθµιση.
Ακούσαµε ότι είναι εκπρόσωπος των κοινωνικών φορέων και
πρόεδρος του Εργατικού Κέντρου Αθηνών.
ΜΙΛΤΙΑ∆ΗΣ ΠΑΠΑΪΩΑΝΝΟΥ (Υπουργός Εργασίας και
Κοινωνικών Ασφαλίσεων): Ο σηµερινός αντιπρόεδρος.
ΛΕΥΤΕΡΗΣ ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΟΠΟΥΛΟΣ: Ναι. Θα διατηρήσει τη θέση
του ως προέδρου του Εργατικού Κέντρου Αθηνών; Θα τη
διατηρήσει αναµφίβολα. Με επτακόσιες χιλιάδες δραχµές το µήνα
νοµίζω θα είναι υποχρεωµένος να είναι αποκλειστικής
απασχόλησης, πλήρους απασχόλησης.
Από κει και πέρα αυτός ο άνθρωπος, για να φτάσει συνδικαλιστής
υψηλότατου επιπέδου, προέρχεται από κάποιο κλάδο
εργαζοµένων. ∆ηλαδή, τι θεσµοθέτηση του εργατοπατερισµού είναι
αυτή; ∆εν στέκει µε τίποτε, είναι αδικαιολόγητο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ. Τσαφούλιας έχει
το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΣΑΦΟΥΛΙΑΣ: Λοιπόν, να, γιατί θα την αποσύρετε,
κύριε Παπαϊωάννου: Πρώτον, διότι έχει πηλήκιο κοµµατικό του
ΠΑ.ΣΟ.Κ. µε σιρίτι. Και πληρώνει το συνδικαλισµό το ΠΑ.ΣΟ.Κ.
Γίνεται συναλλαγή του συνδικαλισµού. Το καπέλωµα του
συνδικαλισµού στην Ελλάδα είναι το τίµηµα που του δίνει σήµερα.
'Η θα το αποσύρεις ή καταγγέλλεσαι σε ολόκληρο τον ελληνικό λαό
ότι συναλλάσσεσαι µε τον κοµµατικό συνδικαλισµό του ΠΑ.ΣΟ.Κ.
Είναι άνθρωπος του ΠΑ.ΣΟ.Κ., έχει σιρίτι του ΠΑ.ΣΟ.Κ., προέρχεται
από τα σπλάχνα σας, είναι µέλος σας και τον πληρώνετε. Και κατ'
αυτόν τον τρόπο εξευτελίζεται ο συνδικαλισµός που έπρεπε να είναι
έξω από τη λειτουργία της κοµµατικής και της κυβερνητικής σχέσης,
της κυβερνητικής συναλλαγής. Είναι σκέτη συναλλαγή. Πληρώνει το
ΠΑ.ΣΟ.Κ. και η Κυβέρνηση τον Πολυζωγόπουλο ή όποιον άλλον,
προκειµένου να τον έχει υπό τις διαταγές της. Είναι σκέτη
συναλλαγή κοµµατισµού. 'Εξω ο κοµµατισµός από την Κυβέρνηση,
έξω από το ΠΑ.ΣΟ.Κ. στις τελευταίες στιγµές τώρα της ζωής του,
για τουλάχιστον λιγότερη αντιµετώπιση αυτού του βάρους που σας
δίνουν για συναλλαγές. Πρέπει να φύγει. Είναι πληρωµή σκέτη για
να κάνετε τις δουλειές σας. ∆εν είναι συνδικαλιστής, δεν είναι
αρχηγός του συνδικαλιστικού κινήµατος, είναι πληρωµένος οπαδός
σας.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Η κ. Αλφιέρη έχει το
λόγο.
ΣΤΥΛΙΑΝΗ ΑΛΦΙΕΡΗ: Κύριε Υπουργέ, είπατε ότι θα πάρει πολλές
αρµοδιότητες κ.λπ. Εµείς επιµένουµε ότι πρέπει να αποσυρθεί. Και
επιµένουµε για πολλούς λόγους. Αλλά αν θέλετε να γίνει καλά η
δουλειά και το Ολυµπιακό Χωριό, πάρτε τεχνοκράτες. Και να
πληρωθεί, δεν λέµε να µην πληρωθεί. Αλλά επτακόσιες χιλιάδες
έτσι, µπαίνουν ερωτηµατικά. Τώρα να µην εκτεθούµε και να µην
µπούµε σε άλλους διαδρόµους.
Λοιπόν, νοµίζω, εφόσον µπαίνει µ' αυτόν τον τρόπο, εκτίθεσθε.
Καταλάβετέ το. Και δεν είναι σωστό να εκτίθεσθε µ' αυτόν τον
τρόπο. ∆ηµιουργούµε περίεργες σκέψεις που καλό είναι να µην
κατατεθούν εδώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Πάει στο πονηρό
δηλαδή, κυρία Αλφιέρη. Κάνετε πονηρούς συνειρµούς!
ΣΤΥΛΙΑΝΗ ΑΛΦΙΕΡΗ: Κύριε Πρόεδρε, επειδή γελάτε και σεις
πονηρά, πάνω στο ίδιο µονοπάτι και οι σκέψεις σας!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): 'Οχι, δεν νοµίζω.
ΣΤΥΛΙΑΝΗ ΑΛΦΙΕΡΗ: Λοιπόν, καλό θα είναι να αποσυρθεί. Θέλετε
να οργανώσετε το θέµα; Πάρτε τεχνοκράτες.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Τα διοικητικά
συµβούλια θα πρέπει να είναι και αµειβόµενα και κανένας δεν
δουλεύει για την ψυχή της µάνας του. Αυτό να το ξέρετε.
Ορίστε, κύριε Κανταρτζή.
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ΑΧΙΛΛΕΥΣ ΚΑΝΤΑΡΤΖΗΣ: ∆εν θα επαναλάβω τα όσα είπα στην
αρχή της τοποθέτησής µου. Πρέπει να αποσυρθεί η τροπολογία
αυτή. ∆εν µπορεί σ' ένα νοµοσχέδιο του οργανισµού να µας έρχεται
εδώ, µετά από τόσες µέρες συζήτηση, την τελευταία κυριολεκτικά
στιγµή, µία ατοµική περίπτωση. Να αποσυρθεί η τροπολογία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Κύριε Υπουργέ, έχετε
τον τελευταίο λόγο και προχωρούµε στην ψήφιση.
ΜΙΛΤΙΑ∆ΗΣ ΠΑΠΑΪΩΑΝΝΟΥ (Υπουργός Εργασίας και
Κοινωνικών Ασφαλίσεων): Αν αποτελούσε ατοµική περίπτωση,
δεν θα την έφερνα καν στην Εθνική Αντιπροσωπεία. Να είµαι
ξεκάθαρος σε αυτό. ∆εν αποτελεί καµία ατοµική περίπτωση. 'Εχει
να κάνει µε τη λειτουργία του οργανισµού, µε βάση τις νέες ανάγκες.
Και σήµερα µπορεί να είναι ο κ. Φελόνιας ως αντιπρόεδρος, αύριο
µπορεί να είναι κάποιος άλλος. Το διοικητικό συµβούλιο ορίζει τον
αντιπρόεδρο, δεν τον ορίζει ο Υπουργός.
Λοιπόν, δεν µπορώ αυτήν τη στιγµή σε µια τροπολογία που έχει να
κάνει µε την καλύτερη λειτουργία του Οργανισµού, να ακούω όλα
αυτά τα οποία άκουσα, τα οποία είναι έξω από την πραγµατικότητα.
'Ολα αυτά τα οποία άκουσα, αν θέλετε, αποτελούν και έναν
πρόσθετο λόγο να επιµείνω για την ψήφιση της τροπολογίας.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Εισερχόµαστε στην
ψήφιση της τροπολογίας µε γενικό αριθµό 2905 και ειδικό 321.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτή η τροπολογία;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτή, δεκτή.
ΑΧΙΛΛΕΥΣ ΚΑΝΤΑΡΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Η τροπολογία µε γενικό
αριθµό 2905 και ειδικό 321 έγινε δεκτή κατά πλειοψηφία και
εντάσσεται στο νοµοσχέδιο ως ίδιο άρθρο.
Εισερχόµαστε στη συζήτηση της τροπολογίας µε γενικό αριθµό
2906 και ειδικό 322 για τους χώρους παραλαβής αιτήσεων
υποψηφίων για διορισµούς.
Ορίστε, κύριε Τζανή, έχετε να πείτε τίποτε για την τροπολογία αυτή;
ΛΕΩΝΙ∆ΑΣ ΤΖΑΝΗΣ (Υφυπουργός Εσωτερικών, ∆ηµόσιας
∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης): Κύριε Πρόεδρε, είναι απλή η
τροπολογία. Απλά, θέλω να εξηγήσω στους συναδέλφους τους
λόγους που επιβάλλουν αυτήν τη ρύθµιση.
'Οπως είναι γνωστό, το άρθρο 16 του ν. 2190/1994 προβλέπει ότι η
υποβολή των αιτήσεων των υποψηφίων για διορισµό, που γίνεται
µέσω του ΑΣΕΠ, γίνεται σε κάθε νοµαρχία όπου παραλαµβάνονται
οι αιτήσεις από συνεργεία που συγκροτούνται για το σκοπό αυτό σε
κάθε Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση.
Πολλές φορές µέχρι τώρα οι Νοµαρχιακές Αυτοδιοικήσεις είτε διότι
έχουν (πρόβληµα), είτε διότι επικαλούνται πρόβληµα, αρνούνται την
παραλαβή των αιτήσεων αυτών. Υπάρχει, λοιπόν, κατάσταση
ανάγκης σε κάποιες περιπτώσεις που επιβάλλει στο δηµόσιο, ως
διοργανωτή αυτών των διαγωνισµών, να προβλέπει εναλλακτικές
λύσεις, όταν οι υποψήφιοι προσέρχονται στους συγκεκριµένους
χώρους και δεν βρίσκουν τους υπαλλήλους για την παραλαβή των
αιτήσεων.
Επίσης, κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα να παρακαλέσω το "από
1.7.1999" να γίνει "από 17.7.1999", διότι στις 17 Ιουλίου 1999
εκδηλώθηκε η άρνηση της Νοµάρχου κ. Μπεσµπέα να παραλάβει
τις αιτήσεις. Και εδώ έχουµε ένα πάρα πολύ µεγάλο θέµα για το αν
οι Νοµαρχιακές Αυτοδιοικήσεις είναι θεσµοί εξυπηρέτησης και
υπηρέτησης του κράτους ή αν είναι θεσµοί που επιδιώκουν
συνδικαλιστικούς σκοπούς.
Ζητώ, λοιπόν, να γίνει διόρθωση της ηµεροµηνίας της
αναδροµικότητας και το "από 1.7.1999" να γίνει "από 17.7.1999" και
παρακαλώ για την ψήφιση της τροπολογίας, ώστε να καταστεί
δυνατός ο διαγωνισµός, που ήδη έχει προκηρυχθεί.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΣΑΦΟΥΛΙΑΣ: ∆εν ξέρουµε µήπως είναι τίποτα δικοί
σας και δεν πήγαν τα δικαιολογητικά εκεί και τους είπατε "εντάξει,
βάλτε τα και θα τα πάρουµε".
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ.
Παπαγεωργόπουλος έχει το λόγο.
ΛΕΥΤΕΡΗΣ ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΟΠΟΥΛΟΣ: ∆εν θέλω να πω τίποτα, επί
της τροπολογίας, κύριε Πρόεδρε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): ∆εν θέλετε να πείτε
τίποτα.
Ο κ. Κανταρτζής έχει το λόγο.
AXIΛΛΕΥΣ ΚΑΝΤΑΡΤΖΗΣ: ∆εν θα είχαµε αντίρρηση για την
τροπολογία αυτή, αλλά πραγµατικά η τελευταία αναφορά την οποία
έκανε ο κύριος Υφυπουργός, δηµιουργεί ερωτηµατικά εγκυρότητας
όσον αφορά τη διενέργεια του διαγωνισµού. Λέει ότι εκδηλώθηκε
άρνηση να παραλάβουν, χάθηκαν προθεσµίες κλπ. ∆εν ξέρω τώρα
πλέον τι µπορεί να γίνει, αν όλα αυτά µπορούν να θεραπευθούν ή
όχι. Κατά τα άλλα δεν θα είχαµε αντίρρηση.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Η κ. Αλφιέρη έχει το
λόγο.
ΣΤΥΛΙΑΝΗ ΑΛΦΙΕΡΗ: Την Τρίτη έρχεται το νοµοσχέδιο, κύριε
Υπουργέ. Γιατί δεν φέρνετε την τροπολογία εκεί για να λυθεί το
θέµα; ∆ιότι εδώ µας φέρνετε στο και πέντε να αποφασίσουµε για
ποιο πράγµα; Απαντήστε µας.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κύριος Υφυπουργός
έχει το λόγο.
ΛΕΩΝΙ∆ΑΣ ΤΖΑΝΗΣ (Υφυπουργός Εσωτερικών, ∆ηµόσιας
∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης): Η πρώτη απάντηση είναι για τον
κ. Τσαφούλια, για να καθησυχάσω τους φόβους του. Η υποβολή
των δικαιολογητικών αρχίζει από 23 Ιουλίου -δεν έχει αρχίσει- και
εκτείνεται µέχρι 11 Αυγούστου. Το ένα είναι αυτό για να µην
υπάρχει υπόνοια ότι πάµε κάποιους, όπως είπατε, να
τακτοποιήσουµε.
∆εύτερον, κυρία Αλφιέρη, η ψήφιση του δικού µας νοµοσχεδίου δεν
είναι βέβαιο ότι θα γίνει µέχρι τις 11 Αυγούστου. Η ψήφιση, λοιπόν,
αυτής της διάταξης επιβάλλεται από την κατάσταση έκτακτης
ανάγκης που υπάρχει λόγω άρνησης της συγκεκριµένης νοµαρχίας
για παραλαβή των αιτήσεων και για την εξυπηρέτηση των
υποψηφίων και µόνο, ώστε να µπορούν οι άνθρωποι να πάνε
κάπου τις αιτήσεις τους κι' αυτό επιβάλλεται να γίνει πριν από την
έναρξη της προθεσµίας παραλαβής των αιτήσεών τους. Το δικό µας
νοµοσχέδιο -σωστά ρωτάτε- δεν πρόκειται να ψηφισθεί νωρίτερα
από τις 5 Αυγούστου. Εποµένως, δεν είναι δυνατόν να προλάβουµε
το διαγωνισµό που είναι σε εξέλιξη.
Για να άρω, όµως, κάθε υπόνοια, σας λέω ότι εάν δεν υπήρχε το
συγκεκριµένο πρόβληµα, δεν θα φέρναµε τη διάταξη. Με την
ευκαιρία αυτή, όµως, είναι καλό ο νόµος να προβλέπει εναλλακτικές
λύσεις για τις περιπτώσεις άρνησης παραλαβής των αιτήσεων προς
όφελος και εξυπηρέτηση, επαναλαµβάνω, των ενδιαφεροµένων
υποψηφίων και κανενός άλλου.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): ∆εν υπάρχει κανείς
άλλος να µιλήσει επι της τροπολογίας µε γενικό αριθµό 2906 και
ειδικό 322.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτή η τροπολογία, όπως την
τροποποίησε ο κύριος Υπουργός;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτή, δεκτή.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Συνεπώς η τροπολογία
µε γενικό αριθµό 2906 και ειδικό 322 έγινε δεκτή οµοφώνως, όπως
την τροποποίησε ο κύριος Υπουργός.
Κύριε Υπουργέ, υπάρχουν οκτώ εµπρόθεσµες τροπολογίες
Βουλευτών και τέσσερις εκπρόθεσµες. Θα κάνετε κάποια από αυτές
τις τροπολογίες δεκτή;
ΜΙΛΤΙΑ∆ΗΣ ΠΑΠΑΪΩΑΝΝΟΥ (Υπουργός Εργασίας και
Κοινωνικών Ασφαλίσεων): 'Οχι, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Από τη στιγµή, λοιπόν,
που ο κύριος Υπουργός δεν θα κάνει καµία τροπολογία δεκτή, οι
εκπρόθεσµες τροπολογίες δεν συζητούνται. Μπορούν, όµως, να
συζητηθούν οι εµπρόθεσµες τροπολογίες και θα τις πάρουµε µε τη
σειρά.
ΛΕΥΤΕΡΗΣ ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, εγώ
ανέπτυξα τη συναφή µε την προηγούµενη του Υπουργείου
Εργασίας και παραιτούµαι.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Θα συζητηθεί η
τροπολογία µε γενικό αριθµό 2880 και ειδικό 304 του κ.
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Κανταρτζή.
ΑΧΙΛΛΕΥΣ ΚΑΝΤΑΡΤΖΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, είναι µια τροπολογία
που έρχεται να ρυθµίσει ένα ζήτηµα, το οποίο δεν σηκώνει
αναβολή. Το λέω ευθύς εξαρχής, για να εξηγήσω περί τίνος
πρόκειται.
Στο εργοστάσιο Ρόκα στη Λάρισα απασχολούνταν περίπου
τριακόσιοι εργαζόµενοι. Η επιχείρηση βέβαια έχει κλείσει και οι
εργαζόµενοι έχουν χάσει τα λεφτά τους, µένουν απλήρωτοι, αν δεν
ψηφιστεί η τροπολογία και εννοώ την αποζηµίωση που δικαιούνται
λόγω απώλυσης, το επίδοµα αδείας. Τα περιουσικά στοιχεία τα
τελευταία της επιχείρησης έχουν βγει σε πλειστηριασµό και
αποµένει η διανοµή του εκπλειστηριάσµατος.
Είχαν γίνει διάφορες λοβιτούρες από τον επιχειρηµατία ο οποίος
άλλαζε διαρκώς τις µορφές της επιχείρησης και οι εργαζόµενοι είχαν
χάσει το δικαίωµα να αναγγελθούν εµπρόθεσµα. Αν δεν ψηφιστεί η
τροπολογία αυτή, οι εργαζόµενοι δεν πρόκειται να πάρουν τα λεφτά
τους. ∆εν είναι καµία χαριστική ρύθµιση στους εργαζόµενους που
θα δώσει χρήµατα είτε από τον κρατικό προϋπολογισµό είτε από
πουθενά αλλού. Τα χρήµατά τους να πάρουν οι άνθρωποι. Αν δεν
τα πάρουν τώρα, θα τα πάρει το δηµόσιο και η Εθνική Τράπεζα, η
οποία είναι ενυπόθηκος.
Από την άποψη αυτή, πρέπει, πιστεύουµε, σήµερα να δοθεί λύση
στο πρόβληµα. Το πρόβληµα είναι πολιτικό. ∆εν υπάρχει
δυνατότητα για οποιαδήποτε άλλη καθυστέρηση. Επαναλαµβάνω,
ότι η απόρριψή της σήµερα ισοδυναµεί µε µαταίωση της
ικανοποίησης των εργαζοµένων και θα θέλαµε ο καθένας να πάρει
την ευθύνη του.
Σας αναφέρω απλώς ότι έχει κατατεθεί τροπολογία µε το ίδιο
ακριβώς περιεχόµενο την οποία υπογράφω και εγώ και άλλοι
συνάδελφοι Βουλευτές του Νοµού Λάρισας, όλων των κοµµάτων.
∆εν είναι βέβαια εδώ σήµερα για να την υποστηρίξουν.
Επαναλαµβάνω, όµως, ότι θέλω να µπει σε ψηφοφορία και να
πάρει ο καθένας τις ευθύνες του µέσα εδώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ. Κουράκης έχει το
λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΟΥΡΑΚΗΣ: Κύριε Υπουργέ, αυτή είναι µια τροπολογία
που την έχουν υπογράψει, όπως είπε ο συνάδελφος κ. Κανταρτζής,
όλοι οι Βουλευτές, όλων των κοµµάτων, της Λάρισας. Αφορά τους
εργαζόµενους στην πρώην κλωστοϋφαντουργία ΡΟΚΑ και όπως
είναι σήµερα η κατάσταση από το προϊόν του πλειστηριασµού θα
ικανοποιηθεί µόνο η Εθνική Τράπεζα και το ελληνικό δηµόσιο και
έτσι θα αποκλειστούν οι εργαζόµενοι.
Νοµίζω, ότι είναι µια τροπολογία που, αν ψηφιστεί, λύνει το θέµα
και οι εργαζόµενοι θα πάρουν τα χρήµατα τα οποία δικαιούνται, τις
νόµιµες αυτές απαιτήσεις.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Η κ. Αλφιέρη έχει το
λόγο.
ΣΤΥΛΙΑΝΗ ΑΛΦΙΕΡΗ: Κύριε Υπουργέ, αυτή είναι µια τροπολογία
που πρέπει πραγµατικά να ψηφιστεί. Την έχει υπογράψει και ο
Συνασπισµός. Ο κ. Κανταρτζής ανέπτυξε τους λόγους για τους
οποίους πρέπει να ψηφιστεί. ∆εν υπάρχουν περιθώρια. Αν χαθούν
τα χρήµατα των εργαζοµένων, τι κάνουµε; Εµείς ψηφίζουµε λοιπόν
αυτήν την τροπολογία και ζητάµε από την Κυβέρνηση να την κάνει
δεκτή.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ. ∆αµιανός έχει το
λόγο.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΑΜΙΑΝΟΣ: Χωρίς να µπω σε ανάπτυξη του
θέµατος, η Νέα ∆ηµοκρατία συµφωνεί. 'Εχει άλλωστε υπογραφεί
από τους Βουλευτές της Νέας ∆ηµοκρατίας του Νοµού Λαρίσης και
ζητάµε να ψηφιστεί η συγκεκριµένη τροπολογία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κύριος Υπουργός
έχει το λόγο.
ΜΙΛΤΙΑ∆ΗΣ ΠΑΠΑΙΩΑΝΝΟΥ (Υπουργός Εργασίας και
Κοινωνικών Ασφαλίσεων): Η τροπολογία αυτή θα µπορούσε να
έχει την έκθεση του Γενικού Λογιστηρίου του Κράτους, γιατί είναι µια
τροπολογία που µε αιφνιδιάζει. Εχθές είδα τους εργαζόµενους, τους
είχα δει πάλι στο παρελθόν, έχω δει τους νοµικούς τους
συµβούλους, ο νοµικός σύµβουλος του Υπουργείου µιλάει συνέχεια

µαζί τους, υπάρχει η ουσία του προβλήµατος, υπάρχει όµως και µια
διαδικασία την οποία πρέπει όλοι να σεβαστούµε.
∆εν µπορούµε µε νόµο, κύριοι συνάδελφοι, να αναγνωρίζουµε
δικαίωµα αποζηµίωσης. Αν κάποιος έχει ή δεν έχει δικαίωµα
αποζηµίωσης, αυτό το κρίνουν µόνο τα δικαστήρια. Είναι
αντισυνταγµατικό να ρυθµίσουµε εµείς εδώ ποιος έχει δικαίωµα
αποζηµίωσης.
'Ετσι ως έχει διατυπωθεί η τροπολογία, δεν µπορεί να προχωρήσει.
Είπα µάλιστα χθες ότι εγώ είµαι διατεθειµένος να τους δώσω το
δικαίωµα που έχασαν, της αναγγελίας. Αλλά οι ίδιοι µου είπαν πως
αν τους δώσω το δικαίωµα της αναγγελίας, διότι έχασαν την
προθεσµία και να κριθεί το βάσιµο αν έχουν ή δεν έχουν, διότι
ανάµεσα σε αυτές τις εταιρείες, "ΡΟΚΑ", "ΙΝΚΟ", "ΙΝΚΟ ΕΛΛΑΣ",
υπάρχουν διαδοχικές, διαφορετικές ρυθµίσεις στις οποίες δεν
µπορούµε να απαντήσουµε. Και χθες ο νοµικός σύµβουλός τους
διαπίστωσε εγκαίρως ότι υπάρχει αδυναµία. Πάλι έβαλα το νοµικό
µας σύµβουλο να πει πώς θα διατυπωθεί η τροπολογία, ώστε να
µην έχει ανίατη αντισυνταγµατικότητα. ∆εν µπορώ να αποδεχθώ µία
τροπολογία η οποία δεν οδηγεί πουθενά. Είπα "να σας δώσω την
προθεσµία και να κρίνουν τα δικαστήρια επί της ουσίας αν έχετε ή
δεν έχετε δικαίωµα;" Μου είπαν "αυτό δεν µας αρκεί". Εγώ θα είµαι
πάλι εδώ περί τα τέλη Αυγούστου ή αρχές Σεπτεµβρίου. Αν
µπορέσει και υπάρξει µία τέτοια διατύπωση τέτοια που να µη
δηµιουργεί προβλήµατα αντισυνταγµατικότητας, είµαι έτοιµος να το
αντιµετωπίσω. 'Εχω ασχοληθεί πολλές ώρες.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ας µείνουµε στη
διαπίστωση του κυρίου Υπουργού και ας αφήσουµε το θέµα.
ΑΧΙΛΛΕΥΣ ΚΑΝΤΑΡΤΖΗΣ: Θα ήθελα να πω και πάλι ότι δεν
υπάρχει άλλος τρόπος επίλυσης του προβλήµατος. Οι εργαζόµενοι
αυτοί υπήρξαν θύµατα αυτού του επιχειρηµατία. 'Αλλαζε συνεχώς
τις νοµικές µορφές της επιχείρησης. 'Εχει ιδρύσει διάφορες
επιχειρήσεις. Εκπλειστηριάστηκαν τα περιουσιακά τους στοιχεία.
Εκπλειστηριάστηκαν τα στοιχεία του ΡΟΚΑ. Συνέχισε την
απασχόληση των εργαζοµένων µε την εταιρεία "ΙΝΚΟ ΕΛΛΑΣ",
"ΙΝΚΟ ΑΕ", "ΙΝΚΟ ΕΠΕ" κ.λπ. ∆ηλαδή, ένα ολόκληρο µπέρδεµα.
Αυτοί οι άνθρωποι βρέθηκαν µπλεγµένοι χωρίς να το καταλάβουν.
Χάνουν τα λεφτά τους. Εµείς θα επιµείνουµε στην ψήφιση της
τροπολογίας.
ΜΙΛΤΙΑ∆ΗΣ ΠΑΠΑΙΩΑΝΝΟΥ (Υπουργός Εργασίας και
Κοινωνικών Ασφαλίσεων): Κύριε Κανταρτζή, επειδή όλοι έχουν
µία ευαισθησία σε αυτό το ζήτηµα -και πιστεύω να το κατάλαβαν οι
υπόλοιποι συνάδελφοι- µπορώ µε νόµο να αναγνωρίσω ότι εσείς
έχετε δικαίωµα αποζηµίωσης έναντι του κ. Σγουρίδη ή έναντι εµού;
∆ηλαδή να έλθω µε νόµο να πω ποιος έχει το δικαίωµα
αποζηµίωσης; Αυτό δεν µπορώ να το κάνω και ούτε εσείς θα
µπορούσατε να το κάνετε στη θέση µου. Να πω ότι έχασαν την
προθεσµία και να τους δώσω νέα προθεσµία για να εξετάσουν
ποιος έχει δικαίωµα αποζηµίωσης, έχει καλώς. Αλλά δεν το θέλουν
αυτό. ∆εν µπορώ µε νόµο να θεµελιώσω δικαίωµα αποζηµίωσης.
Με αυτήν τη λογική θα µπορώ να σας πω, ότι έχετε δικαίωµα να
πάρετε την Οµόνοια δική σας. ∆εν µπορώ να το κάνω. Το
κατάλαβαν οι εργαζόµενοι. Παρακαλώ να υπάρχει κάτι που να είναι
σοβαρό και υπεύθυνο. 'Οπως είναι διατυπωµένη η τροπολογία δεν
αντέχει, δεν περπατάει.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Για τυπικούς και
ουσιαστικούς συνταγµατικούς λόγους προχωράµε στην επόµενη
τροπολογία.
ΑΧΙΛΛΕΥΣ ΚΑΝΤΑΡΤΖΗΣ: Επιµένουµε στην ψήφισή της.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): ∆εν τη βάζω σε
ψήφιση, διότι υπάρχει θέµα συνταγµατικό. ∆εν βάζω για ψήφιση
τροπολογίες που δεν έχουν έκθεση του Γενικού Λογιστηρίου του
Κράτους.
ΑΧΙΛΛΕΥΣ ΚΑΝΤΑΡΤΖΗΣ: Με τη λογική αυτή, τροπολογία που
κατατίθεται από Βουλευτή και δεν έχει έκθεση του Γενικού
Λογιστηρίου, δεν µπορεί να γίνεται δεκτή.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Εισερχόµαστε στην
επόµενη τροπολογία µε γενικό αριθµό 2882 και ειδικό 305, των
κυρίων Ροκόφυλλου, Κρητικού κλπ. Υπάρχει κανείς
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που θέλει να την αναπτύξει; Κανείς.
Εισερχόµαστε στην τροπολογία µε γενικό αριθµό 2883 και ειδικό
306 των κυρίων Σκρέκα, ∆αµιανού, Παπαγεωργόπουλου κ.λπ.
Ο κ. ∆αµιανός έχει το λόγο.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΑΜΙΑΝΟΣ: Είναι η ίδια τροπολογία µε την 2886 της
κ. Αλφιέρη και µάλιστα εδώ, κύριε Υπουργέ, σας έχουµε
στριµωγµένο στη γωνία. Μετά από τη φωτογραφική διάταξη για τον
αντιπρόεδρο του οργανισµού, θα είναι σκάνδαλο να αρνηθείτε αυτή,
η οποία διορθώνει αδικία. Είναι αυτή που αφορά το γενικό
διευθυντή του ΟΕΚ.
Σε προηγούµενο νοµοσχέδιο για τους εν ενεργεία γενικούς
διευθυντές είχε ρυθµιστεί το θέµα των αποδοχών τους. Και µάλιστα
-και απορώ πως δεν αντιδράσατε εσείς ως Υπουργός-
προβλέφθηκε ο γενικός διευθυντής του ΟΑΕ∆, αλλά αγνοήθηκε ο
γενικός διευθυντής του ΟΕΚ. Εµείς, λοιπόν, ζητάµε να εξισωθεί και
ο γενικός διευθυντής του ΟΕΚ, όπως ισχύουν οι νόµοι καθώς και οι
δύο τέως γενικοί διευθυντές του ΟΕΚ.
Λέω και για τους τέως, γιατί οι ισχύοντες νόµοι καλύπτουν τους εν
ενεργεία και τους τέως.
Στο ίδιο Υπουργείο -και γι' αυτό αντιδρώ, λέω πώς δεν αντιδράσατε
τότε στο συνάδελφό σας που το ψήφισε- ενώ αναγνωρίσαµε στο
γενικό διευθυντή του ΟΑΕ∆ το δικαίωµα αυτό, δεν το αναγνωρίσαµε
στον Οργανισµό Εργατικής Κατοικίας. Αυτή, λοιπόν, είναι µια
αδικία, η οποία πρέπει να αρθεί, η οποία µάλιστα στοιχίζει και πολύ
λιγότερα από τον αντιπρόεδρο του Οργανισµού Εργατικής
Κατοικίας, που θα επαναλάβω ότι δεν είναι προσωπικό ρουσφέτι,
αλλά είναι καθαρά κοµµατικό και φωτογραφική σας διάταξη. Εδώ
µάλιστα θα έλεγα ότι είναι διακοµµατικό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Η κ. Αλφιέρη έχει το
λόγο.
Κυρία Αλφιέρη, και εσείς την ίδια τροπολογία έχετε.
ΣΤΥΛΙΑΝΗ ΑΛΦΙΕΡΗ: 'Εχουµε την ίδια τροπολογία και
συµφωνούµε µε τη Νέα ∆ηµοκρατία. ∆εν θα πω περισσότερα από
αυτά που είπε ο κ. ∆αµιανός.
Πιστεύω, κύριε Υπουργέ, ότι πρέπει να το κάνουµε δεκτό αυτό το
αίτηµα. ∆εν εφαρµόζει νέα ήθη, αλλά αποκαθιστά µία αδικία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κύριος Υπουργός
έχει το λόγο.
ΜΙΛΤΙΑ∆ΗΣ ΠΑΠΑΪΩΑΝΝΟΥ (Υπουργός Εργασίας και
Κοινωνικών Ασφαλίσεων): Θέλω να ενηµερώσω τους κυρίους
συναδέλφους, ότι όταν ετοίµασα το σχέδιο νόµου το είχα µέσα.
Αλλά το Υπουργείο Οικονοµικών -επειδή ακριβώς αφορά νόµο του
Υπουργείου Οικονοµικών που έχει να κάνει µε το µισθολόγιο όλου
του προσωπικού της ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και υπάρχει γενική
κυβερνητική απόφαση να µην παρεµβαίνουµε σε αυτό το νόµο το
κάθε Υπουργείο χωριστά- έχει δεσµευτεί ότι θα αντιµετωπίσουµε το
ζήτηµα µαζί πλέον σε δικό τους νοµοσχέδιο. Θέλω να είµαι σαφής.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Κατόπιν αυτών θέλετε
να βάλουµε την τροπολογία αυτή προς ψήφιση; 'Οχι. 'Αρα σηµαίνει
ότι πάει προς λύση το θέµα.
Ακολουθεί η τροπολογία µε γενικό αριθµό 2884 και ειδικό 307 της κ.
Αλφιέρη, του κ. Μουσταφά κ.λπ.
Κυρία Αλφιέρη, έχετε να πείτε κάτι γι' αυτήν την τροπολογία;
ΣΤΥΛΙΑΝΗ ΑΛΦΙΕΡΗ: Κύριε Πρόεδρε, υπάρχει ένα πρόβληµα και
µίλησα και στην πρωτολογία µου για τους ογδόντα υπαλλήλους. Τι
θα γίνει µ'αυτούς; ∆εν µας απαντήσατε. Πάντως, υπάρχουν
βεβαιώσεις απ' όλα τα εργατικά κέντρα και από άλλες πληροφορίες,
ότι υπάρχει έλλειψη προσωπικού και έλλειψη ιδιαίτερα µηχανικών
για να υλοποιήσουν άµεσα τα κοινωνικά προγράµµατα. Και εσείς
υπερασπιστήκατε ότι πρέπει άµεσα να προχωρήσουµε στην
υλοποίηση κοινωνικών προγραµµάτων. Είναι ογδόντα υπάλληλοι
που δουλεύουν από δύο µέχρι πέντε χρόνια. Ζητάµε µ'αυτήν την
τροπολογία να εξυπηρετούν βέβαια τις πάγιες ανάγκες τους, αλλά
ζητούµε τη µονιµοποίησή τους. Ζητάµε να µας απαντήσετε τι έχετε
σκεφθεί και τι προτίθεστε να κάνετε πάνω σ'αυτό το θέµα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ. Κανταρτζής έχει το

λόγο.
ΑΧΙΛΛΕΥΣ ΚΑΝΤΑΡΤΖΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, τη ρύθµιση αυτήν τη
στηρίζουµε και εµείς.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κύριος Υπουργός
έχει το λόγο.
ΜΙΛΤΙΑ∆ΗΣ ΠΑΠΑΪΩΑΝΝΟΥ (Υπουργός Εργασίας και
Κοινωνικών Ασφαλίσεων): Αυτή η τροπολογία αφορά ζητήµατα
που ρυθµίζουν τις εργασιακές σχέσεις εργαζοµένων στον
Οργανισµό Εργατικής Κατοικίας. Αυτό, όµως, είναι ένα ζήτηµα
ευρύτερο, τι θα κάνουµε µε όλους αυτούς τους ανθρώπους, την
τακτοποίησή τους. Εδώ έχω και άλλα ζητήµατα, δεν έχω µόνο αυτό,
για το ΕΛΚΕΠΑ κ.λπ. Αλλά έχουµε αποφασίσει ως Κυβέρνηση για
όλα αυτά τα ζητήµατα να δούµε τις ιδιαιτερότητές τους και να τα
αντιµετωπίσουµε όλα µαζί. Γιατί είναι αυτονόητο ότι οι
αποσπασµατικές ρυθµίσεις ή οι επιµέρους ρυθµίσεις, δηµιουργούν
πλέον αλυσίδα προβληµάτων και δικαιολογηµένων παραπόνων
από άλλες κατηγορίες εργαζοµένων που είναι στην ίδια κατεύθυνση
"γιατί εκείνοι και όχι εµείς". Είναι ένα ζήτηµα γενικότερης
κυβερνητικής πολιτικής και έτσι µάλλον θα αντιµετωπισθεί.
ΣΤΥΛΙΑΝΗ ΑΛΦΙΕΡΗ: Κύριε Πρόεδρε, µου επιτρέπετε;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ορίστε, κυρία Αλφιέρη.
ΣΤΥΛΙΑΝΗ ΑΛΦΙΕΡΗ: Κύριε Υπουργέ, θέλω να σας ρωτήσω κάτι,
γιατί κάθε φορά το ίδιο µας λέτε ως Κυβέρνηση, ότι θα υπάρξει µια
διακοµµατική επιτροπή για να συζητήσει κ.λπ. και ποτέ δεν έχουµε
δει αυτήν τη ∆ιακοµµατιή Επιτροπή, παρά το ότι σαν Συνασπιµός
έχουµε θέσει πολλές φορές το θέµα.
Στο Υπουργείο Εσωτερικών, που φέρνει ένα νοµοσχέδιο αυτήν την
εβδοµάδα που µας έρχεται, µπαίνουν ζητήµατα τακτοποίησης
τέτοιων υποθέσεων;
Επειδή είπατε ότι πρέπει να υπάρξει µια σφαιρική πολιτική, θέλω να
σας ρωτήσω αν µπαίνουν, για να σταµατήσουµε να πιέζουµε προς
αυτήν την κατεύθυνση και να το συζητήσουµε συλλογικά εκεί. Εάν
όµως δεν µπαίνει, υπάρχει θέµα κοροϊδίας.
ΜΙΛΤΙΑ∆ΗΣ ΠΑΠΑΪΩΑΝΝΟΥ (Υπουργός Εργασίας και
Κοινωνικών Ασφαλίσεων): ∆εν έχω να απαντήσω κάτι, κύριε
Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Προχωρούµε στην
επόµενη τροπολογία που καταθέσατε, κυρία Αλφιέρη, µε γενικό
αριθµό 2885 και ειδικό 308, που τη συνυπογράφουν ο κ.
∆ραγασάκης και ο κ. Μουσταφά.
Ορίστε, κ. Αλφιέρη έχετε το λόγο.
ΣΤΥΛΙΑΝΗ ΑΛΦΙΕΡΗ: Κύριε Υπουργέ, αυτή είναι δική σας
υπόθεση. Επειδή µιλήσαµε για ζητήµατα παραγωγικότητας, εµείς
θα ζητήσουµε εδώ ένα bonus παραγωγικότητας για τους
υπαλλήλους του ΟΕΚ. Γιατί το ζητάµε αυτό; Είναι οι πιο
χαµηλόµισθοι υπάλληλοι. ∆εν θα επιβαρύνουν το δηµόσιο
προϋπολογισµό, θα επιβαρύνουν όµως τον προϋπολογισµό του
ΟΕΚ.
Επειδή θέλετε να προχωρήσουν τα κοινωνικά προγράµµατα, επειδή
δεν προσλαµβάνετε ανθρώπους, ούτε µονιµοποιείτε, εµείς ζητάµε
αυτό το bonus. Τι σκέπτεται να κάνει η Κυβέρνηση και εσείς
προσωπικά σαν προϊστάµενος του Υπουργείου Εργασίας;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κύριος Υπουργός
έχει το λόγο.
ΜΙΛΤΙΑ∆ΗΣ ΠΑΠΑΪΩΑΝΝΟΥ (Υπουργός Εργασίας και
Κοινωνικών Ασφαλίσεων): Η απάντηση είναι παράλληλη µε αυτά
που είπα προηγούµενα. ∆εν µπορούµε να πάµε σε
αποσπασµατικές ρυθµίσεις. Αυτά θέλουν συνολική αντιµετώπιση
και έτσι δεν µπορώ να κάνω δεκτή την τροπολογία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): 'Εχετε ακόµη µία, κ.
Αλφιέρη, την οποία υπογράψατε µόνη σας, την τροπολογία µε
γενικό αριθµό 2888 και ειδικό 311.
Ορίστε, έχετε το λόγο.
ΣΤΥΛΙΑΝΗ ΑΛΦΙΕΡΗ: Κύριε Υπουργέ, είναι µια υπόθεση µε
κοινωνικό περιεχόµενο. Με ταλαιπωρεί -όχι εµένα, τους Ροδίτες-
δύο ολόκληρα χρόνια.
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Είναι εκατόν πενήντα διαµερίσµατα και είναι έτοιµα και παραδοτέα
από το 1969. Οι άνθρωποι έχουν πεθάνει, τα έχουν δώσει στα
παιδιά τους, έχει γίνει ένα κοµφούζιο. Προσπαθούµε µε απανωτές
ερωτήσεις και πιέσεις να λυθεί το πρόβληµα, πράγµα που δεν έχει
γίνει.
Πρέπει να σας πούµε ότι δεν έχουµε καµία κοµµατική σχέση. Είναι
κοινωνικό το φαινόµενο. Πρέπει να το λύσετε. Τι θα γίνει µε αυτό;
Πρέπει να πούµε και κάτι άλλο. Είχαµε επισηµάνει ότι δεν υπάρχει
εισπρακτικός µηχανισµός στο Υπουργείο. Οι άνθρωποι αυτοί δεν
µπορούν να πληρώσουν. Πώς θα το αντιµετωπίσετε και πώς θα
λυθεί αυτό το πρόβληµα; Θα µας πείτε κάτι ή δεν θα µας πείτε; 'Η
εντάσσεται και αυτό στις κεντρικές πολιτικές επιλογές της
Κυβέρνησης;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κύριος Υπουργός
έχει το λόγο.
ΜΙΛΤΙΑ∆ΗΣ ΠΑΠΑΪΩΑΝΝΟΥ (Υπουργός Εργασίας και
Κοινωνικών Ασφαλίσεων): ∆εν γνωρίζω την ιδιαιτερότητα του
θέµατος. Τώρα κατετέθη η τροπολογία.
ΣΤΥΛΙΑΝΗ ΑΛΦΙΕΡΗ: Μου έχετε απαντήσει επτακόσιες φορές.
ΜΙΛΤΙΑ∆ΗΣ ΠΑΠΑΪΩΑΝΝΟΥ (Υπουργός Εργασίας και
Κοινωνικών Ασφαλίσεων): Σας παρακαλώ.
Από εκεί και πέρα έχω δώσει οδηγίες στη νοµική µου υπηρεσία να
δει το ζήτηµα.
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Για την τροπολογία των
κυρίων Αδαµόπουλου και Στάικου δεν υπάρχει απ' ό,τι βλέπω
κανένας να την αναπτύξει.

∆εν υπάρχει άλλη τροπολογία και µένει να ψηφίσουµε το
ακροτελεύτιο άρθρο.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το ακροτελεύτιο άρθρο όπως
αυτό έχει αναριθµηθεί;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Συνεπώς, το
ακροτελεύτιο άρθρο έγινε δεκτό οµοφώνως, όπως αυτό έχει
αναριθµηθεί.
Συνεπώς, το νοµοσχέδιο του Υπουργείου Εργασίας και Κοινωνικών
Ασφαλίσεων: "Στεγαστικά Προγράµµατα του Οργανισµού Εργατικής
Κατοικίας (Ο.Ε.Κ.) και άλλες διατάξεις" έγινε δεκτό επί της αρχής και
επί των άρθρων.
Η ψήφισή του στο σύνολο αναβάλλεται για άλλη συνεδρίαση.
Κύριοι συνάδελφοι, έχουν διανεµηθεί τα Πρακτικά της Τρίτης 13
Ιουλίου 1999, της Τετάρτης 14 Ιουλίου 1999 και ερωτάται το Τµήµα
εάν επικυρούνται.
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Συνεπώς τα Πρακτικά
της Τρίτης 13 Ιουλίου 1999 και της Τετάρτης 14 Ιουλίου 1999
επεκυρώθησαν.
Κύριοι συνάδελφοι, δέχεσθε σε αυτό το σηµείο να λύσουµε τη
συνεδρίαση;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Τµήµατος και ώρα 13.55' λύεται η συνεδρίαση
για την προσεχή Τρίτη 27 Ιουλίου 1999 και ώρα 18.30' µε
αντικείµενο εργασιών του Τµήµατος, νοµοθετική εργασία, σύµφωνα
µε την ηµερήσια διάταξη που θα διανεµηθεί.
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